
آگهی  مناقصه عمومی یک مرحله ای عملیات ساخت، بهره برداری و 
واگذاری مرکز دفن پسماند شهر رضوانشهر 

آگهی فراخوان مناقصه عمومی یک مرحله ای 
 پروژه آسفالت خیابان ها و معابر سطح شهر رستم آباد

1( نام دســتگاه مناقصه گزار: شهرداری رضوانشهر  
2(شــرح مختصر موضوع مناقصه و میزان سپرده: 

3-تاریخ چاپ آگهی : نوبت اول 1403/05/28 و نوبت دوم 1403/05/29.
4-هزینــه خریــد اســناد: قیمــت تهیــه اســناد 2/000/000 ریــال اســت کــه بایــد بــه حســاب  

0105585351006 بــه نــام درآمــد شــهرداری رضوانشــهر، نــزد بانــک ملــی، واریــز گــردد.
5-تضمیــن شــرکت در فراخــوان بــر اســاس آییــن نامــه تضمیــن معامــات مشــارکت عمومی-

خصوصــی  بــه مبلــغ 1/100/000/000 ریــال بــه صــورت ضمانــت نامــه بانکی )مدت اعتبارســه 
مــاه( یــا واریــز نقــد بــه حســاب ســپرده بــه  شــماره 0105585407005 بانــک ملــی، بــه نفــع 

ــهرداری رضوانشهر. ش
6- مهلــت خریــد اســناد :  بــرای کلیــه اشــخاص حقیقــی و حقوقــی از تاریــخ درج آگهــی نوبــت 

دوم  1403/05/29 الی 1403/06/8
ــا ســاعت 13:00 روز   ــدگان مــی بایســتی ت ــاکات: شــرکت کنن ــل پ ــت و محــل تحوی 7-مهل
ــا  ــا ی ــور قرارداده ــد ام ــه  واح ــده را ب ــوم ش ــر و م ــاکات مه ــورخ 1403/06/24 پ ــنبه م ش

ــد. ــل نمای ــهر، تحوی ــهرداری رضوانش ــت، ش حراس
8-ســاعت ، روز و محــل قرائــت پیشــنهادها : گشــایش پــاکات جهــت ارزیابــی فنــی ســاعت 
12:00 ظهــر روز یکشــنبه مــورخ 1403/06/25 در محــل دفتر شــهردار، شــهرداری رضوانشــهر.

ضمنــا پــاکات مالــی شــرکت کنندگانــی کــه امتیــاز لازم را کســب کــرده باشــند همــان روز در 
همــان مــکان بازگشــایی خواهــد شــد 

9- محل خرید اسناد : 
واحد امور قراردادها، شهرداری رضوانشهر.

10-مدت اعتبار پیشنهادهاي مناقصه : سه ماه از تاریخ بازگشایی پیشنهاد قیمت
11-هزینه انتشار آگهی به عهده برنده مناقصه می¬باشد.

12-شهرداري در رد یا قبول هر یک از پیشنهادها مختار است.
13-بدیهــی اســت شــرکت در مناقصــه و ارائــه پیشــنهاد بــه منزلــه قبــول شــرایط شــهرداري 

اســت.

شــهرداری رســتم آبــاد در نظــر دارد نســبت بــه انتخــاب پیمانــکار واجــد شــرایط و صلاحیــت و دارای تجربــه و تــوان مالــی لازم جهــت اجــرای 
پــروژه آســفالت خیابان هــا و معابــر ســطح شــهر رســتم آباد اقــدام بــه برگــزاری مناقصــه عمومــی )یــک مرحلــه ای( نمایــد .

1- نام کارفرما :شهرداری رستم آباد 
 آدرس: شهر رستم آباد 

2-موضوع مناقصه:  پروژه آسفالت خیابان ها و معابر سطح شهر رستم آباد
3- برآورد اولیه بر اساس  فهرست بها  راه و باند 1403 به مبلغ  66/645/340/680 ریال

4-  پیمانکارانی می توانند در مناقصه شرکت نمایند که دارای رتبه رشته راه باشند.
 اعتبــار گواهینامــه صلاحیــت پیمانــکاری در زمــان برگــزاری مناقصــه در پایــگاه اینترنتــی ســازمان برنامــه و بودجــه کشــور مــلاک عمــل 
می باشــد و در صــورت مغایــرت مطالــب منــدرج در گواهینامــه ارائــه شــده بــا اطلاعــات موجــود در پایــگاه sajar.mporg.ir  اطلاعــات 
پایــگاه اصالــت دارد .لازم بــه ذکــر اســت مســئولیت عــدم رویــت نــام مناقصــه گــر در پایــگاه فــوق الذکــر بــه عهــده مناقصه گــر می باشــد.

5- زمان و مهلت دریافت و تحویل اسناد مناقصه 
ــدارکات  ــود اســناد مناقصــه از طریــق ســامانه ت ــه دانل ــا روز دوشــنبه مــورخ 1403/06/05  نســبت ب ــد ت ــکاران واجــد شــرایط می توانن پیمان
الکترونیــک دولــت اقــدام و اســناد تکمیــل شــده را تــا ســاعت 14:30  ظهــر روز دوشــنبه مــورخ1403/06/19  در ســامانه تــدارکات الکترونیــک 

بارگــزاری نماینــد و محتــوی پاکــت ضمانتنامــه را بــه شــهرداری رســتم آبــاد مســئول حقوقــی شــهرداری تحویــل نماینــد.
6- ساعت روزو محل بازگشایی پیشنهادها: روز سه شنبه مورخ 1403/06/20  ساعت 15 واقع در دفتر کار شهردار محترم رستم آباد.

7-  دستگاه نظارت :شرکت مهندسان مشاور سامان پژوهان گیل
8- تامین مالی پروژه 

از محــل مربــوط بــه تملــک دارایی هــای ســرمایه ای  ســال 1402 از طــرف توســعه و بهبــود شــبکه حمــل و نقــل درون شــهری) طــرح بهبــود 
عبــور و مــرور در شــهر رســتم آبــاد (طــرح 148 گ 1502002  در ســال 1402 اعتبــارات موضــوع اجــرای قانــون اســتفاده متــوازن از امکانــات 
کشــور) متــوازن 1(  نقــدی و حوالــه قیــر از محــل ســهمیه قیــر 1402 شــهرداری ها ابــلاغ ســهمیه قیــر )184 تــن(  در ســامانه اعتبــارات از 
محــل بنــد)ک( تبصــره )1( قانــون بودجــه ســال 1402 کشــور بــه اســتناد مجــوز  مــورخ  1402/11/15 ســازمان شــهرداری ها و دهیاری هــای 

کشــور و اعتبــارات داخلــی شــهرداری رســتم آباد 
الف( برآورد بر اساس فهرست بهای راه و باند 1403

 پرداخت کسورات قانونی به عهده پیمانکار است .
شرایط شرکت در مناقصه:

9- ارائــه ضمانتنامــه معتبــر بانکــی و یــا واریــز ســپرده بانکــی 5 درصــد مبلــغ بــرآورد اولیــه بــه مبلــغ 3/332/268/000  ریــال بــه حســاب 
شــماره 3100001095004  شــهرداری رســتم آبــاد نــزد بانــک ملــی واریــز و فیــش واریــزی و یــا ضمانتنامــه بانکــی را در پاکــت) الــف(  و 
کپــی شناســنامه و کارت ملــی مدیرعامــل و اعضــای هیئــت مدیــره و اساســنامه و آگهــی تاســیس شــرکت و آخریــن تغییــرات رســمی شــرکت 
و گواهــی صلاحیــت معتبــر پیمانــکاری و بــرآورد و جــداول آنالیــز را در پاکــت) ب( و قیمــت پیشــنهادی در پاکــت )ج ( را در ســامانه بارگــزاری 
نماینــد و همچنیــن شــرکت کننــدگان پاکــت تضمیــن را حداکثــر تــا پایــان وقــت اداری روز دوشــنبه مــورخ1403/06/19  بــه مســئول حقوقــی 

شــهرداری رســتم آبــاد تحویــل نماینــد.
10- شهرداری رستم آباد در قبول یا رد هر یک از پیشنهادها مختار است.

11-  هزینه نشر آگهی بر عهده برنده مناقصه می باشد.
12- چنانچــه نفــر اول برنــده مناقصــه ظــرف مــدت 4 روز نســبت بــه تنظیــم قــرارداد بــا شــهرداری اقــدام ننمایــد و از انجــام تنظیــم قــرارداد 
ــی  ــن نامــه مال ــاده 5 آیی ــر م ــه ترتیــب براب ــا نفــرات دوم و ســوم ب ــرارداد ب ــط و ق ــه حســاب شــهرداری ضب ــد ســپرده وی ب انصــراف نمای

ــد. ــد ش ــهرداری ها خواه ش
13- برنــده مناقصــه می بایســت ضمانتنامــه بانکــی بــه مبلــغ  35/000/000/000 ریــال بابــت قیــر یارانــه ای در وجــه شــهرداری رســتم آبــاد 

بــه امانــت بگــذارد .

نوبت    اولنوبت    دوم

رشتهپایهمدت زمان کل طرحعنوان پروژه میزان سپرده شرکت در 
مناقصه

برآورد اولیه 

عملیات ساخت، بهره برداری 
و واگذاری مرکز دفن پسماند 

شهر رضوانشهر
راه و باندحداقل 285 ماه50,857,851,6321,100,000,000

علی رجبی- شهردار رستم آباد

تاریخ :1403/5/28

شماره:03/24/5827

باید درباره فیلترینگ بازنگری 
اساسی صورت بگیرد

روزنامه  صبح ایران 

www.Moeennews.ir
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افشای نقشه
 جبهه پایداری

MoeenDaily@ برای رأی نیاودن ۳ تا ۴ وزیر پیشنهادی پزشکیان
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آموزش حقوق مدنی ؛ 
غایب بزرگ کلاس های درس

   دوشنبه 29 مرداد  1403   سال 21   8 صفحه  شماره 6826                                                                                           20000 تومان                                          

رئیس ســابق شورایعالی فضای مجازی :

8

تلفن :33722300-5- 33403448-50

1- رشت -روبروی فرودگاه خودروی سبک- مرکز3404
2-رشت- لاکانشهر خودرو سبک- نرسیده به تقاطع راه آهن  مرکز 4463

3-خمام- چوکام - خودروی  سبک- مرکز 3401
4-خمام-چوکام-خودروی سنگین- مرکز 5402

مـراکز مـعاینه  فـنی خـودرو
 بـرادران پـور رستگـار

 همه روزه  آماده خدمت رسانی 
 به مشتریان و همشهریان عزیز میباشد.

 اجحاف در حق فوتبال؛ 
را  ویدئوچک 

کنید سراسری 

2

افول رنک جهانی دانشگاه های ایران
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پشت پرده چیست ؟



دومین روز بررسی صلاحیت وزرای پیشنهادی دولت چهاردهم

عکس

رویداد

 پیشتازی کامالا هریس در نظرسنجی های انتخاباتی آمریکا 

  دو شنبه  29 مرداد 1403
 شماره 6826

 طبق نظرسنجی های انجام شده، نامزد دموکرات ریاست جمهوری آمریکا پیشتاز رقابت های انتخاباتی است.2
به گزارش خبرگزاری آلمان، بر اساس نظرسنجی انجام شده توسط واشنگتن پست، ای بی سی نیوز و موسسه نظرسنجی 
»اپیسوس« »کامالا هریس«، معاون رئیس جمهور ایالات متحده و نامزد دموکرات ریاست جمهوری آمریکا 49 درصد آرا 

و »دونالد ترامپ«، نامزد جمهوری خواه 45 درصد آرای شرکت کنندگان را به خود اختصاص داده اند. 
طبق این گزارش، این نظرسنجی به صورت آناین طی روزهای 9 تا 13 آگوست بین دو هزار و 336 بزرگسال آمریکایی 

انجام شد.  نتایج این نظرسنجی که دارای حاشیه خطای مثبت یا منفی 2 نقطه برای بزرگسالان آمریکایی و 2.5 نقطه در 
میان رای دهندگان ثبت نام شده است، نشان می دهد که پس از تصمیم »جو بایدن«، رئیس جمهور آمریکا برای انصراف 

از رقابت های انتخاباتی، حمایت از هریس در میان آمریکاییها افزایش یافته است.
این درحالی است که کمپین انتخاباتی هریس طی هفته ای که در آن به رقابت های ریاست جمهوری 2024 پیوست،  200 

میلیون دلار کمک جمع آوری کرد.

تکلیف زائرین خارجی که وارد کشور فیلترینگ و دل گیری های مردم
می شوند چیست؟

نگاه
یادداشت

معاون امنیتی و انتظامی وزارت کشور گفت: زائرین پاکستانی یا افغانستانی 
بر اساس ضوابط و قوانین تعیین شده وارد کشور می شوند و اگر تبعه ای 
تخلف کند اقامتش غیرقانونی است و مانند سایر اتباع غیرقانونی با آنها 

برخورد خواهد شد.
به گزارش ایسنا، آخرین جلسه ستاد مرکزی اربعین حسینی )ع( سال 1403 با 
اعام رضایت مندی زائران اباعبدالحسین )ع( و تشکر و قدردانی از همکاری 
بسیار شایسته دولت و ملت عراق در برگزاری این حماسه جهانی، برگزار شد.

سید مجید میراحمدی، رییس ستاد مرکزی اربعین حسینی )ع( در  یکصد و 
بیست و هفتمین جلسه این ستاد آل صادق سفیر جمهوری اسامی ایران در 
بغداد و استانداران استان های مرزی به صورت ویدئو کنفرانس در آن حضور 
داشتند، اعام کرد: تدابیر و هدف گذاری های اربعین امسال با برنامه ریزی 
مناسب در حال انجام است و تاکنون منجر به رضایت مندی زائران اباعبدالله 
الحسین )ع( شده است. ستاد مرکزی اربعین در سال 1403 تدابیر خود را با در 
نظر داشتن پنج هدف اصلیِ یعنی تامینِ امنیت، سهولت، سامت، معنویت و 

عزت برنامه ریزی کرده است.
معاون وزیر کشور جمهوری اسامی ایران با اشاره به اینکه گروه کثیری از 
افراد گمنام و بدون نشان برای برگزاری مناسب این حماسه عظیم تاش می 
کنند، از همکاری بسیار شایسته و خوب دولت و ملت عراق برای برگزاری 
آیین جهانی اربعین تقدیر و تشکر کرد وگفت: آقای عبدالامیر الشمری، وزیر 
کشور عراق برای سهولت انتقال زائران اربعین حسینی )ع( نمایندگان تام 
الاختیاری را در مرزهای شش گانه مشخص کرده که به صورت شبانه روزی 

هرمساله ای را به فوریت پیگیری و حل می کنند.
وی اظهار کرد: بحمدالله براساس گزارش هایی که تا به امروز دریافت شده 
وضعیت راهپیمایی اربعین بسیار رضایتمندانه است و هیچ گونه مشکل و 
نگرانی خاصی را نداریم. همچنین برخی از مشکات جزئی پیش آمده به 
سرعت برطرف شده است. خط ارتباطی مستقیم بین ما و مسئولین عراقی 
برقرار شده است که به صورت شبانه روزی هرگونه مسئله فیمابین بافاصله 

برطرف خواهد شد.
وی در موضوع برگشت زائرین اظهارکرد: بررسی های لازم صورت گرفته 
و بر اساس گزارشی که رییس کمیته حمل و نقل ستاد مرکزی اربعین ارائه 
نمود هیچ گونه نگرانی حتی در زمان اوج برگشت زائرین هم وجود ندارد و 

وضعیت حمل و نقل در شرایط خوبی است.
معاون امنیتی و انتظامی وزارت کشور با اشاره به نظارت کافی و جدی درامر 
فروش بلیت هواپیما اظهار کرد: با سازو کارهای تضمین شده ای که به 
کمک دادستانی تعیین شده است، برخاف سال های قبل نظارت بسیار 
قوی و اثرگزاری انجام شده است؛ به گونه ای که اگر هر زائری اگر بلیت 
گران تر از قیمت مصوب خریداری کرده باشد، بر اساس سازوکار تعریف 
شده از حساب خطوط هوایی به طور مستقیم برداشت و به خریدار بلیت 

پرداخت خواهد شد.
وی با اشاره به وجود تعداد کافی بلیت اتوبوس و عدم وجود نگرانی دراین 
حوزه افزود: نزدیک به 70 درصد از زائرین از خودروی شخصی استفاده 
کردند و این موضوع کمک شایانی در مدیریت مسئله حمل و نقل اربعین 
به وجود آورد. تا امروز نزدیک به دو میلیون و 200هزارنفر زائر از مرزهای ما 

عبور کردند که بیش از 540 هزار آنان زائر غیر ایرانی هستند.
وی رعایت برخی نکات را برای زائرین محترم بسیار حائز اهمیت دانست و 
گفت: زائرین عزیز سفر خود را به روزهای آخر هفته جاری موکول نکنند و 
به دلیل کثرت جمعیت در شهر کربا، مدت ماندگاری در این شهر را کوتاه 

و حدالامکان کمتر از یک روز قرار دهند.
رییس ستاد مرکزی اربعین در مورد زمان بازگشت زائرین تاکید کرد: زائرین 
حتما پیش از روز اربعین به کشور بازگردند. چرا که موکب داران عراقی ظهر 
اربعین به جمع آوری موکب ها می پردازند و افرادی که پس از این زمان 
در عراق می مانند باید پیش بینی های فردی نمایند. خدمات موکب داران 
ایرانی تا ساعت 24 روز سه شنبه یعنی دو روز پس از اربعین خواهد بود و پس 
از آن مرزهای ما به شرایط طبیعی و عادی بازخواهد گشت و خدمات دهی 

در مرزها پس از این زمان در شرایط ماقبل اربعین خواهد بود.
وی با اشاره به میزان فوتی ها نسبت به همین ایام در سال گذشته افزود: ما 
300 درصد کاهش فوتی ها در مراسم اربعین امسال را داشتیم. همچنین 
مسئله گرمازدگی به عنوان یکی از دغدغه های اصلی خوشبختانه مشکلی 
به وجود نیاورده است. همچنین خدمات بهداشتی ارائه شده در عراق بیش از 

100 درصدی افزایش داشته است.
وی در پاسخ به سوالی در مورد برخی از زائرین خارجی که در کشور ماندگار 
می شوند اظهار کرد: زائرین پاکستانی یا افغانستانی که وارد کشور می شوند 
بر اساس ضوابط و قوانین تعیین شده است و گذرنامه و ویزا دریافت کرده 
و مدت رفت و برگشت آنها نیز مشخص است. اگر تبعه ای از این شرایط 
تخلف کند یک اقامت غیرقانونی است و مانند سایر اتباع غیرقانونی با آنها 
برخورد خواهد شد. اگر تعداد این افراد که به بهانه زیارت وارد شده و در 
کشور اقامت می گزینند عدد قابل توجهی بود قطعا تا به حال توسط دستگاه 
های مختلف اطاع داده می شد. تا کنون دستگاهی نسبت به این امر اظهار 

نگرانی نکرده است.

 امید جهانشاهی- فیلترینگ رسانه های اجتماعی یکی از 
مسائل داغ روزهای انتخابات بود و مباحث مختلفی در 
مورد بیهوده بودن عملی فیلترینگ، گردش مالی بسیار 
زیاد، مایه آبروریزی بودن این نوع محدودیت و خواست 

لغو آن در روزهای انتخاباتی مطرح شدند.
   مخالفان رفع فیلترینگ اما معتقدند فضای مجازی »ابزار 
نوین شیطانی در عصر حاضر«، »پایگاه شیطان« و »مهم 
ترین راه نفوذ دشمن«  است و برای توجیه دیدگاه خود 
شواهد مختلفی از شیوع مخالفت های سیاسی و فرهنگی 

 ـارزشی در فضای مجازی ذکر می کنند.
   با وجود این هر دو گروه موافق و مخالف فیلترینگ قائل 
به این مهم هستند که دست رس بودن فیلترشکن ها 
تا حد زیادی هدف  فیلترینگ را تحت تاثیر قرار داده 
است. توصیه های کلیشه ای مثل بالا بردن سواد رسانه  ای 
و سواد رسانه های اجتماعی هم مساله را به طور جدی 

رفع نمی کند. 
  در واقع، فشارهای اقتصادی و تورم دو رقمی بلند 
مدت، محدودیت نهادهای مدنی، احزاب و رسانه ها و 
سازمان های مردم نهاد، اعتماد سیاسی پایین و ... باعث 
می شود در جامعه ذهنیت اعتراضی با انگیزه های مختلف 
) نزد گروه هایی بیشتر اقتصادی و نزد گروه هایی بیشتر 
 ـفرهنگی( شکل بگیرد که در بستر رسانه های  اجتماعی 

اجتماعی تکثیر می شوند. 
  رسانه های اجتماعی به تعبیری به مثابه به اصطاح 
»فناوری آزادی« عمل می کند و به تعبیر دیگر، به مثابه 
فناوری ضد نظم مستقر و ساختارشکن، و در هر صورت، 
بستر کنش های اعتراضی و تولید و مصرف محتواهایی 

می شود که در مخالفت و تضاد با گفتمان مسلط است. 
 تداوم و تشدید تورم و فشارهای اقتصادی باعث می شود 
که مدام بخشی از طبقه متوسط رو به پایین به طبقه 
فرودست ملحق شود. این الحاق در نحوه کنش های این 

گروه ها در رسانه های اجتماعی تاثیر می گذارد. 
   وقتی نهادهای مدنی پویا و فعال نباشند، گروه های 
معترض مجالی برای بیان دیدگاه اعتراضی نمی یابند و لذا 

رسانه های اجتماعی عرصه بیان اعتراض می شود.
  در چنین وضعیتی همه چیز به نوعی عرصه منازعه 
سیاسی است حتی مسائل فرهنگی. برای مثال گروه های 
معترض و گروه های عمدتاً جوان و به اصطاح نسل دهه 
هشتادی به سبک زندگی و به تولید نوعی سبک فرهنگی 
رو می آورند که در تقابل با گفتمان رسمی حکومت است. 
در واقع، یک امر فرهنگی از بافت خود جدا و به بافت یا 

زمینه دیگری یعنی سیاست منتقل می شود.
  به همین دلیل هم است که اینستاگرام که اساساً یک 
شبکه اجتماعی سرگرمی و سبک زندگی است، در کشور 
ما به شدت بار سیاسی دارد و از عرصه های جدی نزاع 
کنش های  این  معتقدند  برخی  است.    ایدئولوژیک 
رسانه  ای در فضای مجازی بی تاثیر است و به اصطاح آن 
را اسلکتیویسم )یا مبارزه کردن از زیر پتو( و کلیکتیویسم 
)یا کلیک کردن بی خاصیت( می نامند، اما این فعالیت ها 
کاماً بی خاصیت هم نیستند چراکه در بسترسازی برای 
ترویج گفتمان جایگزین و مشروعیت زدایی تدریجی از 

گفتمان مستقر کاماً هم موثر است.
  ذهنیت اعتراضی را نمی توان تماماً به هجمه های 
رسانه  ای رسانه های معاند و فضای مجازی ارجاع داد، 
بهرحال تورم دو رقمی بلند مدت، تحریم های چندین 
ساله ای که موانع جدی برای تجارت و انتقال فناوری و 
جذب سرمایه گذاری ایجاد کرده اند، و... ذهنیت اعتراضی 

می سازد که خود را در فضای مجازی نشان می دهد.
  ذهنیت اعتراضی صرفاً ناشی از تورم بلندمدت دو رقمی 
و مشکات معیشتی نیست. کسی که مشکل معیشتی 
ندارد. فاصله ای که یک شهروند ایرانی بین پیشرفت های 
کشور خود با برخی کشورهای همسایه احساس می کند 
)به درست یا نادرست( او را دلگیر و ناراضی می کند. مثاً 
وقتی تفاوت فرودگاه استانبول را با فرودگاه امام می بیند؛ 
یا وقتی می بیند عربستان برای توسعه توریسم خود 500 
میلیون دلار سرمایه گذاری کرده است و آن را با وضعیت 
توریسم در کشور خود با این همه ظرفیت تاریخی و تنوع 

طبیعی و قومی مقایسه می کند، دلگیر می شود.
   وقتی )به درست یا به غلط( احساس می کند مساله 
بحران آب یا فرونشست زمین آن گونه که باید اولویت 
و مساله مسئولان نیست، دل گیر می شود. وقتی می بیند 
تقریباً نیمی از تیم پناهندگان در المپیک ایرانی هستند، 
وقتی مهاجرت پرستار و مهندس و جوانان و نزدیکانی 
را می بیند، دل گیر می شود و این دل گیری ها خود را در 

لایک ها و بازنشرهای فضای مجازی نشان می دهد. 
  آنچه »مساله فضای مجازی« خوانده می شود ریشه 
در همین دل گیری های مردم دارد که )به درست یا به 
نادرست( تصور می کنند وضعیت این مملکت با این منابع 

طبیعی، اقلیمی و انسانی نباید این باشد.  
  مساله فضای مجازی ریشه در مساله کارامدی دارد 
و کارامدی صرفاً معنای اقتصادی ندارد. امکان مدیریت 
صداهای منتقد موجود در کشور هم مستلزم کارامدی 
نظام رسانه  ای سیاسی است. احزاب و رسانه های غیر 
دولتی و غیر حکومتی ظرفی برای ابراز مواضع انتقادی 
سازنده هستند. اگر احزاب و رسانه ها نتوانند کارکرد خود را 
به درستی ایفا کنند، ذهنیت های اعتراضی در رسانه های 
اجتماعی تحت تاثیر یکه تازی اخبار جعلی و روایت های 
ساختگی قرار می گیرند و جامعه را نه در یک موضع 
انتقادی آگاهانه بلکه در یک موضع اعتراضی شورشی 
کور قرار می دهد.   به عبارت دیگر، در این شرایط به 
دلیل محدودیت های نهادهای مدنی، احزاب و رسانه های 
مستقل از حکومت، امکان بازیگری جدی روشنفکران، 
حتی روشنفکران محلی و به طور کلی طبقه متوسط، 
آگاهی بخشی  و  انتقادی سازنده  تولید محتوای  برای 
میسر نیست و عرصه در اختیار رویکردهای رادیکالی، 
ساختارشکن و در قالب تشویق به شورش های کور قرار 
می گیرد. راه حل »مساله فضای مجازی« فیلترینگ 

نیست، کارامدی است.

افول رنک جهانی 
دانشگاه های ایران

افشای نقشه جبهه پایداری برای رأی نیاودن 3 تا 4 وزیر 
پیشنهادی پزشکیان

بر اساس گزارش »رتبه بندی آکادمیک دانشگاه های جهان« موسوم 
آمریکا  استنفورد  و  دانشگاه های هاروارد  به »رتبه بندی شانگهای«، 
همراه با کمبریج بریتانیا به ترتیب در صدر بهترین دانشگاه های جهان 
قرار دارند. اما وضعیت دانشگاه های ایران نسبت به سال های گذشته 

روندی نزولی طی کرده است.
به گزارش فرارو، دانشگاه علوم پزشکی ایران در سال 2020 در رده 
300 تا 400 بهترین دانشگاه های جهان قرار داشت، اما اکنون در رتبه 
400 تا 500 قرار گرفته است. دانشگاه های امیرکبیر و شریف که چهار 
سال پیش در رده 500 تا 600 بهترین های جهان قرار داشتند، امسال 

در ردیف 700 تا 1000 قرار گرفته اند.
نمونه  برای  که  است  حالی  در  ایرانی  دانشگاه های  جایگاه  افول   
تا  رده 100  از  زمانی  بازه  در همین  عربستان  ملک سعود  دانشگاه 
150 به رده 90 صعود کرده است. نمونه دیگر امارات است که در 
سال 2020 هیچ کدام از دانشگاه های آن در لیست 1000 دانشگاه برتر 
جهان نبودند، اما اکنون سه دانشگاه این کشور در لیست یاد شده قرار 
گرفته و حتی جایگاه دانشگاه »خلیفه« امارات از دانشگاه های علوم 
پزشکی شهید بهشتی و دانشگاه شریف ایران نیز پیشی گرفته و با 

دانشگاه تربیت مدرس ایران برابری می کند.
در خاورمیانه نیز تنها نام دانشگاه ملک سعود عربستان و سه دانشگاه 
از رژیم صهیونیستی در میان 100 دانشگاه برتر جهان دیده می شود. 
در میان 500 دانشگاه برتر جهان نیز تنها نام دو دانشگاه ایرانی دیده 
می شود؛ دانشگاه علوم پزشکی تهران و دانشگاه تهران هر دو در رتبه 

بین 400 تا 600 جایگاه بهترین دانشگاه های جهان قرار گرفته اند.
 هفت دانشگاه ایران نیز در رتبه 700 تا 1000 دانشگاه های برتر جهان 
قرار گرفته اند. با توجه به این شرایط پرسش هایی مطرح است از جمله 
این که چرا وضعیت دانشگاه های ما سیر نزولی گرفته است و ایراد کار 
از کجاست؟ فرارو برای پاسخ دهی به این پرسش ها با هاشم اورعی، 
استاد تمام دانشگاه صنعتی شریف و رئیس اتحادیه انجمن های علمی 

انرژی ایران گفتگو کرده است: 
ما علم را کیلویی و استاد را به ماشین تولید مقاله تبدیل 

کرده ایم 
هاشم اورعی به فرارو گفت: »قبل از پرداختن به این که چرا رنکینگ 
دانشگاه های ما روند نزولی پیدا کرده، باید به این نکته بپردازیم که 
ما گاهی ناآگاهانه رنک ها را ماک قرار می دهیم. این به این معنا 
نیست که رنکینگ ها مهم نیستند، ولی معتقدم ما باید معیار ها و وزن 
رنکینگ ها را بدانیم. در دوره ای که من خارج از کشور تدریس می کردم 

با مواردی با عنوان عوامل اثرگذار بر رنکینگ ها مواجه می شدم که 
شاید اصا برای ما مهم نباشند. مثا سرانه فضای سبز در دانشگاه ها 
یا سرانه پارکینگ یا کیفیت خوابگاهی که دانشگاه برای دانشجویان 
از  حالیست  رنکینگ ها  این  که  بدانیم  باید  بنابراین  می کند؛  فراهم 
عوامل متعدد و متفاوت. اما در حالت کلی باید به رنکینگ ها توجه 
کنیم و از خودمان بپرسیم که چرا وقتی هم دانشجویان خوبی داریم و 
هم اساتید با ارزش، باز هم رنکینگمان رو به نزول است؟! وضعیت به 
گونه ای است که گویی ما اصا نیازی به دانشگاه نداریم. وقتی یک 
دانشجو از دانشگاه صنعتی شریف فارغ التحصیل شده وارد بازار کار 
می شود، می بیند که معیار انتخاب همه چیز هست به جز معیار های 
دانشجو  می شود  باعث  هم  همین  فرد.  توان  و  علمی  و  آکادمیک 

سرخورده شود.«
وی افزود: »وقتی یک استاد مطالبی را بیان می کند که علمی، مستند 
مسائل  این  به  توجهی  کوچکترین  می بیند  بعد ها  و  است  دقیق  و 
نمی شود و آقایان مدیر، هر کاری دلشان بخواهد می کنند، به تدریج 
انگیزه خود را برای فعالیت آکادمیک و علمی از دست می دهد. در 
چنین شرایطی، درس دادن، درس خواندن و پژوهش کردن، حالت 
این ها در شرایطی است که  پیدا می کند. همه  تکلیف و روزمرگی، 
مدعی هستیم صاحب علم هستیم و مقاله تولید می کنیم. اما ما علم 
را کیلویی کرده ایم. اینجا ایراد از وزارت علوم است. در فرم های ارتقاء 
استاد به چند ده ساعت تدریس اشاره شده، از آن بدتر معیار، تعداد 
مقالات منتشره است. اما در هیج کجای این فرم ارزشیابی پرسیده 
نمی شود که این ده ها مقاله، کجای مشکل مملکت را حل کرده است. 
با این روش سنجش و ارزشیابی ما استاد ها را به کارخانه تولید مقاله 
تبدیل کرده ایم. در این شرایط، استادی که کیفی کار می کند و در 
صنعت  مشکات  از  مشکلی  حل  دنبال  به  خود  پژوهشی  کار های 

کشور است از ارتقا رتبه علمی عقب می افتد.«
مدیریتی  قابلیت های  اساس  بر  دانشگاه ها  مدیران 

انتخاب نمی شوند
این استاد تمام دانشگاه صنعتی شریف در ادامه گفت: »من می توانم 
ده ها مورد مثال بزنم که یک استاد با ده ها مقاله غیرکاربردی پیشرفت 
کرده و یک استاد که چند مقاله با کیفیت و بسیار کاربردی داشته 
اصا رشد نکرده است. اما چرا این اتفاق افتاده؟ چون آن هایی که این 
فرم ها را طراحی کرده اند، خودشان هم اطاع و ارتباطی با نیاز های 
اند یا پشت میز  صنعت کشور ندارند. آن ها یا فقط سرکاس بوده 
مدیریت. مشکل بعدی بودجه های تحقیقاتی و علمی است. استنفورد، 

منطقه  در  ما  از  بالاتر  رتبه  که  دانشگاهی  هر  یا  هادوارد،  کمبریج، 
دارد، چه میزان بودجه تحقیقاتی می گیرند؟ کافیست بودجه تحقیقاتی 
برتر خودمان مقایسه کنیم. بی  با بودجه های دانشگاه های  را  آن ها 
رودروایسی بگویم که بودجه تحقیقاتی دانشگاه های ما نزدیک به صفر 
شده است. البته تا زمانی که ایراداتی که گفتم حل نشوند، ریختن پول 
در دانشگاه ها به تنهایی دردی را دوا نخواهد کرد. وقتی یک لامپ 
در دانشگاه صنعتی شریف می سوزد، زمان زیادی سپری می شود که 

بودجه همین تعویض لامپ فراهم شود.«
وی افزود: »همکاران دانشکده مهندسی شیمی می گویند تجهیزاتی 
که در آزمایشگاه دانشگاهمان داریم مربوط به سال 1381 است و 
ما پول نداریم تجهیزات را به روزرسانی کنیم. ما پول نداریم برای 
مجازی،  ناچاریم  نتیجه  در  و  بخریم  اولیه  مواد  آزمایشگاه هایمان 
داریم  انتظار  چگونه  شرایطی  چنین  در  دهیم.  آموزش  بچه ها  با 
دانشگاهمان رشد کند و با دانشگاه های برتر جهان وارد رقابت شود؟ 
نهایت مهمترین مشکل، سیستم  در  است.  رقابت غیرمنصفانه  این 
بافاصله  می شوند،  عوض  دولت ها  وقتی  است.  دانشگاه  مدیریتی 
روسای دانشگاه ها عوض می شوند. روسای دانشگاه ها، بر مبنای خط 
و خطوط سیاسی عوض می شوند. در سه سال و اندی فعالیت دولت 
سیزدهم، چندین رئیس دانشگاه عوض شد. در خود دانشگاه شریف ما 
شاهد 3 تغییر بودیم؛ بنابراین مدیریت دانشگاه های ما به شدت ناپایدار 
است و مدیران بر اساس قابلیت مدیریتی انتخاب نمی شوند، بلکه با 
توجه به خط و خطوط سیاسی انتخاب می شوند. این وضعیت برای 
محیط دانشگاهی سم است. بعید می دانم هیچ دانشگاهی در کشور 

دارای مدیریت حرفه ای باشد.«
اگر رنکینگ دانشگاه های ما خوب باشد باید حیرت کرد

رئیس اتحادیه انجمن های علمی انرژی ایران تاکید کرد: »وضعیت 
مقالات، بودجه ها، اساتید، مدیریت و عدم اقبال جامعه به تحصیات 
دانشگاهی و بی توجهی به اهمیت صنعت مبتنی بر علم را که روی 
هم جمع کنیم، آن وقت می فهمیم که در چنین وضعیتی اگر رنکینگ 
دانشگاه های ما خوب باشد باید حیرت کرد. معتقدم دانشگاه های ما 
همین روند نزولی را ادامه خواهند داد و جایگاه خود را یکی بعد از 
دیگری از دست می دهند. در کشور ما حلقه علم به فناوری پاره شده 
است. درواقع ما در دانشگاه کار خودمان را می کنیم و صنعت کشور 
هم مسیر خودش را می رود. نتیجه هم این می شود که فقط یک و نیم 
درصد از صادرات کشورمان، فناوری محور و مابقی، سنگ و آهک و 

هندوانه و خیار است.«

نماینده موافق کابینه پیشنهادی پزشکیان می گوید: صحبت های روز 
با کابینه و برنامه های پزشکیان اعام  گذشته نمایندگان تندرو که 
موافقت می کردند، در حقیقت استراتژی آنها بود چراکه آنها با کلیات 
برنامه های  پزشکیان  بودند،  موافق  پزشکیان  برنامه های  و  کابینه 
خودش را نگفت بلکه سیاست های کلی نظام و رهبری را گفت، که با 

این موارد موافقت کردند
وزرای  لیست  اعام  با  همزمان  خبرآناین،  خبرگزاری  گزارش  به 
متعلق  نمایندگان  از  برخی  مجلس،  به  پزشکیان  کابینه  پیشنهادی 
وزیر  الی 4  در فضای مجازی مدعی شدند که 3  تندرو  به جریان 

پیشنهادی پزشکیان از مجلس رأی اعتماد نخواهند گرفت.
اما فضای روز گذشته مجلس با حضور پزشکیان و وزرای پیشنهادی 
پیام دیگری را می رساند، چه آنکه حتی برخی چهره های پرچم دار در 
مخالفت با جریان اصاح طلب و فعال در ستادهای انتخاباتی رقبای 
دولت  برنامه های  با  را  خود  موافقت  مجلس  تریبون  از  پزشکیان، 

پزشکیان اعام کردند.
نفره   19 لیست  که  شدند  مدعی  برخی  حتی  فضا  این  تاثیر  تحت 
نیست  نیاز  و  می گیرد  مجلس  از  اعتماد  رای  یکدست  پزشکیان 
پزشکیان مجدداً برای معرفی افراد جدید به مجلس برود، هرچند رأی 

پایین و ناپلئونی.
اما این گمانه واکنش نماینده عضو فراکسیون مستقلین مجلس را 
به  پزشکیان  کابینه  موافق  نماینده  فاطمی،  احمد  داشت.  دنبال  به 
خبرگزاری خبرآناین گفت این اعام موافقت تندورها یک  استراتژی 

است و در بر همان پاشنه انداختن برخی وزرا می چرخد.
کابینه پیشنهادی پزشکیان حتی جبهه پایداری را هم شوکه کرد

احمد فاطمی، نماینده موافق کابینه پیشنهادی پزشکیان در گفتگو با 
خبرگزاری خبرآناین ضمن ارزیابی فضای روز گذشته مجلس برای 
بررسی وزرای پیشنهادی گفت: برآورد کلی بنده این است که رئیس 
کابینه ای که  و  وفاق ملی عمل کرد  در مورد  به قول خود  جمهور 
معرفی کرد نشان از وفاق ملی دارد. در حقیقت اسامی لیست وزرای 
پزشکیان به اندازه ای عجیب بود که حتی جبهه پایداری را هم شوکه 
کرد، چراکه اگر جلیلی هم رئیس جمهور بود حدود 50، 60 درصد افراد 

حاضر در همین لیست را معرفی می کرد و بعید نبود.
همه مخالفین کابینه از جبهه پایداری هستند

جبهه  که  هستم  معتقد  همچنان  من  اینکه  دیگر  نکته  افزود:  وی 
پایداری و جریان تندرو در مجلس تاش می کند که 3،4 تا از وزرای 
نزدیک به اصاح طلبان و تفکر پزشکیان هستند، را بیندازد. کما اینکه 
همه مخالفین امروز کابینه پیشنهادی همگی از جبهه پایداری هستند. 
اینها می خواهند به دلیل مباحث سیاسی همتی و ظفرقندی از مجلس 

رأی اعتماد نگیرند، منتها از نظر نمایندگان دو نفر از وزرا از لحاظ فنی 
مشکل دارند، نه سیاسی، که عبارتند از وزیر نفت و وزیر راه.

کابینه  از  اصلاح طلب  وزرای  می خواهد  پایداری  جبهه 
بیافتند

فاطمی درباره تحت فشار قرار دادن  قالیباف توسط جبهه پایداری در 
جریان جلسه رأی اعتماد تصریح کرد: خیر، امروز در مجلس 3 طیف 
اصاح طلبان هستند که حدود  و  دارند یک طیف مستقلین  حضور 
105، 110 عضو دارند، حدود 70 نفر هم در طیف جبهه پایداری قرار 
دارند و مابقی هم تقریبا نواصولگرایان هستند. در واقع کسانی هستند 
که بین طیف اصاح طلبی و جبهه پایداری قرار دارند، لذا امکان دارد 
تعدادی از این افراد با جبهه پایداری همراهی کنند و برخی به سمت 

جبهه مستقلین بروند.
ناپلئونی  رأی  پیشنهادی  وزرای  از  برخی  به  مجلس 

می دهد
نماینده مردم بابل در مجلس شورای اسامی در مورد اینکه بنابراین 
ممکن است که نمایندگان رأی ناپلئونی به وزرای پیشنهادی بدهند، 
اظهار کرد: بله، مجلس به برخی از وزرای پیشنهادی رأی ناپلئونی 
اگر 4،5 وزیری  این بحث مطرح است که  اما در مجموع  می دهد. 
آرای  واقع  در  و  اصاح طلبان هستند  و  پزشکیان  تفکر  نزدیک  که 
ناپلئونی  یا رأی  بیافتند و  از کابینه  نمایندگی می کنند،  را  پزشکیان 
بگیرند. سوال این است که رویکرد  دولت پزشکیان با چنین فضایی 

چگونه خواهد بود.

وی ادامه داد: اگر وزرای مذکور از مجلس رأی اعتماد نگیرند، بدون 
تردید بحث وفاق ملی خالی از محتوا می شود یعنی حالت شکلی دارد 

اما از نظر محتوایی موردی به نام وفاق ملی نخواهیم داشت.
اعضای جبهه پایداری با اغراض جناحی به برخی از وزرا رأی نمی دهند

فاطمی در واکنش به اینکه در صورت رأی نیاوردن 4،5 نمایندگان 
نزدیک به پزشکیان و اصاح طلبان امکان دارد پزشکیان افراد دیگری 
از همین طیف را به عنوان وزیر معرفی کند که آنها وزیر شوند، متذکر 
شد: در این صورت هم سیکل معیوب ادامه پیدا می کند، یعنی معلوم 
نیست درست شود چراکه بنده از بحث ها این نکته را دریافتم که اینها 

نگاه سیاسی و اغراض جناحی دارند.
این نماینده مجلس در پاسخ به اینکه بنابراین حتی با وجود جلسه 
بر  را می رساند، همچنان  دولت  با  پیام همکاری مجلس  که  دیروز 
روی رأی اعتماد ندادن به 3،4 وزیر تاکید دارند، افزود: به نظر بنده، 
بله همچنان تاکید دارند که 3،4 وزیر پزشکیان از مجلس رأی اعتماد 
و  کابینه  با  که  تندرو  نمایندگان  گذشته  روز  صحبت های  نگیرند. 
برنامه های پزشکیان اعام موافقت می کردند، در حقیقت استراتژی 
موافق  پزشکیان  برنامه های  و  کابینه  کلیات  با  آنها  بود چراکه  آنها 
بودند، پزشکیان برنامه های خودش را نگفت بلکه سیاست های کلی 
نظام و رهبری را گفت، که با این موارد موافقت کردند و خودشان هم 
گفتند که ما با کلیت موافقت کردیم و این دلیل بر این نیست که با 

تک تک وزرا موافق باشیم.
فاطمی در مورد اینکه فضای روز گذشته مجلس به نحوی بود که 
این شائبه صورت گرفت که امکان دارد همه کابینه رأی اعتماد از 
مجلس بگیرند، خاطرنشان کرد: خیر، این اشتباه است، آن بحث کلیات 

برنامه ها و سیاست های کابینه بود.
کابینه  کلیت  از  حمایت  درحال  قالیباف  به  نزدیک  افراد 

هستند
یادآور  اعتماد  رأی  جلسات  در  قالیباف  مدیریت  نقش  اشاره  با  وی 
بر  و  هست  اثرگذار  بالاخره  مجلس  رئیس  عنوان  به  قالیباف  شد: 
رأی  در مجلس هر کس  اما  دارد  اثر  نواصولگرایان  از  روی طیفی 
افراد نزدیک به قالیباف  از  خود را می دهد. منتها من شنیدم برخی 
اما در مقابل جبهه پایداری  درحال حمایت از کلیت کابینه هستند. 
و برخی از نواصولگرایان عزم خود را جزم کردند که اعضای کابینه 
مخصوصاً اعضای موثر مانند همتی را از کابینه بیندازند. البته وقتی 
امروز ثبت نام ها را مشاهده می کردم حدود 101 نماینده موافق با او 
ثبت نام کردند اما حدود 58 الی 60 نماینده برای مخالفت با همتی 
ثبت نام کردند، که این پیام دارد. اما باید دید جریان جلسات رای اعتماد 

چگونه پیش خواهد رفت.
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آلن دلون درگذشت
رسانه های فرانسه از مرگ آلن دلون، بازیگر سرشناس فرانسوی در 88 سالگی خبر دادند.

به گزارش خبرآناین، رسانه های فرانسه از مرگ آلن دلون، بازیگر سرشناس فرانسوی در 88 سالگی خبر دادند. دلون که حرفه بازیگری را از دهه 1950 آغاز کرده، بازی در بیش از یک صد فیلم از جمله داستان ما )1984، رابرت 
آورانچ( و آستریکس در بازی های المپیک ) 2008، ژولیوس سزار( را در کارنامه دارد. جایزه سزار برای بهترین بازیگر نقش اول مرد، خرس طایی افتخاری جشنواره بین المللی فیلم برلین و نخل طای افتخاری جشنواره کن از جمله 

دوشنبه  29 مرداد  1403افتخارات این هنرپیشه معروف هستند. وی همچنین در سال 1991 نشان لژیون افتخار فرانسه را دریافت کرد.
 شماره 6826

سینما و تئاترفرهنگ

نمایشنامه  روی  کار  حال  در  گودرزی  شکرخدا 
»رستم و سهراب« از شاهنامه فردوسی برای تولید و 

اجرا در سال جاری است.
شکرخدا گودرزی نمایشنامه نویس و کارگردان تئاتر 
روی  را  منیژه«  و  »بیژن  نمایش  پیش  چندی  که 
صحنه برد، درباره جدیدترین فعالیت خود در زمینه 
تولید و اجرای اثری نمایشی به خبرنگار مهر گفت: 
سهراب«  و  »رستم  نمایشنامه  نگارش  حال  در 
هستم، تاش می کنم که تجربه سالیان کارکردن 
کنم.  استفاده  اثر  این  نگارش  در  را  شاهنامه  روی 
در حالی که 63 سالگی را پشت سر گذاشته ام و از 
دروازه 64 سالگی می گذرم با اطمینان می گویم نه 
تنها عاقه ام به شاهنامه روز به روز بیشتر و بیشتر 
شده بلکه به عمق و غنای شاهنامه بیش از پیش 

پی می برم.
وی درباره اهمیت شاهنامه و ضرورت پرداختن به 
آن، یادآور شد: شاهنامه شناسنامه و سند فرهنگی ما 
ایرانیان است. شاهنامه نه نامه شاهان بلکه خردنامه 
این  فرهنگی  مولفه های  و  ویژگی ها  همه  و  است  

سرزمین را دارا است. 
چیره دست  پدیدارشناسی  همچون  فردوسی 
کامو  یا  سارتر  پل  ژان  یا  که گور  کی یر  همچون 
قالب  در  را  نظریاتش  و  ایده ها  مهمترین  کافکا  و 
داستان های  جمله  از  که  است  کرده  بیان  داستان 
و سهراب«  »رستم  داستان  ابر  شاهنامه،  تاثیرگذار 
وقتی  که  رزم  و  بزم  عشق،  از  پر  داستانی  است؛ 
مردم  می رسیدند  سهراب کشون  به  شاهنامه خوانان 
چنان به هیجان آمده بودند که برای نکشتن سهراب 

پول یا پیشکش می پرداختند. 
داستانی که دارای خصوصیات و ویژگی های خاصی 
نمی شود  کهنه  زمان  با گذشت  که  داستانی  است، 
اما خصلت و ویژگی های انسانی را دقیق و درست 

بیان می کند. 
بنابراین این داستان را دستمایه جدیدترین کارم قرار 
دادم، کاری که در تداوم مسیر نمایشنامه نویسی من 
به این منجر شد که با مدد از روح بزرگ فردوسی 
روزهای پایانی نگارش این اثر بزرگ را سپری کنم.

که  من  برای  افزود:  تئاتر  سابقه  با  هنرمند  این 
عاقه ام به این سرزمین از آثارم پیدا است و شاهنامه 
است  درست  است،  اتکا  قابل  و  عظیم  منبع  یک 
اما  را خوانده ام  این سرزمین  تاریخی  که دوره های 

شاهنامه برایم چیز دیگری است. 
شاید بتوانم این را بگویم آنچه موجب نیرو و حرکت 

من شده شخصیت بزرگ حکیم طوس است. 
من حکم  برای  شاهنامه  که  است  دلیل  همین  به 
را دارد و پشتوانه محکمی  این سرزمین  سند ملی 
برای ادبیات و فرهنگ و هنر است و داستان »رستم 
از عجیب ترین، تکان دهنده ترین،  و سهراب« یکی 
دراماتیک ترین و تاثیرگذارترین داستان های شاهنامه 
در  آن  نمونه  داستان پسرکشی که  است،  و جهان 

ادبیات ایرلند داستان »کوهولین« است. 
تراژیک  داستان های  از  یکی  سهراب«  و  »رستم 
نظریه  برای طرفداران  داستانی که  شاهنامه است، 
محسوب  بی بدیل  ارجاعات  از  یکی  تقدیرگرایی 
می شود. امیدوارم بتوانم این اثر را هرچه زودتر روی 

صحنه ببرم.
اینکه همزمان تاش می کند  به  اشاره  با  گودرزی 
نمایشنامه خواجه نصیرالدین طوسی را که چندین 
تالار  به  کرونا  شیوع  از  قبل  و  نوشته  پیش  سال 
تأکید  ببرد،  صحنه  روی  بود  داده  پیشنهاد  وحدت 
کرد: روی صحنه بردن چنین آثاری یا اسپانسر بسیار 
فرهنگی و پشتوانه محکمی که دغدغه فرهنگ و 
و  حامی  باید  دولت  یا  دارد  لازم  باشد،  داشته  هنر 
پشتوانه تولید چنین آثاری قرار بگیرد که متاسفانه 
دولت از حمایت تولید متون ملی فرسنگ ها فاصله 

گرفته است.
وی در بخش پایانی سخنان خود تصریح کرد: من 
در تولید آثارم همیشه کمترین حمایت را در روزگاری 
که برخی از همکارانم بیشترین حمایت ها را از دولت 

می گرفتند، گرفته ام. 
مثا من در سال 96 پس از سال ها تاش توانستم 
و 100  ببرم  روی صحنه  را  نمایش »سهروردی« 
میلیون حمایت بگیرم و این درست زمانی بود که 
حتی  و   500 یا  حمایت های350  همکارانم  برخی 

800 میلیونی دریافت کرده بودند. 
ملی  تئاتر  دغدغه  بیشترین  کارهایم  اکثر  در  من 
با  همیشه  اما  داشته ام  را  کهن  متون  از  استفاده  و 

کمترین حمایت رو به رو بوده ام. گ
از ادامه  این حمایت اندک یا بی حمایتی هرگز مرا 
راه و استفاده از بهترین بازیگران تئاتر در فشار قرار 

نداده است. 
تاش می کنم تا زمانی که حافظه ام یاری می دهد 
و قلمم می نویسد و توان هدایت بازیگران را دارم در 
راه سربلندی، شکوفایی و خوشبختی مردم سرزمین 
از  دست  مسالمت آمیز  همزیستی  و  صلح  آرمان  با 

خاقیت و خلق آثار نمایشی برندارم.

در هفته ای که گذشت در یکصد و هفتمین جلسه شورای هنر سند سینما به تصویب رسید، 
تندیس بیتا فرهی رونمایی شد که با انتقاداتی همراه بود و همچنین مساله توافق مخفی 

پخش کنندگان و سینماداران مطرح شد.
»سینما« یکی از هنرهای هفت گانه پرطرفدار در میان عموم مردم است که روزانه اخبار 
بسیاری را در سرویس ها و گروه های خبری رسانه ها به خود اختصاص می دهد و هنرمندان 
این رشته به ویژه بازیگران سینما، به نوعی زیر ذره بین جامعه هستند و به همین دلیل به 

محلی برای ایجاد حواشی تبدیل می شوند.
در ادامه درصدد هستیم تا اخبار هفتگی این هنر پرطرفدار و پرحاشیه را به صورتی کوتاه و 

خاصه به صورت گزارشی، پیش روی مخاطبان همراه خبرگزاری مهر قرار دهیم.
تصویب سند ملی سینما و پایان فرصت سوزی ها!

آخرین جلسه شورای هنر به ریاست محمدمهدی اسماعیلی وزیر فرهنگ و ارشاد اسامی 
دوشنبه 22 مرداد با حضور اعضا برگزار شد و در یکصد و هفتمین جلسه شورای هنر 
سند سینما به تصویب اعضا رسید. همچنین عاوه بر تصویب این سند، سیاست ها و 
ضوابط حاکم بر بازار هنرهای تجسمی نیز توسط اعضا بررسی و به تصویب رسید. مقرر 
شد محمدحسین ایمانی خوشخو در نشست خبری، عملکرد شورای هنر در دوره اخیر را 

تبیین کند.
ایمانی خوشخو نیز در نشست خبری خود در پاسخ به پرسش های پرشمار خبرنگاران که 
درباره سند ملی سینما مطرح شد، به برخی فرصت سوزی ها در حوزه سینما اشاره کرد و 
گفت: سابقه تدوین این سند به حدود 12 سال پیش برمی گردد که آن زمان به نتیجه نهایی 
نرسید. در سینما با توجه به اهمیت بالای این حوزه، سندی تدوین و نهایتاً تصویب نهایی 
شد و به ما ارجاع داده شده است. آقای علی دهکردی مدیرعامل خانه سینما یک جلسه 
به شورای هنر آمد و توضیحاتی ارائه کرد و درخواست داشت که اعضای شورا از نظرات 
اصناف سینمایی استفاده کنند که اتفاقاً یک جلسه هم گذاشته شد اما بیشتر تاکید داشتند 
که زمان بیشتری برای این کار صرف شود! که به نظر ما واقعاً فرصت سوزی است، چراکه 
در سندهای بالادستی فرصت ها و ظرفیت های راهبردی که باید از آنها استفاده کرد، آورده 
می شود.وی ادامه داد: در سند ملی سینما حقوق همه ذینفعان در نظر گرفته شده است و 
ما برای راهکارها، پیش بینی داشتیم که به آن 10 آئین نامه اجرایی پیوست شده است که از 
آن جمله می توان به حقوق مادی و معنوی تماشاگران، حقوق و مسئولیت های سینماگران، 
فعالیت های حرفه ای در صنعت فیلم، شیوه نامه درجه بندی فیلم ها و محصولات سینمایی، 
جشنواره ها و بازارها و هفته های فیلم اشاره کرد.ایمانی خوشخو یادآور شد: پیش بینی ما این 
است که باید با کمک دست اندرکاران سینما و همه اعضای اصناف سینمایی، این سند 
تکمیل و ویرایش شود. همچنان که در یکی از این مواد 42 گانه وجوه سلبی نمی بینید و 
همگی ایجابی هستند و بسیار امیدواریم صنعت سینما از یک نظام نامه قابل دفاع برخوردار 
شود. دوستانی که این سند را تدوین کردند، سند سینمایی حدود 60 کشور را بررسی 
کرده اند، بنابراین آن گروهی که زحمت کشیدند تخصصی بودند و شاید ما دو سوم راه را 

رفته ایم و آئین نامه های اجرایی در عملیات اجرایی، سر و شکل درست می گیرد.
توافق نامه مخفیانه پخش کنندگان و سینماداران!؟

هفته گذشته، سیدضیا هاشمی رئیس جامعه صنفی تهیه کنندگان با انتشار نامه ای خطاب 
به محمد خزاعی رئیس سازمان سینمایی، از عملکرد سینماشهر انتقاد کرد. هاشمی در 
بخش هایی از این نامه خطاب به خزاعی نوشت: »پیرو مکاتبات قبلی و تاکید جنابعالی 
و اعضا محترم شورای صنفی اکران مبنی بر جلوگیری از هر گونه کسورات غیرقانونی از 
محل فروش فیلم ها، باخبر شدیم متأسفانه اخیراً در اقدامی پنهانی و بدون حضور نمایندگان 
صنوف تهیه کنندگان، در قالب جلساتی مستمر با پخش کنندگان و سینماداران توسط 
مؤسسه سینماشهر مبادرت به تفاهم نامه ای شده که در سامانه سمفا از جمع فروش 
فیلم ها، 1 درصد به عنوان انعام سینماداران و همچنین حق الطبع از هر قطعه بلیت به نفع 
سینماداران کسر گردد. این درحالیست که توافق نامه مذکور به دلایل زیر مخل امنیت 

حرفه ای تهیه کنندگان سینما و باعث خسارت به آنهاست.
اولاً توافق نامه مابین سینماداران و پخش کنندگان با میدان داری مؤسسه سینماشهر به 
طور مخفیانه و بدون اطاع صنوف تهیه کنندگان، خاصه جامعه صنفی تهیه کنندگان 
انجام شده است. ثانیاً کسورات غیرقانونی توافق شده در آن برخاف مفاد قرارداد نمایش 
فیلم در سینماها است. ثالثاً کسر هرگونه مبلغ خارج از قرارداد نمایش فیلم باید صرفاً پس 
از تأیید تهیه کننده انجام پذیرد. رابعاً پخش کنندگان به هیچ عنوان اختیار تصمیم گیری 
و یا تعیین تکلیف برای سهم تهیه کننده فیلم ها از فروش را نداشته و به دلیل آنکه منشأ 
خسارت به تهیه کنندگان است، حق پیگرد قانونی آن در محاکم قضائی محفوظ است. 
خامسا مؤسسه سینما شهر به عنوان نهاد وابسته به دولت، نباید به صورت یک طرفه و 
مخفیانه زمینه بروز خسارت به تهیه کنندگان و صاحبان فیلم ها را فراهم آورد، حداقل انتظار 
از مجموعه تحت مدیریت جنابعالی که همواره برعدالت و بی طرفی تاکید نموده اید، 

پایبندی به اصول و اجتناب از هرگونه اقدامات شائبه برانگیز و شبهه دار است.
در ادامه باید یادآوری کنیم، تهیه کنندگان سینمای ایران با وجود فشارهای سخت اقتصادی 
و هزینه های سرم سام آور تولید که هر ساعت در حال افزایش است، تاش می کنند چراغ 
سینما در تولید را روشن نگه داشته و با استمرار آن امنیت شغلی دست اندرکاران سینما را 
برقرار نمایند، روا نیست در این کارزار نابرابر اقتصادی، برخاف قانون، شرع، عرف سینما، 
توافقات و قرارداد اکران، مؤسسه سینماشهر بانی ورود خسارت و ضرر و زیان به تهیه 
کنندگان سینما گردد.توافق نامه مخفیانه پخش کنندگان و سینماداران که منشأ کسورات 
غیرقانونی از فروش فیلم ها در سامانه سمفا گردیده، نه تنها وجاهت قانونی نداشته و برای 
تهیه کنندگان لازم الاجرا نیست، بلکه بالذات باطل و غیرقابل اجراست. کسر هرگونه مبلغ 
اضافی تحت هر عنوان و خارج قرارداد اکران فیلم ها، از نظر صاحبان فیلم ها و جامعه صنفی 
تهیه کنندگان که بخش اعظم سهم اکران متعلق به اعضا شریف و نجیب این صنف 
می باشد، غیرقانونی بوده و مسئولیت های مترتبه بر آن از هر حیث و وجهی، تماماً با هر 

شخص حقیقی یا حقوقی ست که زمینه یا اسباب آن را فر اهم آورد.«
پس از آن بود که مؤسسه سینماشهر نسبت به این موضع گیری، 
واکنش نشان داد و در قالب یک بیانیه به حاشیه سازی افراد توضیحاتی 

ارائه کرد. در این بیانیه آمده است:
»آقای سید ضیا هاشمی طی یادداشتی سرگشاده خطاب به رئیس سازمان سینمایی نسبت 
به مصوبه اخیر شورای صنفی نمایش اعتراض داشته و مؤسسه سینماشهر را مسئول این 
موضوع می داند.به دلیل اقدام رسانه ای سید ضیا هاشمی به جای پیگیری های صنفی 

مؤسسه سینماشهر توضیحات زیر را جهت تنویر افکار عمومی ارائه می کند.
اولاً این مؤسسه هیچ گونه جلسه آشکار و مخفی در خصوص قدر السهم و نحوه صدور 
صورتحساب و این دست مسائل با صنوف محترم نداشته و ثانیاً این توافق یک امر کاماً 
صنفی بوده که محمد احمدی نمایند شورای عالی تهیه کنندگان در شورای صنفی نمایش 
هم در گفت وگویی به این موضوع اشاره داشته است. در نهایت شورای صنفی نمایش در 
تاریخ 14 مرداد ماه سال 1403 مصوبه ای را به امضای اعضای خود رساند که بر مبنای 
آن سینماها موظف هستند برمبنای یک صورتحساب مشخص با پخش کنندگان تسویه 
حساب کنند.این صورت حساب در شورای صنفی نمایش مصوب شده و به امضای تمامی 
اعضای محترم این شورا متشکل از نماینده تهیه کنندگان، سینماداران، پخش کنندگان و 
کارگردانان رسید. طبق این مصوبه بنا شد تسویه حساب سینماداران با پخش کنندگان از 
تاریخ 15 مرداد 1403 منطبق با این صورت حساب انجام پذیرد. همچنین در مصوبات 
روز 21 مرداد شورای صنفی نمایش بنا شد این صورت حساب تیپ در صفحه داشبورد 
سمفا بارگذاری شود که در همین تاریخ در صفحه داشبورد سمفا اطاع رسانی به عمل 
آمد. بدیهی است مؤسسه سینماشهر هیچ گونه دخل و تصرفی در مصوبات شورای صنفی 
نمایش نداشته است و مطابق مصوبات این شورا و توافق بین صنوف اقدام به انتشار 
آن کرده است.حال معلوم نیست به چه دلیل ایشان اقدام به چنین واکنش غیرحرفه ای 
کرده است. موضوعی که باید از طریق پیگیری های صنفی صورت می گرفت به غلط از 
دریچه رسانه ها مطرح شد. همچنین، بنابر اذعان محمد احمدی نماینده تهیه کنندگان در 
شورای صنفی نمایش این فرم تیپ مورد تأیید شورا بوده و البته ارتباطی با مؤسسه سینما 

شهر ندارد.«

شکرخدا گودرزی به سراغ 
»رستم و سهراب« رفت/ امید 

علیرغم حمایت نشدن!

توافق مخفی پخش کنندگان و سینماداران!؟
در سینما »پول و پارتی« به راه است
 روند فروش نزولی برخی فیلم ها

سینما در هفته گذشته 781 میلیاردی شد اما در عین حال اکثر فیلم ها کاهش 
فروش را تجربه کرده اند.

به گزارش مهر، برمبنای آمار سمفا تا لحظه تنظیم این خبر 13 میلیون و 772 
هزار و 366 نفر در 352 هزار و 426 سانسی که 22 فیلم سینمای ایران را در 
سالن های سینمایی نمایش می دهند، به تماشای آثار نشسته اند و فروشی 
نزدیک به 781 میلیارد و 501 میلیون و 187 هزار تومان را برای سینمای ایران 

به ارمغان آورده اند.
در هفت روز گذشته فیلم های سینمای ایران فرصت نمایش در 19 هزار و 805 
سانس را پیدا کرده اند که نسبت به هفته گذشته با کاهش مواجه بوده است. 
این فیلم ها توسط 666 هزار و 446 نفر تماشا شده اند؛ به این ترتیب در این 
هفته، میزان فروش سینمای ایران عددی معادل با 35 میلیارد و 192 میلیون 
و 57 هزار تومان بوده است و این آمار نشانگر این است که سینما همچنان 
نتوانسته است روند صعودی فروش خود را حفظ کند و در هفته قبل کاهش 

3 میلیاردی فروش را تجربه کرده است.
»پول و پارتی« سعید سهیلی که از 3 مرداد ماه روی پرده سینماها نقش بسته 
است در هفته سوم فروش خود توانسته از همه رقبا پیشی بگیرد و توسط 
بیش از 222 هزار نفر تماشا شود. این فیلم در هفته گذشته به فروش حدود 
11 میلیاردی دست یافته است و با پشت سر گذاشتن کارهای پرفروشی مثل 
»تگزاس 3«، »تمساح خونی«، »سال گربه« و »خجالت نکش 2« در جایگاه 
اول جدول فروش قرار گرفته است. این فیلم نسبت به فروش هفته گذشته با 

کاهش مخاطب و فروش بلیت مواجه بوده است.
کمدی رمانتیک »پول و پارتی« که اکران خود را توسط پخش شایسته فیلم 
در سینماهای سراسر کشور آغاز کرده است، با جذب حدود 794 هزار مخاطب 

در کمتر از چهار هفته، به فروش 43 میلیاردی رسید.
»تگزاس 3« با در اختیار داشتن 435 سالن سینما، توسط 204 هزار نفر تماشا 
شده و فروش 10 میلیاردی را تجربه کرده است. »تگزاس 3« در هفته گذشته 
مجدد صدر جدول را به »پول و پارتی« واگذار کرده و در جایگاه دوم قرار 

گرفته است.
»تگزاس 3« که اکران خود را از 8 خرداد ماه به تهیه کنندگی ابراهیم عامریان 
به سرگروهی پردیس سینمایی هویزه آغاز کرده است با در اختیار داشتن 669 
سالن سینما فعاً پرفروش ترین فیلم سال 1403 محسوب می شود که توسط 
3 میلیون و 509 هزار نفر تماشا شده و به فروشی بیشتر از 197 میلیارد تومان 

رسیده است.
»خجالت نکش 2« که از 16 خرداد بر پرده سینماها نقش بسته است در هفته 
گذشته توسط بیش از 84 هزار نفر تماشا شده و به فروش 4 میلیارد و 400 

میلیون تومان دست یافته و در جایگاه سوم جدول فروش قرار گرفته است.
این فیلم با در اختیار داشتن 602 سالن سینما در سال جاری، توسط 1 میلیون 
و 320 هزار نفر تماشا شده و به فروشی بیشتر از 72 میلیارد تومان رسیده است.

»ماقات با جادوگر« که اکران خود را از 17 مرداد ماه آغاز کرده است با فروش 
2 میلیارد و 782 میلیون تومانی با افزایش یک میلیاردی فروش نسبت به 
هفته گذشته در جایگاه چهارم جدول فروش هفتگی قرار گرفته است، این اثر 

در دومین هفته اکران خود بالاتر از آثار پرفروشی نظیر »سال گربه«، »مست 
عشق« و »تمساح خونی« قرار دارد.

فیلم »یادگار جنوب« به کارگردانی و نویسندگی حسین دوماری و پدرام 
پورامیری و تهیه کنندگی مجتبی رشوند که اکران خود را از 20 تیر ماه آغاز 
کرده است با فروش 1 میلیارد و 52 میلیون تومانی در جایگاه پنجم جدول 

فروش هفتگی قرار گرفته است. 
در هفته گذشته 18 هزار و 133 نفر در 183 سالن سینما به تماشای این فیلم 

نشسته اند.
فیلم »در آغوش درخت« ساخته بابک خواجه پاشا که از 17 مرداد بر پرده 
سینماها نقش بسته است در هفته گذشته توسط بیش از 19 هزار نفر تماشا 
شده و به فروش 1 میلیارد و 15 میلیون تومانی رسیده است. این فیلم با 
فروش 2 برابری نسبت به هفته گذشته با ارتقای 3 پله ای در جایگاه ششم 

جدول فروش هفتگی قرار می گیرد.
زیر یک میلیاردی ها

»مست عشق« به کارگردانی حسن فتحی در هفت روز گذشته با در اختیار 
داشتن 152 سالن سینما، توسط 15 هزار نفر تماشا شده و به فروشی حدود 
886 میلیون تومانی رسیده است و با کاهش فروش نسبت به هفته گذشته 

در جایگاه هفتم قرار می گیرد.
»ساعت 6 صبح« مهران مدیری که از 3 مرداد بر پرده سینماها نقش بسته 
است در هفته چهارم فروش خود توانسته در جایگاه هشتم جدول فروش قرار 
بگیرد و توسط بیش از 11 هزار نفر تماشا شود. این فیلم در هفته گذشته به 
فروش حدود 680 میلیون تومانی دست یافته است. »ساعت 6 صبح« خیلی 
زود روند صعودی فروش خود را از دست داده است و نسبت به هفته گذشته با 

کاهش فروش روبه رو بوده است.
»روزی روزگاری آبادان« به کارگردانی حمیدرضا آذرنگ که از 10 مرداد بر پرده 
سینماها نقش بسته است به فروش حدود 554 میلیون تومانی دست یافته 
است؛ این فیلم با کاهش فروش در جایگاه نهم جدول فروش هفتگی قرار 

گرفته است.
فیلم »قلب رقه« ساخته خیرالله تقیانی پور که از هفته گذشته 24 مرداد ماه به 
فیلم های روی پرده پیوسته است در این مدت حدود 6 هزار مخاطب در 113 

سالن داشته است. این فیلم در چند روز گذشته فروش 454 میلیون تومانی را 
تجربه کرده و در رده دهم جدول فروش هفتگی ایستاده است.

»تمساح خونی« مانند هفته گذشته در رده یازدهم جدول فروش هفتگی 
قرار دارد و توانسته در هفت روز گذشته به فروشی حدود 310 میلیون تومان 

دست پیدا کند. 
»تمساح خونی« که روزهای اوج خود را پشت سر گذاشته است همچنان روند 

نزولی را دنبال می کند.
»شور عاشقی« که از 13 تیر بر پرده سینماها نقش بسته است در این به 

فروش 273 میلیون تومانی دست یافته است.
»سال گربه« در هفته گذشته فروش 226 میلیون تومانی را پشت سر گذاشته 
است. فروش فیلم مصطفی تقی زاده در هفت روز گذشته روند کاهشی فروش 
را تجربه می کند و براین اساس در رده سیزدهم جدول فروش هفتگی فیلم ها 

قرار می گیرد.
»عطر آلود« که از 16 خرداد بر پرده سینماها آمده است در این هفته توسط 
بیش از 3 هزار نفر تماشا شده و در هفته گذشته به فروش 109 میلیون تومانی 
و کم تری از هفته قبل دست یافته است بر این اساس این اثر در جایگاه 

چهاردهم جدول قرار می گیرد.
فیلم هایی که نمی فروشند

»سفر پرماجرا« نیز از جمله فیلم هایی است که اکران خود را از هفته گذشته و 
23 مرداد ماه آغاز کرده است. این فیلم در این مدت حدود هزار مخاطب را به 

سینماها آورده و فروش 74 میلیون تومانی داشته است.
فیلم سینمایی »ایلیا؛ جستجوی قهرمان« به کارگردانی سیدعلی موسوی به 
فروشی معادل با 30 میلیون تومان رسیده است و با کاهش نسبت به هفته 

گذشته فروش خود در جایگاه شانزدهم قرار می گیرد.
»مصائب شیرین 2« که از 3 مرداد بر پرده سینماها نقش بسته است در 
جایگاه هفدهم جدول فروش قرار گرفته است. این فیلم در هفته گذشته 
به فروش 11 میلیون تومانی دست یافته است و همچنان کاهش فروش 

را تجربه می کند.
»روایت ناتمام سیما« که از 13 تیر ماه اکران شده است در این هفته توسط 
71 نفر تماشا شده و در هفته گذشته به فروش 3 میلیون و 900 هزار تومانی 
دست یافته است؛ این فیلم در جایگاه هجدهم جدول فروش قرار گرفته و 

کاهش فروش جدی داشته است.
»آبی روشن« دیگر ساخته بابک خواجه پاشا که اکران خود را از 23 خرداد ماه 
آغاز کرده است با فروش 935 هزار تومانی در جایگاه نوزدهم جدول فروش 

هفتگی قرار گرفته است.
»نوروز« به کارگردانی سهیل موفق نیز در هفت روز گذشته به فروشی 880 

هزار تومانی دست یافت.
»کوچه ژاپنی ها« فیلمی که اکران خود را از 23 خرداد آغاز کرده است فروشی 

600 هزار تومانی را پشت سر گذاشته است.
»آسمان غرب« در یک هفته گذشته توسط 3 نفر تماشا شده و به فروشی 
معادل 60 هزار تومان رسیده است. به این ترتیب این اثر در رده آخر جدول 

مدیریت تلویزیون به همه چیز مشکوک است
گاهی برای کودکان گریه می کنم

قسمت چهاردهم برنامه »هفت« با حضور ایرج طهماسب پخش شد.
به گزارشمهر، قسمت چهاردهم از برنامه »هفت«، جمعه 26 مرداد، با بررسی 
فیلم »در آغوش درخت« و پرونده ویژه پیرامون »سینما و نسل جدید« از 

ساعت 22 در شبکه نمایش پخش شد.
میز سینمای سینمای ایران به نقد و بررسی فیلم »در آغوش درخت« 
اختصاص داشت که با حضور امیر قادری، رضا صدیق، بابک خواجه پاشا 

)کارگردان( و سجاد نصرالهی نسب )تهیه کننده( برپا شد.
صدیق درباره »در آغوش درخت« گفت: من اتمسفر و حال فیلم را دوست 
داشتم. می خواهم ضعف های فیلمنامه را در حضور کارگردان و تهیه کننده بیان 
و در غیابشان بگویم که اتفاقاً حال فیلم خوب بود چرا که اصولاً فیلم های 
خانوادگی ایرانی یک زخمی به روح مخاطب می زند. این فیلم عاوه بر اینکه 
درمورد خانواده و یک پنیک ذهنی بود اما حال فیلم ابداً آزاردهنده نبود و فکر 

می کنم علت اصلی اش لوکیشن فیلم بود.
قادری تصریح کرد: من بین فیلم های مجید مجیدی »آواز گنجشک ها« 
را بسیار دوست دارم. به نظرم در آن فیلم ایده های پیچیده تری درباره مفهوم 
طبقه و بنده و خالق مطرح می شود. ضمن اینکه در سینما معصومیت و 
انسانیت درآوردن خیلی کار سختی است چرا که سینما آمادگی بیشتری برای 
انتقال شر دارد. ما فقط یک »شازده کوچولو« داریم و بقیه رمان های این 
سبکی مبتذل و پیش پا افتاده می شوند. من سادگی زیادی در فیلم دیدم. 
با مقایسه 2 صحنه ریختن توت در پارچه »در آغوش درخت« و صحنه 
لحاف بافی »آواز گنجشک ها« که به مانند آسمان شب بود، تفاوت سطح 
2 فیلمساز را نشان می دهد.صدیق گفت: به نظر من این مقایسه اشتباهی 
است. فیلم های سینمایی مجید مجیدی با وجود تمام انسانیتش یک جنبه 
سادیستیک دارد مانند ریختن ماهی ها در »آواز گنجشک ها« اما »در آغوش 
درخت« اصاً مفاهیمش انسانی نیست، این فیلم یک معضل خانوادگی را 
در فضای روستایی را انتخاب می کند که بتواند آن را درست رعایت کند. قبول 
دارم که دکوپاژهای فیلم بسیار به فیلم های مجید مجیدی شباهت دارد اما 
بستر این فیلم ربطی به نگاه مجید مجیدی به انسانیت ندارد.بابک خواجه 
پاشا نویسنده و کارگردان اثر عنوان کرد: »در آغوش درخت« شیرینی ملموسی 
دارد که بازیگران کودک ما در فیلم آن را جریان دادند. مخاطبان ما در اکران 
ما بالغ بر 7-8 بار در فیلم می خندند. من ذاتاً طنز را بسیار جدی می بینم و 
به آن بسیار عاقه مندم. به طنز تکیه ای می زنم که مبادا به سمت فکاهی 
بودن برود. من در »آبی روشن« هم سعی کردم با کاراکتر سرباز این طنز را 
جلو ببرم، هرچند که در فیلمنامه چنین چیزی وجود نداشت. اتفاقاً معتقدم اگر 
آن طنز نرم در فیلم وجود داشته باشد، مخاطب خیلی خوب با درام همراهی 
می کند.نصراللهی نسب درباره همکاری جدیدش با ابراهیم امینی که او هم 
کارگردان فیلم اولی است، بیان کرد: این فیلم درباره نسل Z و چالش هایشان 
و فضاهای اجتماعی است. من از زمان »موقعیت مهدی« با ابراهیم امینی 
کار کرده ام، طرح اولیه از سمت او مطرح شد و بعد از برطرف کردن یک سری 
ایرادات قابلیت ساخت یک فیلم سینمایی را نداشت. از آنجا که ما چهار استان 
را برای ساخت این فیلم رفته ایم و در مواقع بحرانی فیلم را ساختیم، کار بسیار 
پرزحمتی بود. به عاوه که فضای فیلمنامه زمستان و برف است و ما برای پیدا 
کردن برف به جایی رفتیم که محلی های آنجا آن را آخر دنیا می گفتند. کار در 
مرحله تدوین است و ان شاءالله به جشنواره امسال می رسد.بابک خواجه پاشا 
درباره اثر بعدی اش گفت: من در حال نوشتن فیلمنامه ای به نام »وحشی 
آسیایی« هستم و آن را به شدت دوست دارم. فیلمنامه ملودرام عجیبی است 

و فضای روانشناختی دارد. 
دوست دارم آن را مانند فیلم اولم با سختی بسازم چرا که از درونم برمی آید 

و آغشته به هویت و اصالت خانواده است. من فکر می کنم وقتی فیلم 
درونی باشد، فیلم صادقانه می شود. اگر تارانتینو انقدر با کوکائین صادق نبود، 

نمی توانست چنین فیلم هایی را بسازد.
حرکت به سمت نمایش ایرانی

بخش اول میز پرونده ویژه با حضور ایرج طهماسب برپاشد که به موضوع 
سینما و نسل جدید )نسل Z( پرداخت.طهماسب گفت: ما به دنبال جریان 
قدیمی نمایش حرکت می کنیم که ریشه اش سیاه بازی و خیمه شب بازی 
است. آن ها آنقدر با هم نشست و برخاست داشتند که با یک بشکن زدن 
می توانستند هر قصه ای را اجرا کنند؛ در واقع به فهم مشترک از نمایش 
می رسیدند. ما تاش می کنیم به سمت نمایش ایرانی که بسیار پربار و جذاب 
است برویم و این با بداهه گویی بسیار متفاوت است. وقتی گروهی باهمدیگر 
جمع می شوند و باهم به نتیجه می رسند، بسیار کار مهمی است. اینکه خودت 
را اصلی بدانی و کم کم کنار بروی تا همه مهم شوند؛ قدرشناسی مهمی برای 
آدم ها است. اینکه از خودمحوری و کارگردان دور شوی و احساس همدلی 
با بقیه عوامل داشته باشی بسیار کیف دارد. این باهم بودن جمعی و به 
فهم مشترک رسیدن و تولید کردن کار جالبی است که خداوند به من داده 
است.وی تاکید کرد: در سینما و تئاتر و کارهای جمعی همه مهم هستند و 
نباید خودمحور بود. باید تک تک آدم ها حالشان خوب باشد و دلشان بخواهد 
درخشان خودشان باشد. در این حالت حتماً نتیجه خوب خواهد شد.افخمی 
تصریح کرد: به نظر می رسد که صدای بازیگر علت اصلی چهره شدن اوست. 
مخاطب فکر می کند چهره بازیگر را می شناسند اما در واقع صدایش را 
می شناسند.طهماسب گفت: صدا برای ما ارجحیت نیست بیشتر نوع ذهن و 
پیچیدگی های بامزه ذهنش برایمان مهم است و اینکه بتوانیم با او گفت وگوی 
خوب کنیم. ما به دنبال ذهن عجیب غریب هستیم چرا که صدا بعد از مدتی 
عادی خواهد شد. به عنوان مثال ذهن حمید جبلی حیرت انگیز است و من 
خیلی شانس آوردم که با ایشان همکار شدم. من معتقدم که 50 درصد هنر 
مربوط به هنرمند است و 50 درصد بقیه عوامل بیرونی است. در هنر بایدی 
وجود ندارد، شما اجازه می دهید جهان با شما در ارتباط باشد. آقای جبلی تعریف 
بامزه ای از کارگردانی دارد؛ او می گوید وقتی یک نفر پدرش می میرد همه به او 
تسلیت می گویند اما هیچکس دردش را نمی فهمد. کارگردان کسی است که 

مشکل عمیق دارد و می خواهد آن را طرح کند.
برای صحبت با نسل جدید باید جزئیات را بشناسیم

ایرج طهماسب درباره ساخت اثر برای بچه های نسل Z و ارتباط برقرار کردن 
با آن ها بیان کرد: شما در هنر باید با مخاطب به روز شوید. برای صحبت با 
این نسل جدید باید جزئیاتشان را بشناسیم. نسل بعدی که نسل Z و هوش 

مصنوعی است، بسیار عجیب هستند و ما نمی دانیم با آن ها چه کنیم.
وی بیان کرد: هر وسیله جدیدی که می آید ترس ندارد چون می توانیم به 

جهت خوب از آن استفاده کنیم . نسل Z حیرت انگیز هستند و خیلی ذوق 
دارد که بچه های ما در حال کشف دنیا با لپتاب و تبلت هستند. ما باید جهتی 
را فراهم کنیم که از این اطاعاتشان در جهت تحصیل و شغل آینده شان 
استفاده کنند. از آنجا که هنر با احساسات انسان سروکار دارد، می توانیم بگوییم 
تاریخ زنده است. هرگاه ما از احساس دور شویم و زیادی جدی بگیریم، دچار 
مشکل خواهیم شد. هنر اصاً تمامی ندارد و حالاها حالاها به حیاتش ادامه 
می دهد به شرطی که پایبند به احساسات انسانی خوب باشد. ممکن است 
گاهی شما کسی را به حالت تحقیرآمیز بخندانید یا نه حتی بگریانید اما اگر 
شما به مردم خود با احساسات خوب پذیرایی کنید، همه جا پای شما هستند. 
اگر مردم متوجه شوند که حرف شما نمی فهمند و شما از آن ها حرف نمی زنید، 
چیزی نمی گویند و فقط ترک می کنند.ایرج طهماسب یادآور شد: در بحث 
سینما شکافی رخ داده که ما سینمای خانوادگی نداریم. ما در جهان سینمای 
family داریم که همه افراد باهم فیلم را تماشا می کنند. ما قباً چنین 
فیلمی داشتیم اما متاسفانه وقتی موضوع و مفهوم چیز جدی و تلخی شد، 
سینمای خانوادگی رها شد و در واقع از بین رفت. اگر سینمای خانواده دوباره 
سر جایش برود نسل Z هم به میدان می آید چون داستان جذاب، شیرین 
و تلخ است و در واقع پکیج کاملی است. ما خیلی از سینمای خانواده دور 
شده ایم. به عنوان مثال داستان های ورزشی هرچند ساده اما سینمای خانواده 
هستند. من فکر می کنم این نوع فیلم ها تحریک کننده نسل  Z و جوان ها 
برای ورزش کردن است. ما گونه ها و ژانرهای جالبی داریم که می تواند در 

شکل خانواده عرض اندام کند.
وی تاکید کرد: راه درمان نسل  Z و هر نسل دیگر جمع شدن خانواده و 
دوستان است. ما اگر بخواهیم آدم درست تربیت کنیم، باید در جمع حضور 
داشته باشیم. تنهایی خطرناک ترین وضعیت انسانی برای آدم های معمولی 
است و با کمک دیگران حالمان بهتر می شود. جمع شدن آدم ها به هر 
بهانه ای باعث می شود خودش را خیلی جدی نگیرد.افخمی بیان کرد: سینما 
و تلویزیون در ارتباط با اینترنت تماشاگر محدودتری دارد. با این وجود آیا آینده 

نمایش عروسکی به صورت تئاتر در خطر است؟
ما سرحال نیستیم

طهماسب تصریح کرد: من معتقدم همه چیز سر جای خودش است و به 
نظرم این اخبار می خواهند ما را بترسانند. همه چیز درست می شود. این 
خطرناک ترین چیز است که ما از افراد بترسیم. ما باید آن ها را شناسایی کنیم ؛ 
به خصوص نسل نوجوانان ها. وقتی ما قصه خیالی برای بچه می گوییم؛ 
هیچوقت واقعیت ها را به آن ها نمی گوییم و در 14-15 سالگی زمانی با 
واقعیت مواجه می شوند و در سخت ترین دوره شان قرار می گیرند. ما باید 
خیلی به این سن کمک کنیم و خیلی برایشان فیلم بسازیم که این دوره 
را رد کنند. ما فیلم های خوب اما کمی ساخته ایم. من برای این سن بچه ها 
گریه ام می گیرد که چقدر هیچی ندارند. آن ها جمعیت حدود 20-25 درصدی 
هستند و آنها باید مدام فیلم و تئاتر مخصوص خودشان را ببینند. ما حواسمان 
باشد اگر ما نباشیم بقیه هستند و در این باره به شدت و وحشتناک دارند، کار 
می کنند. خطرناک است که بچه ها را از عمد دور از اجتماع و واقعیت بار آورد.

طهماسب درباره تک فرزندی در طبقه متوسط جامعه بیان کرد: من فکر 
می کنم این مساله به پول ربط ندارد و به سرحالی جامعه ربط دارد. جامعه ای 
که سرحال باشد، همه شرایط را تحمل می کند. می خواهم بگویم می شود 
جامعه را سرحال و شاداب نگه داشت. خیلی از کشورها به لحاظ اقتصادی در 
شرایطی سخت تر از ما قرار دارند اما شاداب تر از ما هستند. ما سرحال نیستیم 
و در اطرافمان ذوقی نمی بینیم . شرایط روانی بسیار مهمتر از پولداری است و 
این وظیفه صداوسیما است و من علتش را مدیریت ضعیف می دانم . قاعدتاً 



 

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان گیان گفت: بالغ بر 2 هکتار از روگاهای غرب تالاب بین المللی انزلی در منطقه آبکنار به وسیله دستگاه دروگر از گیاه مهاجم سنبل آبی پاکسازی شد.حمزه عشوری  امروز 27 مرداد ماه از استمرار پاکسازی سنبل آبی در تالاب انزلی خبر داد و اظهار کرد: در یک اقدام مشترک با حضور جمعی از 
محیط بانان، ذی نفعان تالاب، جوامع محلی و اسکله داران محدوده غرب تالاب بندرانزلی دو روگای اصلی که محل تردد قایقرانان بود به عرض 20متر و طول 500 متر در موقعیت آبکنار به وسیله دستگاه دروگر از سنبل آبی پاکسازی شد.وی با ابراز اینکه این استان با داشتن 31 هزار هکتار عرصه های آبی از مناطق حساس و مهم 
کشور به لحاظ وجود اکوسیستم های آبی تلقی می شود، افزود: در چند سال اخیر با رشد بی سابقه گونه مهاجم سنبل آبی حیات تالاب های این استان با خطر جدی روبه رو شده است.مدیرکل حفاظت محیط زیست گیان گفت: تالاب بین المللی انزلی با مساحتی حدود 20 هزار هکتار که از شمال به انزلی، از جنوب به صومعه سرا، از شرق 
به خمام، از جنوب شرقی به رشت و از غرب به کپورچال و آبکنار انزلی محدود است نیازمند توجه بیشتر در زمینه مبارزه با گیاه مهاجم سنبل آبی است.به گزارش ایسنا و به نقل از روابط عمومی و امور رسانه اداره کل حفاظت محیط زیست استان گیان، سنبل آبی یکی از 10 گونه گیاهان مهاجم دنیاست؛ این گیاه وقتی وارد اکوسیستم 
آبی می شود ظرف مدت 2 هفته می تواند جمعیت خود را به میزان دو برابر افزایش دهد و یک بوته با 20 گل می تواند سه هزار دانه تولید کند و هر دانه آن بین پنج تا 27 سال می تواند زنده بماند.گیاه مهاجم سنبل آبی به عنوان گونه زینتی وارد اکوسیستم آبی کشور شده است و به دلیل تکثیر و رشد بالای این گیاه، به شدت سطح آب را 

می پوشاند و مانع ورود نور و اکسیژن به داخل آب می شود و به دلیل تولید لجن آلی باعث خشک شدن پهنه های آبی می شود.
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مدیرکل محیط زیست گیلان:سنبل آبی در بیش از 2 هکتار از غرب تالاب انزلی پاکسازی شد4

خبر خبر

کیاشهر  بندر  :شهردار  معین  کیاشهر- 
 2 در  زباله  معضل  حل  برای  گفت: 
سال گذشته با فرهنگ سازی و اجرای 
موفقیت  نتایج  مبدا  از  زباله  تفکیک 
تکمیل  برای  که  شد  حاصل  آمیزی 
این زنجیره نیاز به امحای زباله غیرقابل 

بازیافت است.
به گزارش به نقل از پایگاه اطاع رسانی ره نگاران؛ مرتضی عاطفی افزود: با 
همکاری یک شرکت فناور داخلی دستگاه زباله سوز 600 لیتری طراحی و ساخته 

شد و برای اجرای آزمایشی در مکان موقتی راه اندازی شده است.
وی تصریح کرد: درصورت تایید سازمان محیط زیست دستگاه اصلی با ظرفیت 

8 هزار لیتر ساخته و نصب خواهد شد.
طراح و سازنده این زباله سوز هم گفت: این دستگاه در ابتدا زباله و سپس دود 
ناشی از آن را می سوزاند تا از ورود هرگونه دود آلوده کننده به محیط زیست 

جلوگیری کند.
دکتر سامان محمدی افزود: نمونه این دستگاه در خارج از کشور ساخته شده است 
وما براساس همان فناوری نمونه کامل ایرانی را تهیه و اجرا کردیم و این زباله 
سوز ظرفیت سوزاندن 200 تا 300 کیلوگرم انواع زباله غیر قابل بازیافت را دارد.

وی اضافه کرد: آزمایش ها و بررسی دستگاه زیاله سوزنشان می دهد که دود 
از  ناشی  نیست و خاکستر  آلوده کننده محیط زیست  این سوخت  از  حاصل 
سوزاندن زباله نیز بعنوان مصالح ساختمانی و برای زیرسازی ساختمان کاربرد 

دارد.
رامین حسین زاده رئیس اداره حفاظت محیط زیست آستانه اشرفیه هم در روند 
راه اندازی آزمایش این دستگاه زباله سوز گفت: براساس اعام شهرداری از 
ابتدای نصب زباله سوز در کیاشهر کارشناسان محیط زیست این شهرستان 
نظارت می کنند و با حضور آزمایشگاه معتمد محیط زیست همه گاز ها و مواد 
خروجی از این دستگاه سنجش می شود و پس از بررسی کارشناسان اجازه نصب 

قطعی و بهره برداری از این زباله سوز به شهرداری داده می شود.
گفتنی است، بندرکیاشهر 20 هزار نفر جمعیت دارد و جزو مناطق گردشگری 
گیان است که پیش بینی می شود تا پایان امسال در صورت تایید محیط زیست 

با نصب زباله سوز اصلی به شهر سبز یا شهر بدون زباله دفعی تبدیل شود.

رشت-معین:به مناسبت هفته دولت 21 
پروژه شرکت آب و فاضاب در سطح 
استان گیان افتتاح و به بهره برداری 

می رسد.
به گزارش معین به نقل از دفتر روابط 
عمومی و آموزش همگانی شرکت آب 

و فاضاب استان گیان؛ شرکت آبفای گیان با 21 پروژه آماده افتتاح در حوزه 
بهره برداری و توسعه آب در سطح شهر و روستاهای استان گیان به استقبال 

هفته دولت سال جاری می رود.
علیرضا غیاثی رئیس هیأت مدیره و مدیرعامل شرکت آب و فاضاب استان 
گیان با اشاره به پروژه های قابل افتتاح و آماده بهره برداری این شرکت در هفته 
دولت اظهار داشت: 21 پروژه آبفای گیان در 11 شهرستان استان با  اعتباری 
بالغ بر 869 میلیارد ریال از منابع ملی، استانی، محرومیت زدایی و سایر ردیف ها 
در هفته دولت افتتاح و به بهره برداری خواهند رسید و جمعیتی حدود 97 هزار و 

853 نفر از مزایای افتتاح این پروژه ها بهره مند خواهند شد.
غیاثی؛ ضمن اشاره به اینکه اطاع رسانی از خدمات انجام شده یک ضرورت 
است و هفته دولت فرصت مناسبی برای تشریح اقدامات و بیان دستاوردهای 
شرکت می باشد؛ گفت: 16 پروژه از 21 پروژه قابل افتتاح در هفته دولت سال 
1403 مربوط به روستاهای استان و در راستای اجرای طرح جهاد آبرسانی و 5 

پروژه مربوط به حوزۀ شهری می باشد.
وی ادامه داد: شایان ذکر است؛ 57 روستا با بیش از 16 هزار خانوار، از نتایج افتتاح 

این 16 پروژه روستایی بهره مند خواهند شد.
مدیرعامل شرکت آب و فاضاب گیان؛ اصاح و توسعه شبکه توزیع آب شرب 
به طول 46 کیلومتر، لوله گذاری خط انتقال به طول حدود 14 کیلومتر، بهسازی 
5 دهنه چشمه، احداث 9 باب مخزن ذخیره آب شرب با حجم 4 هزار و 40 
مترمکعب، حفر 7 حلقه چاه و احداث 5 باب ایستگاه پمپاژ با ظرفیت 87/5 لیتر بر 

ثانیه را احجام عملیاتی این پروژه ها عنوان کرد.     

فرهنگ  ترویج  سراسری  همایش  چهارمین  با  :همزمان  رشت-معین 
قرض الحسنه صندوق امداد ولایت که روز پنجشنبه 17 مرداد ماه سال جاری 
در اداره کل کمیته امداد استان گیان برگزار شد، مدیرکل کمیته امداد استان 
گیان با اهدای لوح سپاس و تندیس به دکتر اسحق جمال امیدی مدیر عامل 
و نایب رئیس هیئت مدیره شرکت سیمان خزر، از همکاری و مشارکت در 

حمایت از مددجویان کمیته امداد قدردانی نمودند.
با  روابط عمومی شرکت سیمان خزر همزمان  از  نقل  به  معین  گزارش  به 
چهارمین همایش سراسری ترویج فرهنگ قرض الحسنه صندوق امداد ولایت 
که روز پنجشنبه 17 مرداد ماه سال جاری در اداره کل کمیته امداد استان 
گیان برگزار شد، مدیرکل کمیته امداد استان گیان با اهدای لوح سپاس و 
تندیس به دکتر اسحق جمال امیدی مدیر عامل و نایب رئیس هیئت مدیره 
شرکت سیمان خزر، از همکاری و مشارکت در حمایت از مددجویان کمیته 

امداد قدردانی نمودند .
رئیس هیئت مدیره شرکت  نایب  و  امیدی مدیر عامل  دکتر اسحق جمال 
افزایش  جهت  در  خزر  سیمان  شرکت  اقدامات  نمود:  عنوان  خزر  سیمان 
ملموس و عملیاتی ایفای مسئولیت  های اجتماعی در زمینه های همکاری با 
کمیته امداد امام خمینی)ره(، مساعدت در امورات ورزشی، کمک به بازسازی 
تولید  اثر بخش در خصوص  و تجهیز مدارس دولتی و تاش حداکثری و 
مقاوم ترین سیمان سازگار با محیط زیست شمال کشور، در راستای استحکام 
و امنیت محل سکونت هم استانی های ارجمند در چند سال اخیر، نشان از 
اولویت و اهمیت خدمتگزاری صادقانه مجموعه سیمان خزر به مردم شریف 

گیان دارد.

افزایش  کنار  در  آن  قیمت  افزایش  و  سیمان  کمبود 
کان  و  خرد  سازندگان  برای  را  مشکاتی  تقاضا، 
مسکن ایجاده کرده که کارخانه داران معتقدند یکی از 
مهمترین دلایل کاهش تولید قطع برق کارخانه سیمان 

برای کنترل مصرف این انرژی است.
از  نقل  به  دیارمیرزا،  رسانی  اطاع  پایگاه  گزارش  به 
فارس، یکی از دلایل عمده کمبود سیمان و افزایش 
قیمت سیمان قطع برق کارخانه سیمان برای کنترل 
مصرف این انرژی و در نتیجه کاهش تولید و در کنار 
آن، بیشترشدن تقاضا است که منجر به افزایش قیمت 
سیمان شده و چالش جدی را برای سازندگان عمده و 
خرد مسکن ایجاد کرده است. یکی از سیمان فروشان 
رشت  در  فارس  خبرنگار  با  گو  و  گفت  در  گیانی 
می گوید، روزانه چندین نفر که شغلشان انبوه سازی است 
برای خرید سیمان به ما مراجعه می کنند ولی در چند 

هفته اخیر با کمبود سیمان مواجه هستیم.
به گفته این سیمان فروش گیانی، تمامی سرامیک 
و کاشی های ما بدون فروش شده است زیرا سیمانی 
برای فروش نداریم و به هر جا مراجعه می کنیم علت 
این کمبود را مشکل برق کارخانجات سیمان می دانند. 
ساخت مسکن به صورت انبوه باعث ایجاد اشتغال در 
کشور می شود ولی مشکل کمبود سیمان باعث راکد 
بودن ساخت و ساز در کشور شده و همین امر قشر 
اعظمی از جامعه را دچار مشکل کرده است.در همین 
رشت  شهر  اهل  سیمان  عرضه  مسؤول  دیگر  راستا 
با  استان  در  است که سیمان  روز  می گوید: »چندین 
کمبود جدی مواجه شده و عماً سیمانی برای فروش 
در بازار موجود نیست.«کمبود سیمان بدون شک منجر 
به افزایش قیمت آن شده است، لذا بررسی های میدانی 
نشان می دهد که قیمت سیمان از 106 تومان تا 160 
هزار تومان در بازار به فروش می رسد در حالی که در 
ماه گذشته سیمان بین 80 تا 90 هزار تومان در بازار به 

فروش می رسید.
در همین خصوص تیمور پورحیدری مدیرکل صمت 
برق  ریزی  برنامه  عدم  »متأسفانه  می گوید:  گیان 
منطقه ای اختصاص سهمیه محدود به دو کارخانه سبب 
شد تولید سیمان در استان با کمی مشکل مواجه شود.«

طبق گفته های پورحیدری، برای رفع این مشکل طی 
جلسات مختلف با برق منطقه ای تاش شد سهمیه 
اختصاصی برق برای کارخانجات افزایش یابد و طی 
از سیمان  بازار  و  برطرف  این مشکل  آینده  روز  چند 
اشباع شده و مردم با قیمت قبل سیمان را خریداری 
کنند.مدیرکل صمت گیان معتقد است بر اساس آمار 
سامانه تجارت هیچ گونه کمبود سیمان در استان وجود 
ندارد چرا که روزانه بیش از چهار هزار تن تولید می شود.

طبق اعام مسؤولان امر، هیچ محدودیتی در خرید 
ارسال  از  شده  اعام  نیز  کارخانه ها  به  ندارد  سیمان 
سیمان به استان های دیگر خودداری و در داخل استان 
عرضه شود تا قیمت ها نیز کنترل شود.در سالی که باید 
حرکت  و  مسکن سازی  نهضت  تداوم  برای  تاش ها 
شود،  قدم  هم  مسکن  کرایه  کاهش  و  تعدیل  برای 
کمبود و گرانی سیمان به عنوان یکی از مولفه های مهم 
در مسکن سازی، معضل بزرگی است که انبوه سازان با 

مشکل مواجه کرده است.

رئیس سازمان چای، از تولید 21 هزار و 472 تن چای خشک 
کارخانجات  و گفت:  داد  دنیا خبر  به 23 کشور  و صادرات 
چایسازی گیان و مازندران مشغول خرید چین سوم هستند.

حبیب جهانساز در گفت وگو با ایسنا، از آغاز صادرات چای 
ایرانی از کارخانجات چایسازی استان گیان خبر داد و اظهار 
کرد: سالانه حدود 12 هزار تن چای ایرانی را صادر می کنیم.

وی 23 کشور دنیا از جمله همسایگان و کشورهای اروپایی 
را بازار چای ایرانی دانست و افزود: سال گذشته 15 هزار تن 
از  کشور  چای  سازمان  کردیم.رئیس  صادر  را  ایرانی  چای 
ارزآوری 20 میلیون دلاری صنعت چای در سال خبر داد و 
گفت: کارخانجات چایسازی گیان و مازندران آماده صادرات 
چای خشک ایرانی هستند و امیدواریم این روند ادامه داشته 
باشد.جهانساز از تولید 21 هزار و 472 تن چای خشک در سال 
جاری خبر داد و تاکید کرد: تاکنون 95 هزار و 432 تن برگ 
سبز چای از چایکاران گیان و مازندران خریداری شده است.

وی ارزش برگ سبز خریداری شده را 1574 میلیارد تومان 
دانست و متذکر شد: حدود 50 درصد از مطالبات چایکاران 
معادل 760 میلیارد تومان پرداخت شده است.رئیس سازمان 
چای همچنین از آغاز چین سوم برگ سبز خبر داد و اضافه 
کرد: 120 کارخانه چایسازی در این مرحله آماده خرید برگ 

سبز هستند.

سند و برگ سبز موتورسیگلت سیستم باسل 
مدل 1402شماره پاک 699--27325به شماره 
موتور42010462 به شماره تنه 01404بنام علی 

اکبرجعفری مفقود واز درجه اعتبار ساقط است

سند و برگ سبز )شناسنامه( خودروی سواری پراید تیپ جی تی 
ایکس آی مشکی-روغنی مدل 1382 به شماره موتور 00633460 
و شماره شاسی S1412282177121 به نام ابوالفضل بی کران دل 

مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد

برگ سبز موتور سیکلت کلیک مدل 1401
0149N54560497 پاک 511ایران28622 بنام پوریا مهری شماره موتور

N54HSDGLLNMJ11829شماره تنه مفقود گردید ه واز درجه اعتبار ساقط می گردد

برگ سبز و برگ کمپانی وکارت موتور سیکلت مدا1394پاک511ایران17717
بنام رضا چهاردولی 0124N27208785شماره موتور 

125Z9435242شماره تنه مفقود گردید ه واز درجه اعتبار ساقط می گردد 

سند و برگ سبز خودرو وانت پیکان مدل1392به به شماره پاک 
49--399ط63به به شماره موتور 118p0018062به به شماره 
شاسی NAAA36AA2DG619149بنام ظفر پیشا ن مفقود 

واز درجه اعتبار ساقط است

کارت دانشجویی فاطمه چهاردولی فرزند  علی صفا رشته علوم 
تربیتی مقطع کارشناسی دانشگاه مایر 

کد ملی 3920871642شماره دانشجویی 140122451909
مفقود گردید ه واز درجه اعتبار ساقط می گردد

شهردار کیاشهر خبرداد؛
راه اندازی آزمایشی نخستین دستگاه نمونه 

زباله سوز درکیاشهر

در هفته دولت سال جاری انجام خواهد شد؛
افتتاح و بهره برداری از 2۱ پروژه  شرکت 

آب و فاضلاب استان گیلان

تقدیر مدیرکل کمیته امداد امام خمینی )ره( استان 
گیلان از دکتر اسحق جمال امیدی مدیر عامل و نایب 

رئیس هیئت مدیره شرکت سیمان خزر

بازار داغ سیمان در تابستان گیلان؛
قیمت سیمان در گیلان آمپر چسباند  
قطع برق کارخانه های سیمان دامن 

مردم را گرفت

چای ایرانی به 23 کشور
 صادر می شود

پروژه   2 روی  بر  حداقل  اجرایی،  عوامل  گفته  به  اینکه  به  توجه  با 
عمرانی شهر رشت وجود تیربرقهای مزاحم تاثیر منفی گذاشته است، 
از دستگاه های نظارتی انتظار می رود که در راستای گره گشایی از این 

مشکل وارد میدان شوند.
گیان  استاندار  درحالیکه  دیارمیرزا،  رسانی  اطاع  پایگاه  گزارش  به 
اردیبهشت ماه سال جاری در حاشیه بازدید از روند پیشرفت پروژه های 
عمرانی طرح میثاق ضمن دستور به مدیرعامل توزیع برق گیان مبنی 
بر جابجایی تاسیسات در جهت تسریع بر تکمیل و افتتاح پروژه های 
عمرانی طرح میثاق تاکید کرده بود اما این چالش همچنان گریبانگیر 

شهر رشت است.
فقدان مدیریت یکپارچه شهری، تاثیرات منفی زیادی بر روند اجرای 
پروژه های عمرانی گذاشته تاجاییکه وجود تیرهای برق مزاحم در روند 
اجرای پروژه های طرح میثاق و تقاطع های غیر همسطح مانع ایجاد کرده 

است.
درحالیکه پروژه تقاطع غیرهمسطح رودباری از یک سمت به صورت 
کامل آغاز شده بود اما به دلیل وجود خطوط فشاری قوی و علی رغم 

است،  متوقف کرده  را  کار  روند  و  نرسیده  نتیجه  به  ماهه  پیگیری 6 
همچنین در پروژه نیروی دریایی و لاین سمت توشیبا نیز تیربرق ها جمع 

آوری نشده اند و روند کار به همین دلیل با کندی پیش می رود.
ناگفته نماند که شهرداری رشت علی رغم تمام فشارهای مالی، برای 

این پروژه ها تامین اعتبار صورت داده و 5 پروژه به صورت همزمان کلید 
خورده است که از پیشرفت خوبی نیز برخوردار ند اما هنوز شاهد مشارکت 
جدی توزیع برق گیان نیستیم و از سوی دیگر این پروژه ها باید به اتمام 
برسد تا سایر پروژه های عمرانی نظیر گلباغ نماز و رینگ 90 متری آغاز 

شود.
طبق قانون »درآمد پایدار و هزینه شهرداری ها و دهیاری ها« باید هنگام 
پروژه های عمرانی دستگاه های اجرایی همکاری های لازم را داشته باشند 

تا طولانی شدن پروژه ها منجر به تضییع حقوق بیت الامال نشود.
پروژه   2 روی  بر  حداقل  اجرایی،  عوامل  گفته  به  اینکه  به  توجه  با 
عمرانی شهر رشت وجود تیربرقهای مزاحم تاثیر منفی گذاشته است، 
از دستگاه های نظارتی انتظار می رود که در راستای گره گشایی از این 

مشکل وارد میدان شوند.
از توزیع برق گیان نیز انتظار می رود که تاش مضاعفی در این خصوص 
داشته باشد چراکه از یک سو، فصل مناسب سال جهت کارهای عمرانی 
درحال از دست رفتن است و از سوی دیگر شهروندان به دلیل ترافیک 

آزار دهنده رشت در تنگنا قرار دارند.

رئیس سازمان جهاد کشاورزی گیان گفت: سال گذشته 13.5 هزار تن 
زیتون در گیان تولید شد که این میزان در سال قبل 36 هزار تن بود؛ 
پیش بینی امسال، برداشت حدود 25 هزار تنی است و شاهد باردهی خوب 

درختان زیتون هستیم.
صالح محمدی، 27 مردادماه در جلسه کمیته فنی زیتون کشور که در 
راستای بازنگری دستورالعمل طرح حمایتی خرید میوه زیتون و روغن 
زیتون، بررسی برنامه هفتم در طرح توسعه باغات زیتون کشور، قیمت 
گذاری محصول زیتون، مبارزه با مگس زیتون و توسعه و تامین آب باغات 
زیتون برگزار شد، با اشاره به ارزش و اهمیت این میوه قرآنی، اظهار کرد: 

زیتون جایگاه خاصی در بخش کشاورزی دارد.
وی تولید زیتون و توسعه باغات و صنایع مرتبط با زیتون از جمله روغن 
کشی را جزو سیاست های کشور دانست و افزود: اگرچه در بخش توسعه 
باغات زیتون گیان با محدودیت منابع آبی در شهرستان رودبار به ویژه 
منطقه لوشان مواجه هستیم، اما توانستیم امسال بالغ بر 250 هکتار از 
طرح توسعه باغات زیتون را اجرایی کنیم و مناطق جدید نیز شناسایی 

شده است.
رئیس سازمان جهاد کشاورزی گیان با اشاره به پیگیری های استاندار 
جهت رفع موانع و مشکات حوزه زیتون کاری، اضافه کرد: یکی از 
راهکارهای مدیریت چرخه آب، پوشش گیاهی است و لذا اگرچه در سال 
های اول احداث باغات، نیازمند تامین منابع آبی هستیم، اما در بلندمدت 
وجود پهنه های سبز به تقویت منابع آبی و تعدیل دما و افزایش بارش 

های پاییزه و زمستانه به ویژه در مناطق مستعد زیتون کاری کمک می 
کند.

محمدی با بیان اینکه دنیا شاهد اثرات تغییرات آب و هوایی است، یادآور 
شد: مردادماه امسال شاهد بارش های پراکنده در استان گیان بودیم که 
کار برداشت برنج را دچار مشکل کرده لذا یکی از اهداف توسعه باغات 

زیتون، کاهش اثرات تغییر اقلیم است.
وی با اشاره به وابستگی کشور به واردات برخی از محصولات، عنوان 
کرد: باید از جغرافیای کشور برای توسعه فعالیت های کشاورزی از جمله 
زیتون کاری استفاده کنیم، زیرا زیتون گیاه سالم و مفیدی است و روغن 

آن جزو بهترین و پاک ترین روغن ها محسوب می شود؛ البته روغن 
زیتون در سبد مصرفی خانوار ایرانی هنوز جایگاه خودش را پیدا نکرده 

است.
رئیس سازمان جهاد کشاورزی گیان با بیان اینکه سالانه حدود 15 
میلیارد دلار کالای اساسی را وارد کشور می کنیم، گفت: بخش عمده 
کالاهای اساسی وارداتی را نهاده های دامی، غات و روغن تشکیل می 
دهد و لذا تقویت زیتون کاری در حوزه روغن، به تامین یکی از نیازهای 

اقتصادی کشور کمک می کند.
باغات زیتون گیان در سال زراعی  با اشاره به وضعیت مناسب  وی 
جاری، یادآور شد: سال گذشته 13.5 هزار تن زیتون در گیان تولید شد 
که این میزان در سال قبل تر 36 هزار تن بود؛ پیش بینی امسال، برداشت 

حدود 25 هزار تنی است و شاهد باردهی خوب درختان زیتون هستیم.
محمدی با بیان اینکه سازمان تعاون روستایی نقش مهمی در خرید 
توافقی میوه زیتون دارد، بیان کرد: خرید توافقی زیتون در سال 1401 

تجربه خوبی بود و امیدواریم که تکرار شود.
رئیس سازمان جهاد کشاورزی گیان با اشاره به آمارهای بانک جهانی، 
امنیت غذایی را یکی از هشت چالش دنیا دانست و خاطرنشان کرد: در 
حال حاضر یک سوم جمعیت دنیا در فقر غذایی به سر می برند و با توجه 
به محدودیت آب و غذا، این آمار در آینده افزایشی خواهد بود لذا کشورها 
برای امنیت غذایی و پایداری سامت جامعه خودشان باید نهایت بهره 

برداری را از ظرفیت های کشاورزی ببرند.

 فرمانده انتظامی بندرانزلی از کشف هشت دستگاه استخراج ارز دیجیتال 
غیرمجاز به ارزش 10 میلیارد ریال در این شهرستان خبر داد.  

به گزارش ایرنا از پایگاه خبری پلیس گیان، سرهنگ امیر وهاب زاده 
روز شنبه در این زمینه عنوان کرد: در راستای مبارزه با قاچاق کالا و ارز 
در پی کسب خبری مبنی بر بهره برداری افراد سودجو از تعدادی دستگاه 
استخراج ارز دیجیتال در این شهرستان، پیگیری موضوع در دستور کار 

ماموران پلیس اطاعات و امنیت عمومی این شهرستان قرار گرفت.
وی افزود: ماموران با اشراف اطاعاتی محل استفاده از این دستگاه ها را 
که در یک کارگاه در شهرک صنعتی شهرستان بندرانزلی بود، شناسایی 

کردند.
فرمانده انتظامی شهرستان بندرانزلی بیان کرد: ماموران با هماهنگی 
مقام قضایی محل مورد نظر را مورد بازرسی قرار داده و هشت دستگاه 
استخراج ارز دیجیتال بیت کویین غیر مجاز، 19 عدد کارت گرافیک 
استخراج ارز دیجیتال اتریوم به همراه دستگاه مودم هوآوی کشف و یک 

متهم را دستگیر کردند.
سرهنگ وهاب زاده خاطرنشان کرد: با توجه به استفاده غیرمجاز از برق 

توسط متهم، ماموران شرکت برق نیز در محل حضور یافته و تخلفات این 
فرد سودجو در پرونده وی ثبت شد.وی با اعام اینکه برابر اعام نظریه 
کارشناسان ارزش دستگاه های کشف شده 10 میلیارد ریال برآورد شده 
است از مردم خواست: ضمن تعامل با پلیس هرگونه مورد مشکوک در 

این خصوص را از طریق تلفن 110 به پلیس اطاع رسانی کنند.
دستگیری 14 سارق و مالخر در فومن

به گزارش دیگری از این پایگاه، فرمانده انتظامی فومن از شناسایی و 
دستگیری 14 سارق و مالخر در این شهرستان خبر داد.سرهنگ مجید 
تقی زاده گفت: با اجرای طرح امنیت محله محور در 2 هفته اخیر هفت 
سارق کابل برق، چهار سارق احشام، یک سارق ساختمان نیمه کاره و 
2 مالخر در این رابطه دستگیر شدند.وی در ادامه گفت: طرح امنیت 
محله محور با بکارگیری تیم تلفیقی پلیس های تخصصی، کانتری ها، 
انتظامی شهرستان ضمن  جانشین  با هدایت  امداد  یگان  و  پاسگاه ها 
پاکسازی محات، موفق به دستگیری 14 سارق و مالخر طی 2 هفته 
اخیر در شهرستان فومن شدند.فرمانده انتظامی شهرستان فومن با بیان 
اینکه سارقان دستگیر شده در بازه سنی 27 تا 50 ساله بودند، افزود: مقدار 
زیادی اموال سرقتی و ابزارآلات سرقت از سارقان کشف شد که پس 
از تشکیل پرونده برای سیر مراحل قانونی در اختیار مرجع قضائی قرار 
گرفتند.این مقام انتظامی در پایان با تاکید بر حذف زمینه های وقوع جرم 
خاطرنشان کرد: طرح امنیت محله محور پلیس ضمن برخورد قاطع با 
مجرمان بر ایفای نقش افراد تاثیرگذار هر محله و همکاری با پلیس برای 

داشتن محله عاری از جرم تاکید دارد.

آگهي  موضوع  ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه  قانون  تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتي و اراضي  و ساختمانهاي  فاقد سند رسمي

برابر راي شماره 140360318011006589 - 1403/3/27 هیات  موضوع قانون  
تعیین تکلیف وضعیت  ثبتي اراضي  و ساختمانهاي  فاقد  سند رسمي  مستقر 
در واحد ثبتي  حوزه ثبت  ملک  صومعه سرا   ،  تصرفات   مالکانه  بامعارض 
متقاضي  آقاي  / خانم    زهرا مهدی  پور برمچه  فرزند    عطاء اله     به شماره 
شناسنامه    9240  صادره  از   رشت   در  ششدانگ  یک قطعه زمین مشتمل 
بر  ساختمان   بمساحت    501/08  مترمربع  پاک 14  فرعي  از 57 اصلي  
مفروز و مجزی  شده  از پاک 57 اصلی   واقع در  قریه   گیاگو  بخش 22  
گیان  خریداري    از نسق   جمال روشن نقش گیاکوئی   محرز گردیده است 
.  لذا  به منظور  اطاع  عموم مراتب در دو نوبت به فاصله15  روز  آگهي مي 
شود   چنانچه   اشخاصي نسبت به صدور سند مالکیت  متقاضي بشرح مذکور  
اعتراضي  داشته باشد میتوانند از تاریخ  انتشار  آگهي  به مدت  2 ماه  اعتراض  
خود را  به این اداره  تسلیم و پس از اخذ رسید ، ظرف  مدت  یکماه  از تاریخ 
تسلیم  اعتراض،  دادخواست  خود را به  مراجع  قضایي  تقدیم  نمایند  بدیهي 
است   و رسید در  صورت انقضاي  مدت مذکور  و عدم وصول اعتراض مدت 

مذکور طبق   مقررات  سند مالکیت   صادر خواهد شد .
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/5/29
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/6/13

رئیس ثبت اسناد و اماک شهرستان  صومعه سرا -یداله شهبازي
م- الف : 910/835

***
آگهي  موضوع  ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه  قانون  تعیین تکلیف وضعیت 

ثبتي و اراضي  و ساختمانهاي  فاقد سند رسمي
و140360318011006927   140360318011006926 شماره  راي  برابر 
تعیین  قانون   موضوع  هیات    1403/3/31 - و140360318011006928   
تکلیف وضعیت  ثبتي اراضي  و ساختمانهاي  فاقد  سند رسمي  مستقر در واحد 
ثبتي  حوزه ثبت  ملک  صومعه سرا   ،  تصرفات   مالکانه  بامعارض متقاضي  
آقاي  / خانم ها مریم تولمی  مقدم  فرزند   هادی     به شماره شناسنامه    41463   
صادره  از   رشت  ) سه دانگ مشاع از ششدانگ ( فاطمه  پیوندی  فرزند سهراب 
به شماره  شناسنامه 560  صادره از  سمنان  ) یک و نیم  دانگ مشاع از ششدانگ 
( و فیروزه  مرادی فرزند حسن به شماره  شناسنامه  8615  صادره از  بروجرد 

) یک و نیم دانگ مشاع از ششدانگ ( در   ششدانگ  یک قطعه زمین مشجر  
مشتمل بر  بنای احداثی بمساحت    2750  مترمربع  پاک 284   فرعي  از  64 
اصلي  مفروز و مجزی  شده  از پاک 39   واقع در  قریه   فتمه سر      بخش 
22  گیان  خریداري    از نسق   غامحسن حسین پور    محرز گردیده است 
.  لذا  به منظور  اطاع  عموم مراتب در دو نوبت به فاصله15  روز  آگهي مي 
شود   چنانچه   اشخاصي نسبت به صدور سند مالکیت  متقاضي بشرح مذکور  
اعتراضي  داشته باشد میتوانند از تاریخ  انتشار  آگهي  به مدت  2 ماه  اعتراض  
خود را  به این اداره  تسلیم و پس از اخذ رسید ، ظرف  مدت  یکماه  از تاریخ 
تسلیم  اعتراض،  دادخواست  خود را به  مراجع  قضایي  تقدیم  نمایند  بدیهي 
است   و رسید در  صورت انقضاي  مدت مذکور  و عدم وصول اعتراض مدت 

مذکور طبق   مقررات  سند مالکیت   صادر خواهد شد .
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/5/29
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/6/13

رئیس ثبت اسناد و اماک شهرستان  صومعه سرا -یداله شهبازي
م- الف : 910/836

لزوم همکاری توزیع برق گیلان؛
برق گرفتگی پروژه های عمرانی رشت؛ تاسیسات برق مانع اجرای سریع طرح میثاق!

رئیس سازمان جهاد کشاورزی گیلان خبر داد
پیش بینی تولید 25 هزار تنی زیتون در گیلان

هشت دستگاه استخراج ارز دیجیتال غیرمجاز در گیلان کشف شد



رییس سازمان جهاد کشاورزی استان قزوین:
 دفتر مشترک آب و کشاورزی در استان قزوین راه اندازی شد

استاندار هرمزگان:سازمانهای مردم نهاد نشانه  رشد در مدیریت جامعه هستند

با برگزاری مجمع انتخاباتی؛
مهدی خواجه ای رئیس  هیات ورزش روستایی، عشایری و بازی های بومی محلی هرمزگان انتخاب شد

پالایشگاه نفت بندرعباس در مسیر پیشرفت طرح های توسعه ای
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به مناسبت 26 مرداد سالروز ورود آزادگان به میهن اسامی از همکاران آزاده مخابرات منطقه گلستان تجلیل شد. 
 با حضور  بهرام عیدی و تعدادی از مدیران و روسا و همکاران آزاده به مناسبت بزرگداشت سالروز ورود آزادگان مراسمی برگزار شد. 

ابتدا عیدی معاون شبکه مخابرات منطقه گلستان  با اشاره به رشادت های ایثارگران، رزمندگان و آزادگان آنرا عامل اقتدار نظام مقدس جمهوری اسامی عنوان کرد.  
وی تجلیل و قدردانی از حضور مقتدرانه آزادگان و شجاعت و فداکاری آنان را لازم و ضروری دانست و گفت: گرامیداشت یاد و خاطره آزادگان در ایام اسارت بر ایجاد پایبندی و پیروی از آرمان های انقاب اسامی و جنگ تحمیلی بسیار تاثیرگذار بوده و باید مورد توجه باشد. 

دوشنبه  29 مرداد  1403در پایان این جلسه که همکاران حاضر در عملیات سوم خرداد نیز حضور داشتند از 39 نفر از همکاران آزاده و رزمنده تجلیل بعمل آمد.
 شماره 6826 

از آزادگان مخابرات منطقه گلستان تجلیل شد

اعزام کاروان دانش آموزی استان 
قزوین به پیاده روی اربعین 

تقدیر از فعالیت های موثر اتاق 
بازرگانی استان قزوین در حوزه 

های گردشگری و صنایع دستی

انتقال سوابق ثبتی جزیره آشوراده 
از مازندران به استان گلستان

با  اربعین  پیاده روی  به  قزوین  استان  دانش آموزی  کاروان 
بدرقه مدیرکل آموزش و پرورش استان به پیاده روی اربعین 
اعزام شد.به گزارش ارسالی خبرنگار معین از قزوین، کاروان 
دانش آموزی استان قزوین، با بدرقه نقی سیاهکالی مرادی 
استان قزوین، حجت الاسام  آموزش و پرورش  مدیرکل 
سیاهکالی مرادی رئیس اتحادیه انجمن های اسامی دانش 

آموزی به پیاده  روی اربعین، اعزام شدند.
استان  پسر  اول  متوسطه  دانش آموزان  از  نفره  کاروان 15 
قزوین متشکل از نقاط مختلف استان قزوین، عازم کربای 
معلی شدند و به مدت یک هفته و تا دوم شهریور ماه در 
اربعین حسینی حضور دارند که نیمی از دانش آموزان زائر اولی 
هستند.این اعزام با هدف آشنایی با سیره و سبک زندگی 
امام حسین علیه السام صورت می گیرد که علمای بسیاری 
به زیارت ابا عبدالله الحسین علیه السام در اربعین توجه و 

تاکید دارند.

مدیرکل میراث فرهنگی استان قزوین از فعالیتهای موثر اتاق 
بازرگانی در حمایت از صنایع دستی و گردشگری تقدیر کرد.

  به گزارش ارسالی خبرنگار معین از قزوین،در جلسه ای با 
حضور علیرضا خزائلی مدیرکل میراث  فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی استان قزوین، مهدی عبدیان رئیس اتاق بازرگانی، 
و  گردشگری  معاونین  قزوین،  کشاورزی  و  معادن  صنایع، 
و  بازرگانی  اتاق  رئیسه  هیئت  اعضای  استان،  صنایع دستی 
جمعی از فعالان و کارشناسان گردشگری و صنایع دستی از 
بازرگانی  اتاق  حمایت، همراهی، مشارکت و رویکرد مثبت 
قزوین در حوزه های گردشگری و صنایع دستی استان تقدیر 
شد.علیرضا خزائلی در این جلسه با اشاره به تعامل موثر اتاق 
بازرگانی در برگزاری رویدادهای مرتبط با حوزه های صنایع 
دوره  فعالیت  دوران  در  گفت:  استان  گردشگری  و  دستی 
از  بازدید  چون  رویدادهایی  در  قزوین  بازرگانی  اتاق  ششم 
کانون ایران  نوین، برگزاری دومین جشنواره ملی چندرسانه ای 
میراث فرهنگی به میزبانی استان، برگزاری نمایشگاه بین المللی 
نهایت  در  و   1403 نوروز  برنامه های  تهران،  گردشگری 
نمایشگاه اخیر توانمندی های صادراتی استان قزوین درشهر 
اربیل)اقلیم کردستان( شاهد تعامل بسیار خوب اتاق بازرگانی 
تا  شده  برگزار  جلسه  این  امروز  اظهارداشت:  بودیم.خزائلی 
درحضور هیئت رئیسه محترم اتاق بازرگانی قزوین از زحمات و 
تاش های ارزنده ریاست اتاق بازرگانی تقدیر شود و امیدوارم 
این مشارکت و تعامل موثر در حوزه معرفی توانمندی ها و 
ظرفیت های گردشگری و حمایت از هنرمندان صنایع دستی 

استان تدوام داشته باشد.

استان  به  مازندان  استان  از  آشوراده  ثبتی  اسناد  و  پرونده ها 
گلستان منتقل شد و من بعد اسناد مالکیت آشوراده در حوزه ثبتی 
بندرترکمن استان گلستان صادر خواهد شد.جهانی فر مدیرکل 
ثبت اسناد و اماک استان گلستان گفت به موجب سفر پر خیر 
و برکت دکتر بابائی معاون رئیس قوه قضائیه و رئیس سازمان 
ثبت اسناد و اماک کشور به استان گلستان و با پیگیری های 
انجام شده ازناحیه ثبت اسناد و اماک استان و هم افزایی با 
دادگستری استان پرونده های ثبتی مناطق صیدگاه، کومه نیاز 
آباد، کومه مختوم قلی، کومه چالا و مزرعه جهانشاهی موسوم 
به آشوراده از واحد ثبتی بهشهر مازندران به بندرترکمن استان 
گلستان انتقال یافت و این بدان معناست که صدور اسناد مالکیت 
آشوراده و امور ثبتی و حقوقی آن من بعد در استان گلستان انجام 
خواهد شد.جهانی فر افزود با توجه به توریستی بودن جزیره 
آشوراده و طرح های گردشگری در آن منطقه انشاءالله شاهد 
رشد و شکوفایی منطقه خواهیم بود.مدیر کل ثبت اسناد و اماک 
استان گلستان گفت: طبق دستور دکتر بابائی معاون رئیس قوه 
قضائیه و رئیس سازمان ثبت اسناد و اماک کشور و ماموریت 
محوله به کشاورز معاون امور اماک و کاداستر سازمان ثبت اسناد 
و اماک کشور طی سفر کاری به استان گلستان مقرر شده بود 
تا پرونده ها و اسناد ثبتی منطقه آشوراده ظرف سه روز به استان 
گلستان انتقال یابد و در همین راستا از همان لحظه هماهنگی و 
پیگیری های لازم انجام تا این مهم صورت پذیرد و امروز شاهد 
هستیم پرونده های ثبتی پاک 10 اصلی بخش 18 ثبت بهشهر 
و فروعات مربوطه از پاک ثبتی مذکور از واحد ثبتی بهشهر 
استان مازندران به واحد ثبتی بندرترکمن استان گلستان انتقال 
یافت. گفتنی است طی سفر دکتر بابائی معاون رئیس قوه قضائیه 
و رئیس سازمان ثبت اسناد و اماک کشور به استان گلستان 
مقرر شده بود تا ظرف سه روز کاری پرونده و اسناد ثبتی منطقه 
آشوراده حسب مصوبه هیات وزیران موضوع تعاریف و ضوابط 
تقسیمات کشوری از استان مازندران به گلستان انتقال یابد و این 

مهم امروز محقق شد.

مسئول سازمان بسیج سازندگی سپاه 
صاحب الامر)عج( استان قزوین گفت: 
سازندگی  بسیج  جهادی  گروه   35
به عزاداران  به منظور خدمت رسانی 
اربعین حضور  روی  پیاده  در  حسینی 

دارند.
 به گزارش ارسالی خبرنگار معین از قزوین،سرهنگ مهدی صادقپور در با اشاره 
به حضور گروه های جهادی در پیاده روی بیان کرد: 35 گروه جهادی بسیج 
سازندگی در حرکت عظیم اربعین سرور و سالار شهیدان خدمت رسانی می کنند.

وی گفت: حضور و فعالیت جهادگران در حرکت عظیم اربعین عاوه بر ارائه 
خدمات به زائرین فرصتی برای ترویج و گسترش گفتمان جهادی است.

صادقپور افزود: فعالیت 35 گروه جهادی به منظور خدمت بی منت جهادگران به 
زائران مسیر پیاده روی اربعین پیش بینی شده و در حال خدمت رسانی به زائران 

امام حسین )ع( هستند.
مسئول سازمان بسیج سازندگی استان قزوین افزود: این گروه ها از تمام نواحی 
استان قزوین هم در کرمانشاه و هم در مسیر اربعین حسینی در کشور عراق 

مستقر هستند.
سرهنگ صادقپور در پایان گفت: در سازماندهی گروهای جهادی دقت شده تا 
با در نظر داشتن توانمندی ها و انگیزه جهادگران، از طریق فعالیت در زمینه های 
مختلف از جمله پزشکی، دندانپزشکی، خدمات دارویی، اسکان زائرین، پذیرایی و 

امورات فرهنگی امر خدمت رسانی در بستر اربعین فراهم شود.

 مراسم بازنمایی از پوستر چهارمین جشنواره 
حضور  با  جلوه  خوشنویسی  بین المللی 

مسوولان عالی رتبه کشوری برگزار شد
به گزارش ارسالی خبرنگار معین از قزوین،در 
این مراسم که دکتر فرزاد جهان بین معاون 
فرهنگی و دانشجویی و نماینده تام الاختیار 
دکتر تهرانچی ریاست عالیه و معین استان 
سید  والمسلمین  الاسام  حجت  قزوین، 
محمد ابوترابی فرد امام جمعه موقت تهران و 
عضو هیات امناء دانشگاه آزاد اسامی استان 

قزوین، دکتر علی اکبر صالحی رییس اسبق سازمان انرژی اتمی و عضو هیات موسس 
و عضو هیات امناء دانشگاه آزاد اسامی استان قزوین، آیت الله عبدالکریم عابدینی 
نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه قزوین و عضو هیات امناء دانشگاه آزاد اسامی 
استان قزوین، دکتر اسماعیل زینالی سرپرست دانشگاه آزاد اسامی واحد و استان قزوین، 
حجت الاسام والمسلمین دکتر محمد محبی مسوول نهاد نمایندگی مقام معظم رهبری 
در دانشگاه های آزاد اسامی استان قزوین، روسای واحدهای استان و معاونین حضور 

داشتند از پوستر چهارمین جشنواره بین المللی خوشنویسی جلوه بازنمایی شد.
گفتنی است؛ چهارمین جشنواره بین المللی خوشنویسی جلوه به میزبانی دانشگاه آزاد 
اسامی قزوین برگزار می شود و عاقمندان می توانند آثار خوشنویسی خود را به دبیرخانه 
emamat. این جشنواره ارسال و برای ثبت نام و کسب اطاعات بیشتر به سایت

iau.ir مراجعه کنند.

چهار هزار و 500 نوزاد گلستانی مشمول تزریق واکسن پنوموکوک هستندمعاون بهداشتی 
دانشگاه علوم پزشکی گلستان میانگین سالانه تولد در استان را 30 هزار نوزاد اعام کرد 
و گفت: تزریق نوبت نخست واکسن پنوموکوک برای چهار هزار و 500 کودک 2 ماهه 

استان در حال انجام است.
 موسی الرضا شبیهی  اظهار کرد: میکروب پنوموکوک سبب بیماری هایی مانند سینوزیت 
)التهاب دریافت پوششی سینوس ها(، مننژیت )عفونت پرده های مغز(، عفونت گوش میانی، 
پنومونی )سینه پهلو یا ذات الریه( و عفونت خون در کودکان زیر پنج سال می شود که در 
برخی مواقع منجر به بستری شدن کودکان در بیمارستان، ایجاد عوارض و گاهی مرگ آنان 
خواهد شد.وی مهمترین نحوه انتقال عفونت پنوموکوک را از طریق قطرات تنفسی در حین 
صحبت کردن و تماس نزدیک بین افراد دانست و گفت: میکروب از طریق فرد بیمار، ناقل 
سالم )فردی که آلوده به میکروب است اما عائم ندارد( و همچنین اشیاء آلوده با ترشحات 

بدن قابل انتشار است.
کودکان کمتر از پنج سال و به ویژه کودکان کمتر از 2 سال، نوزادان، کودکان مبتا به نقص 
سیستم ایمنی، کودکان مبتا به سوء تغذیه، کودکانی که شیر مادر دریافت نکرده اند نسبت 
به سایر کودکان، بیشتر در معرض ابتا به عفونت پنوموکوکی قرار دارند.همچنین قرار گرفتن 
در معرض دود سیگار و زندگی در شهرهای صنعتی و پرازدحام سبب می شود افراد بیشتر در 
معرض عفونت پنوموکوک قرار داشته باشند.معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی گلستان 
افزود: با هدف جلوگیری از بیماری های ناشی از میکروب پنوموکوک، تزریق واکسن آن به 
صورت برنامه کشوری از 13 مرداد ماه امسال به صورت همزمان در تمام استان ها آغاز شد 
و مراحل بعدی آن بعد از تزریق دوز نخست در 2 ماهگی به ترتیب در چهار و 12 ماهگی 
انجام می شود.شبیهی افزود: عاوه بر چهار هزار و 500 کودک 2 ماهه، تمام کودکانی که 
از این پس متولد می شوند، مشمول دریافت واکسن پونوموکوک خواهند بود.بنابر اعام دفتر 
آموزش و ارتقاء سامت وزارت بهداشت، پس از واکسیناسیون، تب مختصر، درد، تورم، 
سفتی در محل تزریق، بی قراری و تحرک پذیری کودک شایع است اما نگران کننده نیست. 
در صورت تورم و قرمزی محل تزریق واکسن برای کاهش میزان تورم و قرمزی می توان از 
یک پارچه سرد، مرطوب و تمیز برای محل تزریق استفاده کرد.والدین در صورت بروز تب، 
درد یا بی قراری کودک خود می توانند با کارکنان بهداشتی در مرکز جامع سامت، پایگاه 
یا خانه بهداشت مشورت کنند و پس از واکسیناسیون، از پوشاندن لباس تنگ به کودکان 
که موجب فشار به محل تزریق می شود باید خودداری کرد.طبق اعام سیدمحسن زهرایی 
رئیس اداره بیماری های قابل پیشگیری با واکسن وزارت بهداشت، پیش بینی می شود که 
با واکسیناسیون پنوموکوک سالانه از مرگ و میر هزار نوزاد و همچنین بستری شدن بیش 

از 55 هزار نوزاد در بیمارستان جلوگیری شود

آرامش  طرح  ازاجرای  راهوراستان  پلیس  رئیس 
وساماندهی موتورسیکلت سواران متخلف درسطح کلیه 
مهاجربسطامی  خبرداد.سرهنگ  استان  شهرستانهای 
مدت  به  طرح  این  باسایراستانها  افزودهمزمان 
موتورسواران  از20مرداداجراشدوباتخلفات  72ساعت 

اعمال  وتعداد830فقره  گرفت  صورت  سازبرخوردقانونی  حادثه  تخلفات  بالاخص 
قانون،تعداد148موردتوقیف ساعتی وتعداد 31مورداعزام به دادگاه صورت گرفت.وی افزود 
؛این طرح باتوجه به نارضایتی عمومی ازتخلفات موتورسیکلت سواران وباتوجه به افزایش 
تصادفات موتورسواران درسطح استان اجراشده استوی همچنین تاکیدکرد؛ موتورسیکلت 
هم یک وسیله نقلیه محسوب می شودوکلیه مقررات عبورومروربرموتورسیکلت هاهم لازم 
الاجرا می باشد وازموتورسواران خواستندتامقررات راهنمایی ورانندگی رابصورت کامل رعایت 

کنندتاشاهدحوادث ناگوارترافیکی نباشیم.

رییس سازمان جهاد کشاورزی قزوین گفت: دفتر مشترک آب و کشاورزی با 
هدف تسهیل امورات کشاورزان در استان قزوین راه اندازی شد تا سیاست های 

آبی و الگوی کشت در یک نظام معین فعالیت کنند.
به گزارش ارسالی خبرنگار معین  از قزوین،محمدحسین عطایی در نشست 
خبری با اصحاب رسانه که  در سالن باغستان جهاد کشاورزی برگزار شد، 
اظهار کرد: انتظار ما از قشر خبرنگار روی آوردن به مباحث تحلیلی است و 
با توجه به اینکه گستردگی وظایف سازمان جهاد کشاورزی بسیار زیاد است 

رسانه می تواند ما را در رسیدن به اهداف بلندمدت یاری کند.
رییس سازمان جهاد کشاورزی قزوین با تأکید بر اینکه متوسط تولید در قزوین 
نسبت به مصرف بالاتر است تصریح کرد: نمی توان گفت مسئله خشک سالی و 
کم آبی چالش نیست اما باید به این عنوان توجه داشت که علی رغم وجود این 

چالش تولیدات کاهش نیافته است.
نرخ  کننده  تعیین  قزوین  کشمش  صندوق های  امروز  اینکه  بیان  با  وی 
کشوری هستند مطرح کرد: علی رغم وجود وظایف گسترده و متنوع سازمان، 
رویکرد ما رویکرد هماهنگی است و مدیریت واحد اتفاق نمی افتد که این امر 

چالش هایی را نیز به همراه دارد.
این مسوول با تأکید بر اینکه مصوبات خوبی در سفر دولت سیزدهم به استان 
برنامه ریزی شده بود که اکنون  اعتبار  دریافت کردیم و 317 میلیارد تومان 
50 میلیارد تومان آن تخصیص داده شده است ابراز کرد: دفتر مشترک آب و 
کشاورزی با هدف تسهیل امورات کشاورزان در استان قزوین راه اندازی شد تا 

سیاست های آبی و الگوی کشت در یک نظام معین فعالیت کنند البته در حال 
حاضر تأسیس دفتر مرحله برگزاری جلسات قرار دارد و مکانی به آن اختصاص 

پیدا نکرده است.
وی ادامه داد: مشکل عمده مصرف بی رویه آب در دشت قزوین به دلیل کمبود 

سرمایه گذاری در حوزه است که کم تر از پنج درصد را نشان می دهد.
عطایی یادآور شد: دو مشکل اساسی و کشوری در این حوزه و حوزه آبی وجود 
دارد که در بخش کشاورزی بودجه از طریق منابع تأمین شده و سرمایه گذاری 
در بخش بهره وری زیر پنج درصد است و سرمایه گذاری ها در این بخش نسبت 

به بخش های دیگر خدماتی بسیار پایین است.
این مسوول در پایان با تأکید بر اینکه وظیفه اشتغال را نداریم، بلکه هدف 
اصلی تأمین امنیت غذایی است تصریح کرد: تنها سه شرکت دانش بنیان در 
بخش کشاورزی وجود دارد که متأسفانه ارزیابی و دادن مجوز به شرکت ها 
بر اساس یک نگاه صنعتی بوده و از طرفی سرمایه گذاری در این حوزه نیز 

بسیار پایین است.
درپایان از خبرنگاران فعال تجلیل بعمل آمد.

معین - بندرعباس 
استاندار هرمزگان ضمن تقدیر از تاش  و دغدغه مندی سمن ها و سازمانهای مردم 
نهاد استان در میدان کمک و رفع مسائل، نیاز امروز هرمزگان را ایده پردازی در 

حوزه مسائل دانست که تشکل های مردمی می توان در آن نقش آفرین باشند. 
به گزارش  روابط عمومی اداره کل  ورزش وجوانان هرمزگان، مهدی دوستی 
امروز چهارشنبه 24 مردادماه، در اختتامیه جشنواره ملی اتفاق 4 مرحله استانی که 
در محل هتل همای بندرعباس برگزارشدگفت: سازمانهای مردم نهاد از جنس 
دغدغه و درد مردم هستند و باهدف درمان و حل مشکات جامعه ایجاد می شوند.

وی  با اشاره به اینکه این جشنواره همراه با آیین تجلیل از سازمان های مردم نهاد 
استان هرمزگان همراه بود افزود:تشکیل سازمانهای مردم نهاد یکی از نشانه های 
رشد و بلوغ جامعه در زمینه های مختلف و نشانه ی پختگی و پای کار آوردن 

ظرفیت های مردمی است.
استاندار هرمزگان با بیان اینکه  نظم بخشی نتیجه وجود تشکل های مردم نهاد 
است اظهار کرد: نظم بخشی عاوه بر کمک در حل مشکات جامعه، مدیران را 

از مدیریت های اورژانسی و چریکی دور می کند.
استاندار هرمزگان تجربه همکاری با تشکل ها در حل مسائل استان را مثبت 
و  و  خدمات رسانی  نهاد درکمک  مردم  داد: سازمانهای  ادامه  و   ارزیابی کرد 
یاری رسانی به مردم بویژه در مواقع بحران های استان نقش بسزایی را از خود 
به نمایش گذاشته اند و سازمانهای  مردم نهاد نخستین گروه هایی بودند که  پای 

کار حاضرشده اند.
این مقام عالی استان با استناد به فرمایشات مقام معظم رهبری، آتش به اختیار 
بودن سازمانها و تشکلهای مردم نهاد برای حل مشکات جامعه را ارزشمند 
دانست و گفت: عاوه بر تشکل هایی که در میدان عمل برای حل مشکات 

تاش می کنندنیاز داریم سازمانهای مردم نهادی داشته باشیم که در راستای 
ایده ها در جامعه عبور و  از فقر  تا  بازآرایی تفکرات تاش کنند  ایده پردازی و 

گذر کنیم.
وی با اشاره به عملکرد خوب سمن ها در حوزه آسیب های اجتماعی، خطاب به 
فعالان این حوزه بیان کرد: تنها بستری که می تواند فرزندان جامعه را ساماندهی 

کند و در توسعه کشور نقش داشته باشد سازمانهای مردم نهاد هستند.
اینکه  به  اشاره  با  این جشنواره  حاشیه  در  هرمزگان  وجوانان  ورزش  مدیرکل 
هر تشکل می تواند تحولی عظیم در جامعه ایجاد کند، افزود: با برقراری ارتباط 
آموزشی و مهارت آموزی تشکل ها می توانند در جامعه  محور توسعه قرار گیرند، 
بنابراین باید به جایگاه و قدرت سازماندهی، اقتدار و هویت آفرینی سازمانهای مردم 

نهاد توجه ویژه ای شود.
وی با اشاره به اینکه  تشکل ها باید با مطالبه گری و استفاده از ظرفیت های 
وجودی خود  را بکار گیرند ،خاطرنشان کرد: موتور محرکه توسعه کشور درایده 
پردازی و تحول است که این موضوع نیازمند تخصص، تعهد و آگاهی تشکل ها از 
مهارت، دانش و علم روز بوده و برنامه محوری نیز در این زمینه حائز اهمیت است.

لازم بذکراست، در این مراسم  که از سوی اداره کل ورزش و جوانان هرمزگان 
بمناسبت هفته تشکل ها و مشارکت اجتماعی باحضور مظفرمهری خادمی نسب 
مدیرکل ورزش و جوانان استان و جمعی از مدیران کل دستگاههای اجرایی  
برگزارشد از سازمانهای مردم نهاد در حوزه های مختلف اجتماعی، ورزش، جوانان، 
گردشگری،محیط زیست،سامت، امداد و بهزیستی با اهداء تندیس و لوح سپاس 
قدردانی شد،همچنین مهندس دوستی  استاندار هرمزگان در حاشیه این آئین از 
نمایشگاه دستاوردهای سازمانها و تشکلهای مردم نهاد استان هرمزگان بازدید 

نمود و مستقیما با فعالان این حوزه گفتگو و تبادل نظرکرد.

معین Z بندرعباس 
مجمع انتخاباتی هیات ورزش روستایی و بازی های بومی محلی هرمزگان 
با حضور سرپرست فدراسیون ورزش روستایی عشایری وبازی های بومی 
محلی کشور ،مدیرکل ورزش وجوانان استان واعضای این مجمع برگزار شد.

ایلکا  ،علی  هرمزگان  وجوانان  ورزش  کل  اداره  عمومی  روابط  گزارش  به 
سرپرست فدراسیون ورزش روستایی و عشایری وبازی های بومی و محلی 
کشور : درآستانه اربعین امام حسین )ع(هستیم امیدوارم که ائمه مارا شفاعت 

کنند.                                                           
خادمی  از  تشکر  ضمن  عشایری  و  روستایی  ورزش  فدراسیون  سرپرست 
مدیرکل ورزش و جوانان استان بیان داشت :امروز اگر هئیت ورزش روستایی 
و عشایری ،بازی بومی و محلی به این جایگاه رسیده ما حصل زحمات افراد 
زیادی است که می بایست قدردان زحمات شأن بود.                                                  

پتانسیل  با  استان  استان هرمزگان  نشان کرد:  فدارسیون خاطر  رئیس      
بسیارخوبی که دارد در حوزه ورزش ، زیرساخت های ورزشی ،هئیت های 
ورزشی حوزه سازماندهی ورزش یا بیمه ورزشی جایگاهی خوبی در کشور 
ورزش  دروزارت  که  جلسات  در  که  همانطوری  است  موفقی  داردواستان 
در  است  خوب  مراکز  از  یکی  هرمزگان  استان  شود  می  برگزار  جوانان  و 
                                                        . دارند  استان  اجرایی  های  دستگاه  ودیگر  هرمزگان  استاندار  با  تعامل 
ایلکا تصریح کرد:مدیران کل در استان دومسئولیت دارند یک نماینده عالی 
وزیر ورزش و جوانان در استان دومسئولیت مدیرکل ورزش و جوانان واین 
فرصت خوبی است که تمام هئیت های ورزشی از این ظرفیت استفاده لازم 
ببرند .                                                         وی گفت: ورزش 
برای حاکمیت و دولت یک فرصت است ما در کشور بیش پنجاه فدارسیون 
در وزارت ورزش و جوانان کشور داریم وبا توجه به اینکه ورزش یک پدیده 
در  اینکه  به  کردوباتوجه  استفاده خوبی  فرصت  این  از  باید  است  اجتماعی 

فصل تابستان هستیم جوانان و نوجوانان در طرح اوقات فراغت که مدارس 
،دانشگاها تعطیل است استفاده لازم را برد.                                                   

  سرپرست ه ئیت ورزش روستایی و عشایری دراین جلسه اظهار داشت:همه 
فدارسیون ها برای ما اهمیت دارند ولی هئیت ورزش روستایی و عشایری 
این  به  باید  ورزشی  مدیران  تاکید  مورد  دارد  اجتماعی  مسئولیت  چونکه 
این  هدف  جامعه  اینکه  بخاطر  باشند  داشته  ویژه ای  ونگاه  توجه  هئیت 
مدال  روی   این  هستندواز  ها  شهرستان  و  ها  وبخش  روستاهای  ه ئیت 
هستند.                                               روستاها  و  ها  بخش  و  ها  شهرستان  همین  از  ما  المپیکی  آوران 
وی ادامه داد:امروز مجمع انتخاباتی خوبی برگزار شد ،مهدی خواجه ای فرد 

توانمندی است من خدمت جنابعالی تبریک عرض می کنم وان شالله که در 
این جایگاه و مسئولیت جدید وسنگین بتوانی موفق باشید با کمک هئیت 
رئیسه بتوانید اهداف و برنامه های این هیئت رابه پیش ببرید.  در تعامل با 
انسان  اگر رئیس ه ئیت  استان هم موفق عمل کنید  اجرایی  دستگاه های 
توانمندی باشدمی تواندبا تعامل با دستگاه مانند ستاد فرمان امام، صداوسیما، 
شهرداری ، بسیج ،میراث فرهنگی وغیره که مسئولیت اجتماعی دارند ارتباط 
سازنده خوبی بگیرد.                                                        وی 
افزود: دربحث کمک های مالی واقام ورزشی به این استان حتماً تا یک 
،دو هفته آینده قطعا کمک خواهیم کرد برادران عمر مدیریت کم است پس 
تاش کنید دراین عمر مدیریت کم بهترین عملکرد از خود به جا بگذارید.                                                              
مدیرکل ورزش و جوانان استان در این مجمع اظهار داشت:با یاری خداوند 

یکی دیگر از مجمع انتخاباتی هیئت ورزشی استان برگزارشد
استان  فعال  از هیئت های  یکی  وبومی ومحلی  روستایی  افزود:هیئت  وی 
نشان  خود  از  چشمگیری  های  فعالیت  اخیر  دوسال  طی  در  که  باشد  می 
داده به طوریکه ورزش های روستایی وبومی ومحلی هرمزگان را در کشور 

مطرح کرده است.
همچنین در ادامه از تاش های اخیر زهیر باشی زاده سرپرست هیات در 
مدت تصدی خود که درتوسعه ی ورزش های روستایی وبومی محلی استان 

انجام داده تشکر وقدردانی نمود.
در پایان این مجمع  مهدی خواجه ای با کسب  20 رای  از 20رای ماخوذه 
به عنوان رئیس هیئت ورزش روستایی،عشایری  به مدت 4سال  توانست  

وبازیهای بومی و محلی استان انتخاب شود.
لازم بذکراست، نرگس ولی زاده بعنوان نائب رئیس، عبدالله احمدی خزانه 
عبدالرضا   ، بعنوان عضو  احمد سالاری  بعنوان عضو،  زاده  باشی  زهیر  دار، 

عباس زاده بعنوان عضو هیات رئیسه در این جلسه انتخاب شدند.

مدیر عامل شرکت نفت بندرعباس در نشست خبری با قدردانی از رسانه ها در 
ارتقای آگاهی جامعه و حرکت کشور در مسیر پیشرفت بیان کرد: پالایشگاه 
بندرعباس 350 هزار بشکه در حال حاضر ظرفیت دارد که مصرف نفت خام 

سنگین ایران در این پالایشگاه از مزیت های آن است.
احمد هاشمی مدیر عامل شرکت نفت بندرعباس، گفت:حدود 93 درصد خوراک 
پالایشگاه از خارک و 6 درصد از عسلویه با 4 کشتی حمل می شود و مقدار اندکی 
نیز از سرخون و هنگام تامین می شود.هاشمی از ساخت خط لوله انشعاب از خط 
گوره - جاسک با پیشرفت 98 درصد خبر داد و عنوان داشت: با بهره برداری از 
این پروژه عما دیگر نیاز این پالایشگاه به انتقال مواد اولیه )نفت خام سنگین( با 

کشتی و مشکات و هزینه های مرتبط با آن رفع می شود.
هاشمی، در بخش دیگری از سخنان خود به تغییر الگوهای فرآیندی پالایشگاه 
در قالب یک ابر پروژه یاد کرد و بیان داشت: محصول اجرای این طرح بهبود 
کیفیت تولیدات، کاهش گوگرد و ارتقای سطح تولید و ورود به مجموعه جدیدی 
از محصولات و کاهش آلایندگی محصولات است.وی با اشاره به رویکرد محیط 
زیستی پالایشگاه بندرعباس و حرکت به سمت و سوی صنعت سبز، خاطرنشان 

کرد: میزان آلایندگی پالایشگاه پایین تر از حد استاندارد مجاز است.
اقدامات جدی برای ایفای مسئولیت های اجتماعی

هاشمی، در زمینه ایفای مسئولیت های اجتماعی نیز گفت: این حوزه نظام مند 
شده و استاندارد ایزو 26001 در مسئولیت پذیری اجتماعی نیز کسب شده و 
ساخت بیمارستان کودکان بندرعباس، توسعه ورزش حرفه ای و همگانی، احداث 
باشگاه فرهنگی و ورزشی و نیز خرید امتیاز یک تیم فوتبال لیگ دسته اولی، 
ایجاد پارک علم و فناوری، ایجاد هنرستان مجاور و آبرسانی به روستاهای بخش 
مرکزی بندرعباس، مشارکت در اصاح نقاط حادثه خیز جاده ای، کمک به معابر 

هرمز از جمله این اقدامات است.
مدیر عامل پالایشگاه بندرعباس همچنین از همکاری با اداره کل محیط زیست 

هرمزگان برای جلوگیری از انقراض آهوی جبیر جزیره هرمز خبر داد و عنوان 
داشت: در این گام مصمم به صیانت از این جاندار که یکی از زیبایی های هرمزگان 

قلمداد می شود، هستیم.
اقدامات موثر  در ارتقای کیفیت و ارزش افزوده تولیدات

مدیرعامل پالایشگاه بندرعباس گفت: فرآورده های سنگین پالایشگاه بندرعباس 
با احداث و راه اندازی طرح های ارتقای کیفیت محصولات این پالایشگاه ، سبک تر 

و با ارزش افزوده بیشتری تولید خواهد شد.
وی افزود: پالایشگاه بندرعباس در حال حاضر پروژه ارتقای کیفی فراورده های 
سنگین را در دست اقدام دارد که این پروژه، یک پروژه زیست محیطی است 
و با اجرای این طرح عاوه بر کمک به مسائل زیست محیطی، فراورده های 
سنگین پالایشگاه بندرعباس به فراورده های سبک تر با ارزش افزوده بالاتری 
تبدیل می شود.هاشمی، خاطرنشان کرد: با اجرای طرح ارتقا کیفی فراورده های 
سنگین، پیچیدگی در شرکت پالایش نفت بندرعباس از حدود 5.6 به بالای 12.6 
خواهد رسید که قطعا این میزان با راه اندازی زنجیره های پایین دستی که در 

حال حاضر مطالعات و عقد قرار داد آن در حال انجام است طی چند سال آینده 
بالاتر نیز خواهد رفت.

وی یکی از پروژه های ارتقای کیفی فراورده های سنگین این پالایشگاه را تولید 
روغن پایه گروه 2 و سه از نفت کوره دانست و عنوان کرد : پروژه تولید روغن های 
پایه گروه 2 و سه، به عنوان یکی از طرح های راهبردی در این پالایشگاه دنبال 
می شود. مدیرعامل پالایشگاه بندرعباس، با اشاره به اینکه هم اکنون در کشور 
فقط روغن های پایه گروه یک تولید می شود، بیان کرد: با اجرایی شدن طرح 
ارتقای کیفیت محصولات سنگین پالایشگاه بندرعباس نه تنها قادر به تولید روغن 
پایه گروه 2 و سه برای تأمین نیاز داخلی هستیم، بلکه می توانیم این محصول را 
صادر کنیم.نیاز روزانه صنایع خودروسازی که از پرمصرف ترین روانکارها هستند، 
حدود 2 میلیون لیتر روغن موتور است که هم اکنون روغن های گروه یک از 

سوی صنایع روغن سازی کشور تولید می شود.
نسل جدید خودروها به سمت استفاده از روغن های پایه 2 و سه رفته است

تفاوت گروه یک با 2 و سه در کاهش میزان آلاینده ها و گوگرد است که شاخص 
گرانروی بالاتری و درنتیجه روغن موتورهایی که از این گروه ساخته شوند عمر 

بالاتری نیز دارند.
روانکاری تجهیزات صنعت نفت با وجود اینکه هزینه بالایی را به خود اختصاص 
نمی دهد ولی نقش بسیار مهمی در فعالیتهای صنعت دارد زیرا اگر تجهیزات 
صنعت نفت روانکاری نشوند و یا روانکاری به درستی انجام نشود، موجب از کار 

افتادگی، کاهش عمر آنها و اختال در عملیات صنعت می شود.
با توجه به اینکه در حال حاضر پالایشگاه های تولید روغن در ایران به طور 
عموم روغن گروه یک تولید می کنند. یکی از عواملی که در نحوه عملکرد یک 
پالایشگاه، میزان ارزش افزوده فراورده های پالایشی و میزان سوددهی آن تاثیر 
دارد، درجه پیچیدگی یا قابلیت تولید فراورده های سبک و با ارزش افزوده بالاتر 

توسط آن پالایشگاه است.

صادقپور:35 گروه جهادی از بسیج 
سازندگی قزوین در پیاده روی اربعین 

حضور دارند

هم زمان با بیستمین جلسه هیات امنای دانشگاه 
آزاد اسلامی استان قزوین:

بازنمایی از پوستر چهارمین جشنواره بین المللی 
خوشنویسی جلوه با حضور مسئولان عالی رتبه 

کشوری

چهار هزار و 500 نوزاد گلستانی مشمول تزریق 
واکسن پنوموکوک هستند

طرح آرامش وایمنی ترافیک درمعابرشهری
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سازمان وظیفه عمومی فراجا در اطاعیه ای اعام کرد: مشمولان غیرغایب بالای 35 سال سن و دارای دو فرزند از تاریخ اول شهریورماه امسال 
می توانند برای معافیت سربازی از طریق دفاتر پلیس+10 اقدام کنند.به گزارش مهر، سازمان وظیفه عمومی فراجا در اطاعیه ای اعام کرد: به 
استناد تبصره یک بند ط ماده 102 قانون برنامه هفتم توسعه جمهوری اسامی ایران ودر راستای سیاست های کلی جمعیت، مشمولان غیرغایب 
بالای 35 سال سن و دارای حداقل دو فرزند از خدمت دوره ضرورت معاف می شوند.کلیه مشمولانی که از ابتدای سال 1403 در شمول این قانون 
قرارگرفته اند، به شرط نداشتن غیبت و رسیدن به سن 35 سال تمام و دارا بودن حداقل دو فرزند، می توانند از تاریخ اول شهریورماه با به همراه داشتن 
مدارک لازم از قبیل اصل و تصویر صفحات شناسنامه و کارت ملی خود، همسر و فرزندان و آخرین مدرک تحصیلی یا گواهی اشتغال به تحصیل 

به یکی از دفاتر خدمات الکترونیک انتظامی )پلیس +10( مراجعه و درخواست معافیت مربوطه را ثبت کنند تا 
پس از بررسی مدارک و احراز شرایط از معافیت مذکور بهره مند شوند.کارکنان وظیفه که فاقد غیبت سنواتی 
و حین خدمت در شمول مقررات این معافیت قرار می گیرند، با ارائه مدارک مورد نظر به یگان خدمتی و 
احراز شرایط اولیه، می توانند به همراه گواهی اشتغال به خدمت به دفاتر پلیس +10 برای ثبت درخواست 
مراجعه کنند. برابر قانون اباغی، این معافیت به مشمولان غایب تعلق نم گیرد و اولین شرط رسیدگی به 

درخواست های ثبت شده عدم درج غیبت در سوابق مشمولان است.

اجرای یک معافیت جدید سربازی از اول شهریور امسال

دوشنبه  29 مرداد  1403
 شماره 6826

تحلیل روزآسیب های اجتماعی

یک گام تا بازدارندگی فعال بخش عمده ای از 
خانواده های کودکان کار و 
خیابان مشکل مالی ندارند

معاون سامت اجتماعی سازمان بهزیستی کشور با اشاره 
به اینکه نزدیک به 80 درصد کودکان کار و خیابان از اتباع 
هستند، گفت: بخش عمده ای از خانواده های کودکان کار 

و خیابان مشکل مالی ندارند.
مهری سادات موسوی در گفت و گو با خبرنگار ایرنا 
افزود: بخش عمده ای از خانواده های کودکان کار و خیابان 
مشکل مالی نداشتند. اتباع به لحاظ فرهنگی قائل به این 
هستند که کودکان همین که توانستند روی پا بایستند، باید 
بتوانند هزینه های خود را در بیاورند. این مساله به فرهنگ 

بازمی گردد و باید با خانواده ها در این زمینه کار شود.
وی خاطرنشان کرد: چون با اداره اتباع در ارتباط هستیم، 
مدارک هویتی خانواده های اتباع را که کودکان خود را 
برای کار به خیابان می فرستند، به صورت موقت می گیریم 
اما این اقدام چندان بازدارنده نیست و صحبت هایی برای 

اقدام های بازدارنده تر انجام شده است.
معاون سامت اجتماعی سازمان بهزیستی کشور اظهار 
داشت: به هرحال در تهران، میزان درصد کودکان کار و 
خیابان غیرمجاز زیاد بود. کار ساماندهی کودکان کار و 
خیابان به صورت مشترک بین بهزیستی، دادستانی تهران 
و شهرداری انجام شد و کودکانی که غیرقانونی بودند 

بخشی با خانواده دیپورت شدند.
وی در پاسخ به این سئوال که آیا برای خانواده های اتباع 
مجاز که کودکان خود را برسرچهارراه ها می فرستند، 
مجازاتی اندیشیده شده است، گفت: صحبت هایی برای 
اقدام های بازدارنده تر انجام شده که باید مصوب شود تا 
جرایم بازدارنده مثل جرایم مالی و نقدی و موارد دیگر 

داشته باشیم.
تکلیف خانواده های اتباع غیرقانونیِ کودکان کار 

روشن شد
معاون سامت اجتماعی سازمان بهزیستی کشور گفت: 
کودکانی که در طرح ساماندهی بودند، وضعیت خانواده آنها 
سنجیده شد و خانواده های نیازمند در چرخه حمایت قرار 
گرفتند. خانواده های اتباع که غیرقانونی به ایران آمده بودند، 
با سازمان ملی مهاجرت تعامل شده و این سازمان تکلیف 
این خانواده ها را روشن کردند.موسوی با بیان اینکه بخش 
عمده ای از این خانواده ها نیاز به حمایت مالی نداشتند، 
افزود: اکنون کارهای اولیه پردیس کودکان کار و خیابان 
در مجتمع ولیعصر در تهران در حال انجام است تا آنجا 
آموزش های مهارتی مختلف برای کودکان کار و خیابان 
انجام شود امیدواریم در هفته دولت یا نهایتا تا مهرماه افتتاح 
شود.وی ادامه داد: فضایی که در تربیت، تحصیل و مهارت 
کودکان کار و خیابان مغفول مانده است در این پردیس به 

آنها پرداخته می شود.
هدفگذاری برای تعیین شماره تماس جهت 

اعلام مشاهده کودک کار و خیابان
معاون سامت اجتماعی سازمان بهزیستی کشور تاکید 
کرد: در حال حاضر مدارک هویتی خانواده های اتباعی 
می فرستند،  خیابان  به  کار  برای  را  خود  فرزندان  که 
گرفته می شود. اگر کودک اتباعی بیش از دو بار در مراکز 
نگهداری کودکان کار و خیابان بهزیستی آمده و شناسایی 
شده باشد، مدارک هویتی خانواده او به صورت موقت 

گرفته خواهد شد.

گزارش اخیر ادعایی جامعه اطاعاتی آمریکا در باب پیشرفت چشم گیر برنامه هسته ای ایران زمینه 
ساز چند صدایی در جبهه غرب شده است. گروهی می گویند ایران به نقطه بازدارندگی فعال رسیده 

اما خواهان گریز هسته ای نیست و گروهی دیگر ادعای متفاوتی دارند.
به گزارش اقتصادنیوز، جامعه اطاعاتی آمریکا اخیرا با انتشار گزارشی مدعی شد ایران در حال 
حاضر در موقعیت بهتری برای پیشبرد برنامه هسته ای و گذر از آستانه گریز هسته ای قرار دارد. اما 

تاکنون هیچ گامی در این راستا بر نداشته است.
پیشتر خبرگزاری  آکسیوس ادعا کرد، ایالات متحده و اسرائیل بهار گذشته اطاعاتی را جمع آوری 

کردند که نشان می داد دانشمندان ایرانی در تاش برای پیشرفت برنامه هسته ای ایران هستند.
 به ادعای این خبرگزاری مدل سازی رایانه ای و آزمایش های متالورژی می تواند پیشرفت برنامه 
هسته ای ایران را تسریع کند. همزمان یک گروه مشورتی استراتژیک ایالات متحده و اسرائیل در 
ماه ژوئیه در واشنگتن گرد هم آمدند تا اطاعات جدید در ارتباط با برنامه هسته ای ایران را بررسی 
کنند و در این باره استراتژی تعریف نمایند و این در حالی است که گزارش شده که دو بازیگر از 
اعضای آژانس بین المللی انرژی اتمی نیز برای رایزنی دراین باره دعوت کردند. حال آنگونه که 
نشنال سکیوریتی ژورنال مدعی است، راه حل اصلی واشنگتن این بود که تهران درباره برنامه هسته 
ای اش شفاف سازی کند. این خواسته از طریق کانال های دیپلماتیک برای مقام های ایرانی 
ارسال شد. با این همه این نشریه اعام کرده که تهران این ادعا را رد کرده و ایالات متحده نیز 

ارزیابی داده های ادعایی را کنار گذاشته است.
ایران در نقطه بازدارندگی فعال

نشریه نشنال سکیوریتی ژورنالدر ادامه مدعی است: با توجه به تمرکز قدرت های جهانی بر 
بحران های منطقه ای متعدد، تهران نه تنها ممکن است پیشرفت برنامه هسته ای اش را تسریع 
کند، این احتمال )ادعایی( وجود دارد تا از آستانه گریز هسته ای عبور کرده و در نقطه بازدارندگی 

فعال قرار بگیرد.
به ادعای این نشریه ایران با افزایش ذخایر اورانیوم غنی شده تنها هفت روز زمان نیاز دارد تا از 
آستانه گریز هسته ای عبور کند. به ادعای نشنال سکیوریتی ژورنال، ایران می تواند مواد کافی 
برای حداکثر 13 ساح هسته ای در چهار ماه را تولید کند. تهران هزاران دستگاه سانتریفیوژ غنی 
سازی اورانیوم پیشرفته دارد که در حداقل سه سایت می چرخند و ممکن است مقادیر ناگفته ای 
را در تاسیسات خود، از جمله در تاسیسات هسته ای جدید که در اعماق کوه قرار دارند، ذخیره کند.

به ادعای دیوید آلبرایت، کارشناس هسته ای، ایران این توان و قدرت رادارد تا برنامه هسته ای 
اش را  بدون انجام آزمایشی در مقیاس وسیع اجرایی کرده و همزمان سوخت را در درجه بالایی 

تولید نماید.
در همین راستا ایالات متحده و اسرائیل زمان بندی زمان )ادعایی( گریز هسته ای ایران را کم تر 
از یک سال تخمین زده اند. با این حال، کارشناسان مستقل غیردولتی مانند آلبرایت مدعی اند که 
جدول زمانی ممکن است کمتر از شش ماه باشد. این نشریه در ادامه گزارش ادعایی اش آورده، 
زمانی که تهران اورانیوم را با درجه بالا غنی سازی کرد توانایی بازیگران غربی را برای مهار توانایی 

هایش مهار نمود.
به ادعای ناظران ایران امروز به یک آزمایش نمایشی برای ایجاد بازدارندگی هسته ای نیاز دارد، 
نه ایجاد سپر حفاظتی در اطراف سایت های اتمی و دارایی های نظامی خود در سراسر خاورمیانه.

به ادعای نشریه نشنال سکیوریتی ژورنال، گزارش جامعه اطاعاتی آمریکا که در اختیار کنگره 
قرار گرفته نگرانی ها در باب برنامه هسته ای ایران را افزایش داده است. علی اکبر صالحی، رئیس 
سابق سازمان انرژی اتمی ایران، در ماه فوریه اعام کرد که ایران » علم و فناوری هسته ای« 
لازم را به دست آورده و همه آنچه را که برای بازدارندگی هسته ای بدان نیاز دارد را در اختیار دارد.

تنش در جبهه غرب
در گزارش جامعه اطاعاتی آمریکا آماده که ایران خواهان گریز هسته ای نیست. این داده 
های)ادعایی( در حالی رسانه ای شده که آژانس بین المللی انرژی اتمی مدعی است که ایران 
غنی سازی اورانیوم خود را به 90 درصد رسانده است، آن هم در شرایطی که هماهنگی میان 
تهران و نهاد ناظر اتمی به واسطه رویکرد سیاسی این نهاد کاهش داشته است. ایران از همکاری 
کامل با آژانس بین المللی انرژی اتمی در مورد برنامه هسته ای اش خودداری می کند. با وجود 
این، آژانس بین المللی انرژی اتمی ادعا کرده که ایران فعالیت های اعام نشده اش را در دو سایت 
انجام می دهد.به ادعای ناظران این داده های ادعایی در حالی رسانه ای شده که تنش ها در 
خاورمیانه به واسطه ترور اسماعیل هنیه در خاک ایران بالا گرفته است. بایدن بارها مدعی شده 
که ایالات متحده هرگز اجازه نخواهد داد تا ایران از آستانه گریز هسته ای عبور کند. این در حالی 
است که ایران بارها تاکید کرده برنامه هسته ای اش صرفا برای مقاصد غیرنظامی و بشردوستانه 
است. با این همه جمهوری خواهان دولت بایدن را برای تحت فشار قرار دادن تهران هدف قرار 
داده و خواهان اعمال تحریم های پیچیده تر علیه ایران هستند.کارشناسان مدعی اند که محرک 
اصلی در ارزیابی اطاعاتی جدید، کار تحقیقاتی علمی و مهندسی است که ایران در یک سال 
گذشته انجام داده است.یک مقام آمریکایی در گفت وگو با وال استریت ژورنال مدعی شد تحقیقاتی 
که ایران انجام می دهد، می تواند شکافی که تهران در تسلط بر توانایی جهت گذر از آستانه گریز 
هسته ای با آن مواجه است را کاهش دهد، اگرچه جامعه اطاعاتی آمریکا مدعی است که این 
تحقیقات زمان موردنیاز برای هدف گذر از آستانه گریز هسته ای را کوتاه نمی کند. همچنین این 
ادعا مطرح است که ممکن است در گذشته برخی از این اقدامات نشانه ای از پیگیری تهران برای 
توسعه برنامه هسته ای اش تلقی می شد. با این حال، آژانس های اطاعاتی ایالات متحده در حال 
بررسی دوباره معیارهای خود برای ارزیابی فعالیت های هسته ای ایران است. سخنگوی دفتر مدیر 
اطاعات ملی ایالات متحده نیز تاکید کرد ایران برنامه فعالی برای گذر از آستانه گریز هسته ای 
ندارد. مقامات آمریکایی هیچ جزییاتی در مورد ماهیت فعالیت هایی که گمان می رود ایران انجام 
می دهد، ارائه نکردند. با این حال، در ماه های اخیر، به گفته منابع آگاه ، ادعاهایی در میان مقامات 
اسراییلی و آمریکایی در مورد تحقیقات مرتبط با توسعه برنامه هسته ای ایران برای گذر از آستانه 

گریز هسته ای، از جمله مدل سازی کامپیوتری و متالورژی مطرح بوده است.

آموزش حقوق مدنی؛ غایب بزرگ کلاس های درس
کارشناسان تعلیم و تربیت می گویند رویکرد سنتی، بسته و تمرکزگرای 
آموزش وپرورش سبب شده، آموزش حقوق مدنی یک غایب بزرگ در 
نظام آموزشی کشور محسوب شود؛ در حالی  که با تغییر رویکردها به 
سمت مشارکت محوری، خاقیت محوری و بازنگری در محتوای درسی، 

می توان شهروندانی فعال و پویا برای آینده پرورش داد.
یکی از مسایل و چالش هایی که در حوزه تعلیم و تربیت با آن مواجه 
هستیم، کم رنگ شدن آموزش مدنی و یا به اصطاح تربیت مدنی در 
دانش آموزان است. اگرچه آموزش و پرورش در این زمینه گام هایی برداشته 
است و در قالب برخی دروس مانند درس مطالعات اجتماعی در متوسطه 
اول و یا در درس جامعه شناسی در متوسطه دوم تاش کرده به این 
موضوع بیشتر توجه نماید و دانش آموزان را با مفاهیمی مانند حقوق، تکلیف 
و شهروندی آشنا کند و یا از طریق راه اندازی شوراهای دانش آموزی ارتباط 
دانش آموزان با معلمان و مدیران را بیشتر کند و حق مطالبه گری را در آنها 
افزایش دهد، اما با این حال نه محتواها، کاربردی هستند و نه شوراها در 

معنای واقعی برگزار می شوند.
بیشتر شوراها به صورت صرفا شکلی و در قالب چند عکس و یا فیلم 
برگزار می شوند و محتوای درسی دانش آموزان هم با هدف ارزشیابی درسی 
و بدون فهم درست مطالب، بدون خاقیت و نوآوری در تدریس و یا 
مشارکت دانش آموزان صورت می گیرد. در حالی که منظور از آموزش 
شهروندی رشد و پرورش ظرفیت های افراد برای مشارکت، تصمیم گیری 
و عمل آگاهانه و مسئولانه در زندگی اجتماعی، سیاسی، اقتصادی و 
فرهنگی است. در این مسیر فقط پرداختن به این موضوعات در قالب 
مباحث درسی، راهگشای آموزش شهروندی مسئولیت پذیر، مشارکت جو 
و فعال نیست و لازم است، اقدامات و آموزش های اساسی تری صورت 

بگیرد.
چنانکه مرحوم »عماد افروغ« جامعه شناس در گفت و گویی با ایرنا پیرامون 
شرکت داش آموزان در اعتراضات 1401 گفته بود، دانش آموزان برای 
بیان صریح خواسته مدنی خود در مدارس با توجه به اهمیت جامعه پذیری 
سیاسی آموزش ندیده اند و به عبارت درست تر به آنها یاد نداده ایم که چگونه 
در سنین بالاتر مطالبه بر حق خود را بروز دهند. در حالی  که باید در سنین 

دانش آموزی به آنها یاد می دادیم و یاد دهیم که چه حقوقی دارند.
وی همچنین عنوان کرده بود: آموزش حقوق دانش آموزان فقط معطوف 
به امور متعارف در مدرسه مانند شورای دانش آموزی و انتخاب نماینده 
کاس نیست، بلکه باید به مثابه یک شهروند پرورش یابند و با حقوق 

شهروندی خود آشنا شوند.
مروری بر تجارب موفق برخی کشورها نیز نشان می دهد آنها این موضوع 
را به صورت جدی  دنبال کرده و صرفا در قالب ارائه برخی مطالب درسی 

به آن اکتفا نشده است.
مروری بر تجارب موفق فرانسه و ژاپن در زمینه تربیت 

مدنی دانش آموزان
در بسیاری از کشورهای جهان از جمله  ژاپن، اتحادیه اروپا و آمریکا، 
آموزش حقوق اولیه و مدنی به دانش آموزان در کنار دروس مرتبط سطوح 
مختلف ارائه می شودطبق گزارش های منتشره مواد درسی تربیت مدنی در 
دوره های ابتدایی و متوسطه فرانسه اجباری است. در دوره متوسطه آموزش 
مدنی با تاریخ و جغرافیا مرتبط است و شروع یادگیری با حقوق بشر و 
مسئولیت پذیری است و موضوعات درسی تربیت مدنی، حقوق و آموزش 

اجتماعی در دوره متوسطه تدریس می شود.
در این دوره عاوه بر کاس های درس تربیت مدنی، کاس های آموزش 
شهروندی و بهداشت هر دو هفته یک بار در مدرسه برگزار می شود و هدف 
اصلی این درس قادر ساختن دانش آموزان به بحث و گفت وگو درباره 
مسایل مورد عاقه آنهاست. در ژاپن نیز آموزش مدنی اجباری است و از 
برنامه درسی رسمی است. تربیت مدنی در دوره ابتدایی با موضوعات درس 
تجربیات زندگی و مطالعات اجتماعی و در دوره متوسطه با موضوعات 
درس مطالعات اجتماعی، تاریخ، جغرافیا و تربیت مدنی پوشش داده 

می شود.

همچنین فعالیت هایی در برنامه درسی دوره ابتدایی و متوسطه وجود دارد. 
این فعالیت ها با تاکید بر داوطلبانه بودن، شامل فعالیت های زیست محیطی 
در مدرسه و جامعه محلی، شوراهای دانش آموزی و رویدادهای کل مدرسه 

است. 
موضوعات مرتبط با آموزش شهروندی از برنامه درسی انعطافی است و 
کمتر به کتاب درس تاکید شده است. اغلب گفت و گوها و فعالیت هایی که 
در داخل و خارج از مدرسه صورت می گیرد، شامل مضامینی مانند درک 
و تفاهم بین المللی، رفاه اجتماعی، محیط زیست و سیستم اطاع رسانی 
است. در انگلیس، آمریکا و کشورهای عضو اتحادیه اروپا نیز آموزش حقوق 
اولیه و مدنی به دانش آموزان در کنار دروس مرتبط سطوح مختلف ارائه 

می شود.
توجه به تجارب موفق در خصوص تربیت مدنی و لزوم پرداختن به 
رویکردهای مختلف سبب شد، پژوهشگر ایرنا با »محمد داوری« عضو 
اعامی«  »فرنوش  و  معلمان  سازمان  و سخنگوی  مرکزی  شورای 
کارشناس علوم تربیتی به گفت و گو بنشیند که که مشروح آن را در 

ذیل می خوانید:
از رویکرد سنتی آموزش و پرورش تا مغفول ماندن آموزش 

مدنی در مدارس
داوری در خصوص دلایل کم رنگ شدن آموزش مدنی و مشارکت سیاسی 
در دانش آموزان می گوید: یکی از چالش ها، چالش فرهنگی، انتظارات اولیا 

و همچنین بحث کارکردی و تخصصی آموزش و پرورش همین است. 
کودکان ونوجوانان که مهمترین سرمایه های کشور هستند از دوره پیش 
دبستانی تا دیپلم، 13 سال در این نظام مشغول به تحصیل هستند. اتفاقا 
یکی از خاهای بزرگ، بحث آموزش زندگی محور است. آموزش زندگی 
محور، متمرکز بر مهارت های زندگی برای سالم ماندن و توانمندشدن برای 
زندگی فردی و جمعی است. در ذیل این امر مهارت های اجتماعی قرار دارد 
و در ذیل توانمندی اجتماعی، بحث توانمندی های مدنی قرار دارد که هم از 
نظر نگرشی و هم از نظر روشی و هم از نظر رفتاری باید در این 12 یا 13 
سال به کودکان و نوجوانان آموزش داده شود تا تبدیل به شهروندان سالم 

و شهروندان توانمند در بعد اجتماعی شوند.
وی می افزاید: چون نهاد سیاسی در اصل یک نهاد اجتماعی محسوب 
می شود، یعنی کنش سیاسی یک کنش معطوف به زیست اجتماعی در 
قالب شهروند است. نمی توان وقتی فرد به 18 سالگی و سن رای دهی 
رسید، این آموزش ها را تازه شروع کرد، بلکه تا 18 سال باید این آموزش ها 
را گرفته باشد. به همین دلیل درس هایی که زیر مجموعه علوم انسانی 

هستند، معطوف به همین توانمندی رفتاری و نگرشی است.
داوری ادامه می دهد: در تربیت اجتماعی و سیاسی ما هم نیازمند محتوای 
اجتماعی و سیاسی هستیم و هم نیازمند برنامه ریزی سیاسی- اجتماعی و 
هم نیازمند یک فضای پویای سیاسی اجتماعی به ویزه در متوسطه دوم 
هستیم تا دانش آموزان در آستانه سن رای دهی توانمندی لازم را کسب 
کنند. اما نه تنها در این زمینه برنامه ای نیست، بلکه در این خصوص مجوز 

داده نشده است.
حتی اگر معلمان و دانش آموزانی که به این حوزه عاقه مند هستند و فعالیت 
 کنند، اگر فعالیت آنها زاویه ای با فعالیت های رسمی داشته باشند، برایشان 

مشکل ساز می شود و از فعالیت آنها ممانعت می شود. حتی شورای دانش 
آموزی که در دوره خاتمی بنیان گذاشته شد و در مدارس بسیار تشریفاتی 
و کلیشه ای برگزار می شود و به صورت جدی به فعالیت های اجتماعی و 
مدنی پرداخته نمی شود. در واقع مدنیت به عنوان یک ضرورت زندگی 
در دنیای جدید غایب بزرگی در برنامه های آموزشی، درسی و محتواهای 

مدارس است.
داوری: شورای دانش آموزی که در دوره خاتمی بنیان گذاشته شد، در 
مدارس بسیار تشریفاتی و کلیشه ای برگزار می شود و به صورت جدی به 
فعالیت های اجتماعی و مدنی پرداخته نمی شوداعامی در این باره می گوید: 
مشارکت سیاسی کم شده است. زیرا آموزش و پرورش یک خط فکری 
را قبول دارد، درحالی که باید در کشور به باورهای فکری متعدد احترام 

گذاشته شود.
روش های تدریس در حوزه علوم اجتماعی و در تاریخ روش های سنتی 
است. نکته حائز اهمیت این است که ما در بحث روش تدریس، با چالش رو 
به رو هستیم و در این زمینه آموزگاران نادری هستند که خاقانه در روش 
تدریس مناسب کار می کنند. این در حالی است که روش های تدریس باید 
تغییر کرده و بیشتر مبتنی بر کار تیمی و همیارانه و فن آوری های نوین 

باشند تا برای دانش آموزان جذابیت یادگیری داشته باشد.
وی می افزاید: فقدان مشارکت سیاسی دانش آموزان به این موضوع 
بازمی گردد که باید اعتماد ملی در اجتماع افزایش یابد. من فکر می کنم 
هم خانواده و هم مدرسه این بی اعتمادی را ایجاد کرده و انگیزه و شور و 
شوق را از دانش آموزان گرفته است. دانش آموزان در مدرسه خود واقعی 
نیستند و ترس و واهمه از این دارند که خود واقعی باشند. از طرفی هم در 
کنار این موارد متاسفانه مسئولیت پذیری در دانش آموزان به دلایل مختلف 
مانند شکاف نسل ها یا به دلیل تک فرزندی یا به دلیل تربیت خانواده 

کمتر شده است.
برای تربیت مدنی دانش آموزان چه کار باید کرد؟

داوری می گوید: مهمترین راهکار رویکردها هستند. رویکردهای مدرسه 
محور، پرهیز از کلیشه های سنتی و تعیین کلیت ها و سپردن جزییات به 
مدارس و حمایت از مدارسی که به این فعالیت ها می پردازند و اجازه دادن 
به خاقیت های مدارس، معلمان، پرسنل مدارس و تشویق مدارسی که 
در این راستا فعال هستند، می تواند اقدام مثبت و موثری در این زمینه 
باشد. همچنین باید از افرادی که در این زمینه فعال هستند و همچنین 

برنامه هایی که در این راستا گذاشته می شود، حمایت شود.
در واقع، اگر یک رویکرد مدیریتی مدرسه محور و یک رویکرد حمایتی 
از خاقیت ها و برنامه های مدرسه محور وجود داشته باشد، بسیاری از 
مدارس، معلمان و دانش آموزان، خودشان پتانسیل لازم را دارند تا مدرسه 
را به یک کانون زندگی تبدیل کنند. چنین مسیری این امکان را فراهم 
می سازد تا دانش آموزانی تربیت شوند که به لحاظ تربیت و رشد مدنیف 
بتوانند سرمایه اجتماعی و انسانی بسیار قوی برای توسعه همه جانبه و 

پایدار باشند.
اعامی: درهای آموزش وپرورش باید باز باشد و از فعالیت های جدید 
استفاده کند. آموزش وپرورش باید نیازهایش را اعام کند تا برای حل آن 
مسایل راه حل ارائه شوداعامی نیز به راهکارهایی در این باره اشاره کرده و 
می گوید: فضای آموزش باید باز باشد. آموزش و پرورش باید در را به روی 
دانشگاه، وزارت خانه های بهداشت و درمان و ورزش و جوانان و همچنین 
سازمان گردشگری باز کند. درهای آموزش و پرورش باید باز باشد و از 
فعالیت های جدید استفاده کند. آموزش و پرورش باید نیازهایش را اعام 
کند تا در جهت حل آن مسایل و مشکات، راه حل ارائه شود. در این مسیر 
بایستی از دانش آموزان و کارآموزان برای اجرای فعالیت ها و کارهای روتین 
مدرسه کمک گرفته شود. از نقش دانشگاه در همجواری مدارس استفاده و 
دورهمی ها و نشست هایی میان دانش آموزان و دانشجویان برگزار شود.وی 
ادامه می دهد: دانش آموزان باید بتوانند هدایت تحصیلی، شغلی و حرفه ای 
صحیحی داشته باشند و به صورت عملیاتی و کاربردی آنها را دریافت 
کنند. اگر دانش آموزان از دوره متوسطه به صورت جدی تر و کاربردی تر 

***
آگهي  موضوع  ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه  قانون  تعیین تکلیف وضعیت ثبتي 

و اراضي  و ساختمانهاي  فاقد سند رسمي حوزه ثبتي شهرستان لاهیجان
برابر راي   شماره  140360318005009048  مورخه 1403/4/19   هیات  موضوع 
قانون  تعیین تکلیف وضعیت  ثبتي اراضي  و ساختمانهاي  فاقد  سند رسمي  مستقر 
در واحد ثبتي  لاهیجان ،  تصرفات   مالکانه   وبامعارض متقاضی  سید دلاور 
قربانی   فرزند  میر یونس  به ش ش 2601    کد ملی 1464192782    صادره  از 
اردبیل   - نسبت  در  ششدانگ  یکقطعه زمین محصور   مشتمل بر  خانه  به مساحت  
1515/30  مترمربع   به شماره  پاک فرعی  4799   مفروزي  و مجزي  شده  از 
پاک  1   فرعی از 17  اصلي    واقع در  قریه     سوستان  لاهیجان   بخش  14 
گیان   به نشانی :  لاهیجان -   روستای  کتشال  خیابان  شقایق   - شقایق 4   از  
مورد  مالکیت  هادی فکری محرز گردیده است .  لذا  به منظور  اطاع  عموم مراتب 
در دو نوبت به فاصله15  روز  آگهي مي شود  در صورتیکه  اشخاصي نسبت به صدور 
سند مالکیت  متقاضیان  اعتراضي  داشته باشند  میتوانند از تاریخ  انتشار  اولین آگهي  
به مدت  دو ماه  اعتراض  خود را  به این اداره  تسلیم و پس از اخذ رسید ، ظرف  مدت  
یکماه  از تاریخ تسلیم  اعتراض  دادخواست  خود را به  مراجع  قضایي  تقدیم  نمایند  
بدیهي است  در صورت انقضاي  مدت مذکور  و عدم وصول گواهي  اقامه  دعوي 
طبق   مقررات  سند مالکیت   صادر خواهد شد . صدورسند مالکیت  نیز  مانع مراجعه  

متضرر  به مراجع  ذیصاح نخواهد بود.
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/5/15
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/5/29

شهریار سلیمی  بازنشین- رییس  ثبت اسناد و اماک  شهرستان لاهیجان م- الف 
1114/1:

***

***
آگهي  موضوع  ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه  قانون  تعیین تکلیف وضعیت 

ثبتي و اراضي  و ساختمانهاي  فاقد سند رسمي
قانون   راي شماره 140360318011007416 - 1403/4/6 هیات  موضوع  برابر 
تعیین تکلیف وضعیت  ثبتي اراضي  و ساختمانهاي  فاقد  سند رسمي  مستقر در 
واحد ثبتي  حوزه ثبت  ملک  صومعه سرا   ،  تصرفات   مالکانه  بامعارض متقاضي  
آقاي  / خانم    فریبا  مرزوقی فرزند   علی اکبر   به شماره شناسنامه    528  صادره  
از   خرم آباد   در  ششدانگ  یک قطعه زمین مشجر مشتمل بر  اعیان  احداثی   
بمساحت    786/97  مترمربع  پاک 113  فرعي  از 1  اصلي  مفروز و مجزی  
شده  از پاک 13  واقع در  قریه  آسیابسر     بخش 25  گیان  خریداري    از 
نسق   علی اکبر  بیژنگ  محرز گردیده است .  لذا  به منظور  اطاع  عموم مراتب 
در دو نوبت به فاصله15  روز  آگهي مي شود   چنانچه   اشخاصي نسبت به صدور 
سند مالکیت  متقاضي بشرح مذکور  اعتراضي  داشته باشد میتوانند از تاریخ  انتشار  
آگهي  به مدت  2 ماه  اعتراض  خود را  به این اداره  تسلیم و پس از اخذ رسید 
، ظرف  مدت  یکماه  از تاریخ تسلیم  اعتراض،  دادخواست  خود را به  مراجع  

قضایي  تقدیم  نمایند  بدیهي است   و رسید در  صورت انقضاي  مدت مذکور  و 
عدم وصول اعتراض مدت مذکور طبق   مقررات  سند مالکیت   صادر خواهد شد .

تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/5/29
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/6/13

رئیس ثبت اسناد و اماک شهرستان  صومعه سرا -یداله شهبازي
م- الف : 910/833

***
تکلیف  تعیین  قانون   نامه   آئین   13 ماده  و  قانون   3 ماده  موضوع   آگهي  

وضعیت ثبتي و اراضي  و ساختمانهاي  فاقد سند رسمي
موضوع  هیات    1403/3/31  -   140360318011006936 شماره  راي  برابر 
فاقد  سند رسمي   اراضي  و ساختمانهاي   ثبتي  تعیین تکلیف وضعیت   قانون  
مالکانه   تصرفات      ، سرا    ملک  صومعه  ثبت   حوزه  ثبتي   واحد  در  مستقر 
بامعارض متقاضي  آقاي  / خانم پروین مهماندوست کمائی   فرزند   حسین    
از   صومعه سرا   در  ششدانگ  یک  به شماره شناسنامه    1544  صادره  
قطعه زمین مشتمل بر  یک باب خانه  ویائی   بمساحت    427/21  مترمربع  

پاک 234  فرعي  از 40 اصلي  مفروز و مجزی  شده  از پاک 1و14  واقع 
در  قریه   کما     بخش 22  گیان  خریداري    از نسق   حسین مهماندوست  
کمائی   محرز گردیده است .  لذا  به منظور  اطاع  عموم مراتب در دو نوبت 
به صدور سند  اشخاصي نسبت  آگهي مي شود   چنانچه    روز   فاصله15   به 
مالکیت  متقاضي بشرح مذکور  اعتراضي  داشته باشد میتوانند از تاریخ  انتشار  
اخذ  از  اداره  تسلیم و پس  این  به  را   اعتراض  خود  ماه    2 به مدت   آگهي  
را  خود  دادخواست   اعتراض،   تسلیم   تاریخ  از  یکماه   مدت   ظرف    ، رسید 
به  مراجع  قضایي  تقدیم  نمایند  بدیهي است   و رسید در  صورت انقضاي  
مدت مذکور  و عدم وصول اعتراض مدت مذکور طبق   مقررات  سند مالکیت   

صادر خواهد شد .
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/5/29
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/6/13

رئیس ثبت اسناد و اماک شهرستان  صومعه سرا -یداله شهبازي
م- الف : 910/834

***

صورت مجلس عدم قابلیت افراز پاک21946/459 
- اصلی واقع در بخش یک بلوچستان

 تاریخ رسیدگی1403/05/14 
 مرجع رسیدگی: اداره ثبت اسناد و اماک شهرستان 

زاهدان 
خواهان ها: یاسر شه بخش 

خواندگان: وراث مرحوم محمد عظیم پیره براهوئی 
 خواسته : افراز پاک  ثبتی 21946/459 - اصلی  

واقع در بخش  یک  بلوچستان زاهدان
گردش کار :

پاک   منزل  باب  یک  ششدانگ  مالکیت  سند 
به  یاسر شه بخش  بنام1-   21946/459  -اصلی 
نسبت یکصد و  بیست  سهم مشاع 2-  حاج محمد 
عظیم  پیره  براهوئی  بیست و چهار سهم مشاع   از 
یکصد و چهل و چهار  سهم از ششدانگ  صادر و 

تسلیم شده است .
اینک یاسر شه بخش احدی از مالکین مشاعی پاک 
  101/3873 شماره   به  وارده  درخواست  با  مرقوم 
مورخه  1403/03/22 تقاضای افراز سهام مشاعی 
خویش از سهام سایر مالکین پاک فوق الذکر را از 
اداره ثبت زاهدان نموده که حسب الارجاع افراز به 
آقایان محمدعلی کاهنی و کاظم سارانی نماینده و 
بررسی  و  سوابق  ماحظه  از  پس  ثبت  بردار  نقشه 
نامه  آیین   2 ماده  موضوع  گواهی  و  پرونده  اوراق 
آذر ماه  افراز و فروش اماک مشاع مصوب  قانون 

عدم  و  ثبتی  عملیات  یافتن  خاتمه  بر  مبنی   1357
سابقه تعارض و اختاف و نیز گواهی دفتر اماک 
پس  شرکاء   و  متقاضی  مشاعی  مالکیت  بر  مبنی 
از طریق  مالکین  به  اباغ  و   افراز   تعیین وقت  از 
درج آگهی تعیین وقت افراز در وقت مقرر به همراه 
بازدید به  از محل وقوع ملک مورد تقاضا  متقاضی 
به صورت  مزبور  ملک  گردید  آورده ماحظه  عمل 
ششدانگ یک باب منزل می باشد مضافاً بر آن ملک 
مورد تقاضا به صورت یکپارچه و فاقد مرز جداکننده 
بوده و عاوه بر آن با توجه به اینکه تعداد مالکین 
مشاع دو نفر می باشند و ملک در محل به صورت 
ارزش  کاهش  موجب  ملک  تقسیم  می باشد  منزل 
مشاعی  مالکین  به  ضرر  و  خسارت  ورود  و  ملک 
وضعیت  و  بالا  مراتب  به  عنایت  با  لذا  شد  خواهد 
ملک از حیث مساحت و میزان مالکیت متقاضی و 
شرکا پاک مورد تقاضا امکان ترسیم نقشه افرازی 
میسر نبوده و به نظر اینجانبان ملک مورد تقاضا غیر 

قابل افراز تشخیص و گزارش می گردد.
رد درخواست پاک پاک  21946/459   تصمیم 

-اصلی اصلی  واقع در بخش  یک  بلوچستان
 با توجه به صورت مجلس معاینه و گزارش نماینده و 
نقشه بردار ثبت وارده به شماره  101/6895  مورخه  
(بودن  )مشاعی  مالکیت  سوابق  و   1403/05/24
پاک مورد تقاضا غیر قابل افراز تشخیص و رای به 
رد  درخواست افراز اتخاذ می گردد لذا به استناد مواد 

5 و 6 آیین نامه قانون افراز و فروش اماک مشاع  
مراتب  به کلیه مالکین اباغ تا در راستای ماده 2 
قانون افراز چنانچه اعتراضی داشته باشند به دادگاه 
محل وقوع ملک مراجعه و دادخواست تسلیم نمایند.

مورخ   2818 شماره  افراز  دعوت  آگهی  پیرو   
از  بخش  شه  یاسر  تقاضای  مورد    1403/03/1
مالکین مشاعی  پاک 2194/459 -  اصلی واقع در 
بخش یک بلوچستان شهر زاهدان خیابان کریمپور 
7 مبنی بر افراز سهم مشاعی از ششدانگ یک باب 
بردار   نقشه  و  نماینده  گزارش  اساس  بر  که  منزل 
ثبت  غیر قابل افراز تشخیص داده شده و مستند به 
ماده 5 آیین نامه قانون افراز و فروش اماک مشاع 
بودن پاک  افراز  قابل  غیر    / مصوب1357/8/22 
اباغ  مشاغی  مالکین  کلیه  به  مراتب  لذا  اعام  را 
اماک  فروش  و  افراز  قانون   4 ماده  مفاد  برابر  تا 
باشند  داشته  اعتراضی  اگر  و  نمایند  اقدام  مشاعی  
اماک  فروش  و  افراز  قانون   2 ماده  مقررات  وفق 
مشاع به دادگاه شهرستان محل وقوع ملک تسلیم 

نمایند .
اداره ثبت اسناد و اماک  اکبری- رئیس  عباسعلی 

منطقه 1 زاهدان
تاریخ انتشار : 1403/5/29
شناسه اگهی :  1772179

م- الف :709

آگهی فقدان سند مالکیت 
آقای احمد سنگبری باستناد دو برگ استشهاد محلی که به امضاء شهود 
و به گواهی دفتر اسناد رسمی شماره 82 زاهدان رسیده مدعی است 
که سند مالکیت شش دانگ آپارتمان پاک باقیمانده 4487/1383 - 
اصلی واقع در بخش یک  بلوچستان شهر زاهدان خیابان صدرا 11 مورد 
بین رفته  از  ثبت  73/858 صفحه 112 دفتر 436 به علت جابجایی 
درخواست صدور سند مالکیت المثنی نموده لذا مراتب به استناد تبصره  
یک  ماده 120 آیین نامه  ثبت در یک نوبت آگهی می شود تا چنانچه 
کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود یا انجام معامله نسبت به ملک 
مرقوم می باشد از تاریخ نشر این آگهی ظرف 10 روز اعتراض خود را 
به ضمیمه اصل سند مالکیت یا سند معامله به این اداره اعام و رسید 
دریافت نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد و الا پس از انقضای مدت 
مذکور و نرسیدن واخواهی و یا در صورت اعتراض اصل سند ارائه نشود 

نسبت به صدور سند مالکیت المثنی طبق مقررات اقدام خواهد شد .
عباسعلی اکبری -رئیس اداره ثبت اسناد و اماک منطقه 1 زاهدان

تاریخ انتشار : 1403/5/29
شناسه اگهی :  1772803

م- الف : 724

سند خودروی سواری هاچ بک تیپ MT-X22 مشکی-
متالیک مدل 1397،شماره انتظامی 235 ص 87 ایران 49 
به شماره موتور MVMD4G15BAFJ012303  و شماره 
شاسی NATFBAAV4J1010716 به نام مهناز عباسی 
خیرآباد علیا مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد



آگهي  موضوع  ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه  قانون  تعیین تکلیف وضعیت ثبتي 
و اراضي  و ساختمانهاي  فاقد سند رسمي

برابر راي شماره 1403603180110010072  مورخ 1403/5/6 هیات  موضوع قانون  
تعیین تکلیف وضعیت  ثبتي اراضي  و ساختمانهاي  فاقد  سند رسمي  مستقر در واحد 
ثبتي  حوزه ثبت  ملک  صومعه سرا   ،  تصرفات   مالکانه  بامعارض متقاضي  آقاي  
/ خانم    ثریا  فتحعلی پور امندانی   فرزند فتح اله   به شماره شناسنامه  5  صادره از 
صومعه سرا     در  ششدانگ  یک قطعه زمین  مزروعی تجهیز شده   بمساحت 2299   
مترمربع  پاک 377  فرعی  از 9 اصلی   مفروز و مجزی  شده  از پاک 74   واقع در  
قریه  معاف  امندان  بخش 25  گیان  خریداري    از مالکیت  میرزا  قاسم  فتحعلی 
پور   محرز گردیده است .  لذا  به منظور  اطاع  عموم مراتب در دو نوبت به فاصله15  
روز  آگهي مي شود   چنانچه   اشخاصي نسبت به صدور سند مالکیت  متقاضي بشرح 
مذکور  اعتراضي  داشته باشد میتوانند از تاریخ  انتشار  آگهي  به مدت  2 ماه  اعتراض  
خود را  به این اداره  تسلیم و پس از اخذ رسید ، ظرف  مدت  یکماه  از تاریخ تسلیم  
اعتراض،  دادخواست  خود را به  مراجع  قضایي  تقدیم  نمایند  بدیهي است   و رسید 
در  صورت انقضاي  مدت مذکور  و عدم وصول اعتراض مدت مذکور طبق   مقررات  

سند مالکیت   صادر خواهد شد .
تاریخ انتشارنوبت اول:5/14/ 1403

تاریخ انتشار نوبت دوم :1403/5/29
رئیس ثبت اسناد و اماک شهرستان  صومعه سرا -یداله شهبازي

م- الف : 910/724
***

آگهي  موضوع  ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه  قانون  تعیین تکلیف وضعیت ثبتي 
و اراضي  و ساختمانهاي  فاقد سند رسمي

برابر راي شماره 140360318011003812  مورخ 1403/2/29 هیات  موضوع قانون  
تعیین تکلیف وضعیت  ثبتي اراضي  و ساختمانهاي  فاقد  سند رسمي  مستقر در واحد 
ثبتي  حوزه ثبت  ملک  صومعه سرا   ،  تصرفات   مالکانه  بامعارض متقاضي  آقاي  
/ خانم    علی پور بایرام  فرزند حسن  به شماره شناسنامه  453 صادره از تهران    در  
ششدانگ  یک قطعه زمین  مشتمل بر  اعیان احداثی  بمساحت 294/85  مترمربع  
پاک 488  فرعی  از 46 اصلی   مفروز و مجزی  شده  از پاک 20   واقع در  قریه  
مرکیه     بخش 22  گیان  خریداري    از نسق   فتحعلی  فرهادی  محرز گردیده 
است .  لذا  به منظور  اطاع  عموم مراتب در دو نوبت به فاصله15  روز  آگهي مي 
شود   چنانچه   اشخاصي نسبت به صدور سند مالکیت  متقاضي بشرح مذکور  اعتراضي  
داشته باشد میتوانند از تاریخ  انتشار  آگهي  به مدت  2 ماه  اعتراض  خود را  به 
این اداره  تسلیم و پس از اخذ رسید ، ظرف  مدت  یکماه  از تاریخ تسلیم  اعتراض،  
دادخواست  خود را به  مراجع  قضایي  تقدیم  نمایند  بدیهي است   و رسید در  صورت 
انقضاي  مدت مذکور  و عدم وصول اعتراض مدت مذکور طبق   مقررات  سند مالکیت   

صادر خواهد شد .
تاریخ انتشارنوبت اول:5/14/ 1403

تاریخ انتشار نوبت دوم :1403/5/29
رئیس ثبت اسناد و اماک شهرستان  صومعه سرا -یداله شهبازي

م- الف : 910/721
***

آگهي  موضوع  ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه  قانون  تعیین تکلیف وضعیت ثبتي 
و اراضي  و ساختمانهاي  فاقد سند رسمي

برابر راي شماره 140360318011009932  مورخ 1403/5/3 هیات  موضوع قانون  
تعیین تکلیف وضعیت  ثبتي اراضي  و ساختمانهاي  فاقد  سند رسمي  مستقر در واحد 
ثبتي  حوزه ثبت  ملک  صومعه سرا   ،  تصرفات   مالکانه  بامعارض متقاضي  آقاي  
/ خانم    عبدالغدیر اخوان  نوکاشتی   فرزند ناصر   به شماره شناسنامه  2 صادره از 
صومعه سرا     در  ششدانگ  یک قطعه زمین  مشتمل بر  اعیان احداثی  بمساحت 
564/63  مترمربع  پاک 181  فرعی  از 85  اصلی   مفروز و مجزی  شده  از پاک 
15   واقع در  قریه  مهویزان  بخش 22  گیان  خریداري    از نسق   طاهر عبداله  
دوست مهویزانی محرز گردیده است .  لذا  به منظور  اطاع  عموم مراتب در دو نوبت 
به فاصله15  روز  آگهي مي شود   چنانچه   اشخاصي نسبت به صدور سند مالکیت  

متقاضي بشرح مذکور  اعتراضي  داشته باشد میتوانند از تاریخ  انتشار  آگهي  به مدت  
2 ماه  اعتراض  خود را  به این اداره  تسلیم و پس از اخذ رسید ، ظرف  مدت  یکماه  
از تاریخ تسلیم  اعتراض،  دادخواست  خود را به  مراجع  قضایي  تقدیم  نمایند  بدیهي 
است   و رسید در  صورت انقضاي  مدت مذکور  و عدم وصول اعتراض مدت مذکور 

طبق   مقررات  سند مالکیت   صادر خواهد شد .
تاریخ انتشارنوبت اول:5/14/ 1403

تاریخ انتشار نوبت دوم :1403/5/29
رئیس ثبت اسناد و اماک شهرستان  صومعه سرا -یداله شهبازي

م- الف : 910/733
***

هیئت موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي
آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي  
واراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي برابر راي شماره  140360318019002301 
و 140360318019002302  مورخ 1403/3/30    هیات اول موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه 
ثبت ملک تالش تصرفات مالکانه بامعارض متقاضي    آقای  امید استوار  فرزند    
قربان      به شماره شناسنامه  2620192382    صادره از  تالش  و آقای  مهیار استوار  
فرزند قربان  به شماره  شناسنامه  2620406013  صادره از تالش  در ششدانگ  یکباب 
خانه و محوطه  ) مشاعا بالسویه ( به مساحت 296/40  مترمربع پاک  فرعي  5035   
از 10 اصلي  مفروز و مجزی شده  از پاک 1750   واقع درقریه  جولندان بخش 28  
گیان  خریداري از مالک رسمي   به نام   عسگر گنجی   محرز گردیده ست .لذا به 
منظور اطاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي میشود در صورتي که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضي اعتراض داشته باشند میتوانند از تاریخ 
انتشار اولین آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ 
رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایي 
تقدیم نمایند بدیهي است  درصورت  انقضاي مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند  مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشاراول:5/14/ 1403

تاریخ انتشار نوبت دوم :1403/5/29
داود نیک خواه  دیگه سرا

 رئیس  ثبت اسناد و اماک تالش 
م- الف:  907/644

***
هیئت موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي  
واراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي برابر راي شماره  140360318019002407  
مورخ 1403/4/2    هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و 
ساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک تالش تصرفات 
مالکانه بامعارض متقاضي   خانم روح انگیز  وکیلی فرزند    لطف اله       به شماره 
شناسنامه  2418    صادره از  تالش  در ششدانگ  یک قطعه زمین  مشتمل بر  بنای 
احداثی  به مساحت 3098/66  مترمربع پاک  فرعي  626   از 38 اصلي  مفروز و 
مجزی شده  از پاک 298    واقع درقریه  ییاقی  مریان  بخش 28  گیان  خریداري 
از مالک رسمي   به نام   ابراهیم  اصنمری  مریان  محرز گردیده ست .لذا به منظور 
اطاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي میشود در صورتي که اشخاص 
نسبت به صدور سند مالکیت متقاضي اعتراض داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار 
اولین آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایي تقدیم نمایند 
بدیهي است  درصورت  انقضاي مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند  

مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشاراول:5/14/ 1403

تاریخ انتشار نوبت دوم :1403/5/29
داود نیک خواه  دیگه سرا- رئیس  ثبت اسناد و اماک تالش م- الف:  907/664

***

هیئت موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي
آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي  
واراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي برابر راي شماره  140360318019002269  
مورخ 1403/3/30    هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و 
ساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک تالش تصرفات 
مالکانه بامعارض متقاضي   آقای عباس  لطفی  خواه  ناوی فرزند    محبت       به 
شماره شناسنامه  2620116031     صادره از  تالش  در ششدانگ  یک قطعه زمین  
مزروعی   به مساحت 754/23   مترمربع پاک  فرعي  1995   از 93 اصلي  مفروز و 
مجزی شده  از پاک 674    واقع درقریه  ناو  بخش 27  گیان  خریداري از مالک 
رسمي   به نام   بالاکشی  رحمانی  محرز گردیده ست .لذا به منظور اطاع عموم 
مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي میشود در صورتي که اشخاص نسبت به 
صدور سند مالکیت متقاضي اعتراض داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهي 
به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک 
ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایي تقدیم نمایند بدیهي 
سند   مقررات  طبق  اعتراض  وصول  عدم  و  مذکور  مدت  انقضاي  درصورت   است  

مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشاراول:5/14/ 1403تاریخ انتشار نوبت دوم :1403/5/29

داود نیک خواه  دیگه سرا- رئیس  ثبت اسناد و اماک تالش م- الف:  907/660
***

هیئت موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي
آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي  
واراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي برابر راي شماره  140360318019002248  
مورخ 1403/3/29    هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و 
ساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک تالش تصرفات 
مالکانه بامعارض متقاضي   آقای علی  اکبری  دیزگاه  فرزند    نصیر     به شماره 
شناسنامه  4    صادره از  تالش  در ششدانگ  یک باب خانه ومحوطه   به مساحت 
955/18  مترمربع پاک  فرعي  427   از 37 اصلي  مفروز و مجزی شده  از پاک 
195    واقع درقریه  ییاقی  دیزگاه   بخش 28  گیان  خریداري از مالک رسمي   
به نام   مصطفی  اکبری دیزگاه  محرز گردیده ست .لذا به منظور اطاع عموم مراتب 
در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي میشود در صورتي که اشخاص نسبت به صدور 
سند مالکیت متقاضي اعتراض داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهي به مدت 
دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از 
تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایي تقدیم نمایند بدیهي است  
درصورت  انقضاي مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند  مالکیت 

صادر خواهد شد.
تاریخ انتشاراول:5/14/ 1403

تاریخ انتشار نوبت دوم :1403/5/29
داود نیک خواه  دیگه سرا- رئیس  ثبت اسناد و اماک تالش 

م- الف:  907/658
***

آگهي  موضوع  ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه  قانون  تعیین تکلیف وضعیت ثبتي 
و اراضي  و ساختمانهاي  فاقد سند رسمي

برابر راي شماره 140360318011006782  مورخ 1403/3/30 هیات  موضوع قانون  
تعیین تکلیف وضعیت  ثبتي اراضي  و ساختمانهاي  فاقد  سند رسمي  مستقر در واحد 
ثبتي  حوزه ثبت  ملک  صومعه سرا   ،  تصرفات   مالکانه  بامعارض متقاضي  آقاي  
/ خانم   عباسعلی روشن نقش کیاکوئی   فرزند  حسینعلی   به شماره شناسنامه  3  
صادره از صومعه سرا     در  ششدانگ  یک قطعه زمین  شالیزاری   بمساحت 7982/33   
مترمربع  پاک 13  فرعی  از 57  اصلی   مفروز و مجزی  شده  از پاک 57 اصلی   
واقع در  قریه  گیاکوه  بخش 22  گیان  خریداري    از نسق حسینعلی  روشن  نقش    
محرز گردیده است .  لذا  به منظور  اطاع  عموم مراتب در دو نوبت به فاصله15  
روز  آگهي مي شود   چنانچه   اشخاصي نسبت به صدور سند مالکیت  متقاضي بشرح 
مذکور  اعتراضي  داشته باشد میتوانند از تاریخ  انتشار  آگهي  به مدت  2 ماه  اعتراض  
خود را  به این اداره  تسلیم و پس از اخذ رسید ، ظرف  مدت  یکماه  از تاریخ تسلیم  

اعتراض،  دادخواست  خود را به  مراجع  قضایي  تقدیم  نمایند  بدیهي است   و رسید 
در  صورت انقضاي  مدت مذکور  و عدم وصول اعتراض مدت مذکور طبق   مقررات  

سند مالکیت   صادر خواهد شد .
تاریخ انتشارنوبت اول:5/14/ 1403تاریخ انتشار نوبت دوم :1403/5/29

رئیس ثبت اسناد و اماک شهرستان  صومعه سرا -یداله شهبازي م- الف : 910/740
***
***

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي و 
اراضي و ساختمان هاي فاقد سند رسمي

برابر راي شماره 140260318020014802   مورخ 1402/12/9    هیات  اول موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و ساختمان هاي فاقد سند رسمي مستقر 
در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک کاچاي تصرفات مالکانه بامعارض متقاضي   خانم  
سوسن جامع بالانی   فرزند  عباس   به شماره شناسنامه 1950    صادره از   رودسر   
به شماره ملی  2690424118    در ششدانگ  یک قطعه  زمین  مشتمل بر  خانه  
به  مساحت  360/6  مترمربع به پاک  995  فرعی  از 146   اصلی  واقع در  قریه   
گیل کایه  بخش29 گیان   خریداری  شده   از مورد نسق  مالک رسمی   آقای  
مورخ  70/3/9  رهن شماره 10967  بر  قطعی مشتمل  )سند  پور  داداش  رمضانعلی 

دفترخانه  89رودسر (  محرز گردیده است .
لذا به منظور اطاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي میشود در صورتي 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضي اعتراضي داشته باشند میتوانند از 
تاریخ انتشار اولین آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ 
رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایي 
تقدیم نمایند. بدیهي است در صورت انقضاي مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشاراول:5/14/ 1403

تاریخ انتشار نوبت دوم :1403/5/29
نادر عیوضی صالح - کفیل  اداره ثبت اسناد و اماک کاچاي- از طرف  علي عائي  

جوردهي
م- الف :1110

***
آگهي  موضوع  ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه  قانون  تعیین تکلیف وضعیت ثبتي و 

اراضي  و ساختمانهاي  فاقد سند رسمي حوزه ثبتي شهرستان لاهیجان
برابر راي   شماره  140360318005009609  مورخه 1403/4/30   هیات  موضوع 
قانون  تعیین تکلیف وضعیت  ثبتي اراضي  و ساختمانهاي  فاقد  سند رسمي  مستقر در 
واحد ثبتي  لاهیجان ،  تصرفات   مالکانه   وبامعارض متقاضی  سجاد یکتا  راد فرزند   
حسن      به ش ش 4    کد ملی 5179955874    صادره  از سیاهکل  - نسبت به  
ششدانگ  یکقطعه زمین   مشجر با  بنای احداثی به مساحت  1465/11  مترمربع  به 
شماره  پاک فرعی  360   مفروزي  و مجزي  شده  از پاک  87 وغیره   فرعی 
از  اصلي 72    واقع در  قریه     گوکه   لاهیجان   بخش  14 گیان   به نشانی :  
لاهیجان -   گوکه  از  مورد  مالکیت  رمضانعلی  داداشی محرز گردیده است .  لذا  به 
منظور  اطاع  عموم مراتب در دو نوبت به فاصله15  روز  آگهي مي شود  در صورتیکه  
اشخاصي نسبت به صدور سند مالکیت  متقاضیان  اعتراضي  داشته باشند  میتوانند از 
تاریخ  انتشار  اولین آگهي  به مدت  دو ماه  اعتراض  خود را  به این اداره  تسلیم و 
پس از اخذ رسید ، ظرف  مدت  یکماه  از تاریخ تسلیم  اعتراض  دادخواست  خود را به  
مراجع  قضایي  تقدیم  نمایند  بدیهي است  در صورت انقضاي  مدت مذکور  و عدم 
وصول گواهي  اقامه  دعوي طبق   مقررات  سند مالکیت   صادر خواهد شد . صدورسند 

مالکیت  نیز  مانع مراجعه  متضرر  به مراجع  ذیصاح نخواهد بود.
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/5/15
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/5/29

شهریار سلیمی  بازنشین- رییس  ثبت اسناد و اماک  شهرستان لاهیجان
م- الف :1091/1

***
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فوتبال جهان

دوشنبه  29 مرداد  1403
 شماره 6826

مهمدی: می توانستم در
 فینال المپیک بهتر کشتی بگیرم 
دبیر استخدام من و خانواده ام

 را پیگیری کرد

سایر اخبار
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دارنده مدال نقره المپیک گفت: می توانستم در فینال 
کشتی بهتری بگیرم و به مدال طا برسم.علیرضا 
مهمدی در گفت وگو با ایسنا، درباره کسب مدال نقره 
المپیک پاریس اظهار کرد: خدا را شکر از المپیک دست 
خالی برنگشتم و موفق شدم با مدال نقره از المپیک 
بازگردم و دست خالی به ایران نیایم. هر چند در فینال 
می توانستم بهتر کشتی بگیرم و پیروز شوم و به مدال 
طا برسم اما قسمت این بود که صاحب مدال نقره شوم. 
قطعا در میادین بعدی برای کسب خوشرنگ ترین مدال 
به میدان می روم.دارنده مدال های نقره جهان و المپیک 
افزود: در اولین حضورم در وزن 87 کیلوگرم توانستم به 
عنوان نایب قهرمانی المپیک برسم. قبل از من در این 
وزن هیچ کشتی گیری از ایران موفق به کسب مدال 
المپیک نشد و این افتخار نصیب من شد تا بتوانم در 
اولین حضورم در المپیک صاحب مدال نقره شوم.او 
تصریح کرد: خدا را شکر می کنم که پایه و اساس کسب 
مدال المپیک در وزن 87 کیلوگرم گذاشته شد و انشاءالله 
در المپیک لس آنجلس بتوانم با کسب مدال طا دل 
مردم را شاد کنم و برای کشتی ایران افتخارآفرین شوم.

مهمدی در ادامه با قدردانی از حمایت های علیرضا دبیر 
و نقش پررنگ او در کسب هشت مدال کشتی گیران 
ایران در المپیک پاریس گفت: دست علیرضا دبیر درد 
نکند او همیشه پیگیر کارهای من و خانواده ام بوده و 
همیشه سعی کرده است تا حد امکان مشکات ما را 
حل کند تا با آرامش هر چه بیشتر فقط به فکر تمرین 
باشم. او حتی پیگیر استخدام من و حتی خانواده ام بود و 
جا دارد از او قدردانی کنم.فرنگی کار وزن 87 کیلوگرم 
ایران خاطرنشان کرد: در طول این چند سال من فقط 
از فدراسیون کشتی حقوق گرفتم. در طول سال گذشته 
ماهیانه از فدراسیون کشتی حقوق گرفتم. جدا از آن 
در مراسم های مختلف نیز پاداش به من تعلق گرفت. 

ابلاغیه کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال برای نویدکیا
کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال اباغیه ای برای سرمربی تیم مس رفسنجان صادر کرد.

به گزارش ایرنا، کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال در اباغیه ای اعام کرد: باتوجه به تخلف صورت گرفته از سوی محرم نویدکیا، سرمربی تیم مس رفسنجان پس از دیدار مقابل تیم تراکتور سازی مبنی بر عدم رعایت دستورالعمل 
مصاحبه های سازمان لیگ فوتبال، وی باید دفاعیات کتبی خود را ظرف مهلت 48 ساعت به کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال ارسال کند.
دیدار تیم های مس رفسنجان و تراکتور تبریز در چارچوب هفته اول رقابت های لیگ برتر فوتبال با برتری 2 بر صفر تراکتور به پایان رسید.

روزهای سخت جونیا ایتو تمام شد
دو ژاپنی مثل ستاره های هالیوود در 

فرانسه.
در  به گزارش »ورزش سه«، رنس 
چارچوب دیدارهای هفته اول فصل 
فرانسه  جدید رقابت های لیگ یک 
در ورزشگاه خانگی اش روبروی لیل 

به میدان رفت و با دو گلی که از حریف دریافت کرد شکست خورد تا گام 
اول را مایوس کننده برداشته باشد.

روزنامه اکیپ فرانسه مطلبی را درباره جونیا ایتو و کیتو ناکامورا منتشر کرد 
و آنها را دو ستاره درخشان و آینده دار ژاپن خواند. در این مطلب آمده است 
که این دو بازیکن قرار است در فصل جدید نقش های کلیدی و مهمی را 
در خط حمله رنس ایفا کنند و به زودی به بازیکنان مهمی برای آنها تبدیل 

خواهند شد.
تاثیر  تحت  گرفته  عهده  بر  را  تیم  این  هدایت  تازگی  به  که  السنر  لوکا 
محبوبیت این دو ستاره در جریان تور پیش فصل این تیم که از 21 جولای 
تا چهارم آگوست در کشور ژاپن برگزار شد قرار گرفته است. او در این باره 
گفت:» هوادارانی بودند که از صبح زود تا آخر شب منتظر ایتو و ناکامورا 
به هر  با خوشرویی  آنها  آنها مثل ستاره های هالیوود هستند!  می ماندند. 
می کردند.  حمایت  آنها  از  بسیار  هم  هواداران  می دادند  پاسخ  درخواستی 
من در جریان چهار دیداری که در ژاپن برگزار کردیم واقعا غافلگیر شدم.«

انتظارات  ژاپن  فوتبال  پوش  ملی  دو  این  که  است  کرده  اضافه  اکیپ 
این  منتظر درخشش  آنها  و  برده اند  بالا  بسیار  را هم  فرانسوی  هواداران 
دو بازیکن در ترکیب تیم شان هستند. ایتو به عنوان وینگر راست دو سال 
پیش با قراردادی به ارزش 10 میلیون یورو از خنک به این تیم پیوست و 
پس از رد اتهام تجاوز به یک زن در ژاپن، حالا با آسودگی خاطر در این 

تیم بازی خواهد کرد.
السنر در این باره اظهار داشت:» من برای ایتو و اعتماد به نفسی که پس 
آورده خوشحال هستم،  به دست  ماه خیلی سخت  از سپری کردن چند 

خصوصا حالا که می تواند بار دیگر به تیم ملی کشورش برگردد.«
با وجود اینکه این بازیکن نتوانست در طول هفت بازی پیش فصل گلی 
به ثمر برساند و تنها یک پاس گل ارسال کرد، سرمربی همچنان به او 
باور دارد:» ایتو در شرایط بسیار خوبی است و کاما به پروژه تیم ما کمک 

می کند. او آماده است که به یک الگو و رهبر در خط حمله تبدیل شود.«
ناکامورا هم به عنوان یک وینگر چپ درخشان نتوانسته است در دیدارهای 
دوستانه اخیر گلزنی کند و از زمان پیوستنش به این باشگاه تا به حال در 25 
بازی تنها یک پاس گل ارسال کرده و چهار گل به ثمر رسانده است. اکیپ 
معتقد است که السنر باید سبک بازی تیمش را کمی تغییر دهد تا سازگاری 

درستی برای استفاده از ظرفیت این بازیکنان داشته باشد.
این روزنامه فرانسوی همچنین به توانایی این دو بازیکن در کارهای دفاعی 
اشاره کرده و مدعی شده است که اگر آنها از نظر روانی پیشرفت کنند 
نمایش  به  برابر خط دفاعی حریف  را  بهتری  می توانند عملکرد بسیاری 

بگذارند.

مهدی تاج چند عذرخواهی به مردم و فوتبال بدهکار است؟
اگر قرار به عذرخواهی بود و رئیس فدراسیون قائل به انجام این کار؛او باید 
خیلی زودتر از این و بابت خطاهای بزرگتر و نابخشودنی عذرخواهی می کرد.

خبرآناین، مهدی تاج رئیس فدراسیون فوتبال در یک اظهارنظر جنجالی 
در باب لزوم استفاده از تکنولوژی VAR در لیگ برتر فوتبال جمله ای 
عجیب را بر زبان آورد و ادعا نمود که قهرمان فصل گذشته لیگ برتر با 
اشتباه داوری تغییر کرده و بابت آن به طرز ناشیانه ای از هواداران استقال 

عذرخواهی کرد.
صرفنظر از این اشتباه راهبردی و استراتژیک رئیس فدراسیون فوتبال و 
ادعای او درباره تغییر قهرمان با اشتباهات داوری باید از رئیس فدراسیون 
فوتبال پرسید که چگونه است برای یک اشتباه که صحت و سقم آن محل 
مناقشه است، عذرخواهی می کند اما برای اشتباهات بزرگتر، کلیدی تر و 
مهم تر هرگز عذرخواهی نکرده و نمی کند. اشتباهاتی به شدت مهم که 
تاثیری شگرف و فراخ بر فوتبال و البته جامعه و افکار عمومی گذاشت اما 
رئیس فدراسیون فوتبال تصمیم گرفت بدون هیچ واکنشی از کنار عبور کند؛ 

گویی نه خانی آمده خانی رفته!
در حالیکه اگر قرار به عذرخواهی بود و رئیس فدراسیون قائل به عذرخواهی 
بود، باید خیلی زودتر از این و بابت خطاهای بزرگ و نابخشودنی عذرخواهی 
می کرد. بی تردید بزگترین اشتباه و خطای مدیریتی مهدی تاج در تمام 
این سالها قرارداد با مربی شیادی به نام مارک ویلموتس بود که فوتبال 
ایران را به قهقرا برد و غرامت سنگینی بابت 45 روز ناکامی و باخت بحرین 
و عراق را به فوتبال ایران تحمیل کرد. هزینه ای که بعضی ها اعتقاد 
داشتند از میزبان خسارت جنگ ایران و عراق بیشتر بود! تاج اما با وجود این 

اشتباه نابخشودنی در جذب شیاد بلژیکی و عقد قرارداد »ویلموتس« چای 
هیچوقت یک عذرخواهی خشک و خالی هم نکرد.

جام جهانی 2022 قطر فوتبال ایران بدترین نتایج تاریخ را گرفت. از تحقیر 
شدن با 6 گل برابر انگلیس در بازی نخست که جزو 3 شکست بد جام 
بود تا عدم راهیابی به دور دوم در حالیکه در یک قدمی صعود بودیم و از 
بازی آخر برابر امریکا فقط یک تساوی می خواستیم. اما تاج که با تصمیم 
انتحارآمیز در فاصله 45 روز تا جام جهانی تیم ملی را از اسکوچیچ گرفت و 
به کی روش هبه کرد، هرگز بابت ناکامی جام جهانی و جریحه دار شدن 

غرور مردم و سرخوردگی اجتماعی عذرخواهی نکرد.
تیم فوتبال امید ایران بیش از نیم قرن است که در حسرت المپیک مانده و 
حداقل 3 دوره آن در دوره مهدی تاج بوده. در تمام این سالها کشور جنگ 

زده و بدون ثباتی همچون عراق همسایه به المپیک رفته اما ما هر دوره می 
بازیم و به المپیک نمی رسیم. هیچ گاه یادمان نمی آید که تاج بابت این 
ناکامی ها و این باخت های سریالی تیم امید در دوره خودش عذرخواهی 

کرده باشد.
حتی می توانیم از لیگ مثال بیاوریم.از اعتراض هایی که این روزها هوادارن 
پرسپولیس می کنند. از همین فصلی که تاج اعتقاد دارد با اشتباه داوری 
نموده. آبی عذرخواهی  هواداران  از  بابتش  و  کرده  تغییر  لیگ  قهرمان 

پرسپولیسی ها معتقدند که آیا تاج بابت اشتباهات داوران در طول فصل از 
هواداران پرسپولیس هم عذرخواهی کرده؟ نیاز نیست راه دور برویم.همان 
بازی آخر و عدم اخراج لک و بقیه قضایا که هواداران سرخپوش روی آن 
زوم هستند.یا بازی استقال با ذوب آهن در چند هفته مانده به پایان لیگ.

آن بازی هنوز هم در کل کل قرمز و آبی یکی از مثال هایی است که 
همیشه پرسپولیسی ها می زنند.خطای روزبه چشمی کاپیتان آبی ها روی 
محید علیاری که تمامی کارشناسان داوری متفق القول گفتند اخراج داشت 
اما داور بازی در اشتباهی فاحش چشم بر آن بست. اگر استقال 10 نفره 
می شد احتمالا به گل برتری نمی رسید و تکلیف قهرمانی به بازی آخر 
کشیده نمی شد.این را پرسپولیسی ها می گویند که آیا تاج بابت این اشتباه 
فاحش که تاثیر بسزایی در کورس قهرمانی داشت، از هواداران پرسپولیس 
عذرخواهی کرده؟نمونه ها فراوانند. اشتباهات سریالی و متوالی. اگر قرار باشد 
رئیس فدراسیون بایت خطایی عذرخواهی کند، قطعا مصداق های زیادی 
وجود دارد و در فدراسیون دائم الاشتباه باید مهدی تاج همیشه عذر تقصیر 

داشته باشد اما هیچوقت ندارد!

VAR اجرای عدالت با
 اجحاف در حق فوتبال؛ ویدئوچک را سراسری کنید

به  تا در همان هفته نخست حق  داور ویدئویی کمک کرد  کمک 
حقدار رسیده و عدالت اجرا شود.

 هفته نخست رقابتهای لیگ برتر پنجشنبه و جمعه با انجام 8 دیدار 
برگزار شد. در هفته نخست آنچه بیش از همه به چشم آمد، حضور 
نوبرانه VAR در فوتبال ایران بود. تکنولوژی مهمی که سالهاست 
در فوتبال جهان وجود دارد و تقریبا تمامی کشورهای دنیا از جمله 
کشورهای همسایه ایران در لیگهای داخلی خود از این تکنولوژی 
استفاده می کنند. پدیده ای که سبب شده سهم خطاهای انسانی در 
فوتبال به سمت صفر میل کند و حق به حقدار برسد. با این وجود 
فوتبال ایران و لیگ برتر از این تکنولوژی حیاتی و واجب محروم 
خطاهای  سهم  ایران  فوتبال  در  تا  بود  شده  سبب  همین  و  بود 
فنی  عوامل  از  بیش  ها  تیم  ناکامی  و  موفقیت  در  انسانی  فاحش 
بازنده به داور  بازیها برنده و  باشد. به گونه ای که تقریبا در همه 
اعتراض داشتند و این اعتراض ها بی پایان و معمولا به حق بدل 
به ترجیع بند فوتبال ایران شده بود. در حقیقت لیگ برتر اعتراضات 

گاهی  آن  دل  در  که  داشتیم  فوتبال  جای  به  اشتباهات  البته  و 
فوتبال هم بازی می شد!

برای فصل جاری با هر مصیبت و مشکلی بود، فدراسیون فوتبال 
تصمیم گرفت که VAR را به ایران بیاورد. تصمیمی سخت و در 
و مشکات  درشت  و  ریز  تحریم های  دلیل  به  که  ناشدنی  ظاهر 
مالی در عمل اجرای آن غیرممکن به نظر می رسید. در نهایت اما 
این غیرممکن، ممکن شد تا شاهد برگزاری رقابتهای فصل جدید 
با پدید کمک داور ویدئویی باشیم. اتفاقی بسیار مهم و حیاتی که 
بازی  در  داد.  نشان  به خوبی  را  تاثیر خود  در همان هفته نخست 
حساس شمس آذر و استقال، دو گل بازی با دخالت VAR ثبت 
و  رسیده  حقدار  به  حق  تا  کرد  کمک  ویدئویی  داور  کمک  و  شد 

عدالت اجرا شود.
همزمان با این اتفاق اما در بازی سپاهان و چادرملو نبود کمک داور 
ویدئویی اتفاقاتی همانند فصل قبل را رقم زد و گل سالم سپاهان 
با اشتباه کمک داور مردود اعام شد، اشتباهی که البته در نتیجه 

پایانی بازی تاثیری نگذاشت اما رئیس دپارتمان داوری نیز به آن 
اعتراف کرد تا ثابت شود لزوم استفاده از کمک داور ویدئویی تا چه 

اندازه مهم و حیاتی است.
عاوه بر این آرامشی که در جریان دو بازی پرسپولیس و استقال 
این  از  استفاده  نتیجه  برابر حریفان وجود داشت،  در هفته نخست 
 VAR تکنولوژی بود چه آنکه همه تیم ها می دانستند با حضور
دیگر جایی برای اشتباهات داوری باقی نخواهد ماند و هر تصمیمی 
ولو اشتباه جای تصحیح دارد. اتفاقی که سبب شد تا هر دو بازی با 
آرامش مطلق دنبال شده و دیگر خبری ار اعتراضات و جنجالهای 

همیشگی فصل گذشته نباشد.
این اتفاق نشان می دهد که تا چه اندازه حضور VAR در فوتبال 
ایران مهم و کلیدی است و تا چه اندازه تا به امروز بابت آن قصور 
و اهمال شده. پدیده ای که باید خیلی زود به همه بازیهای لیگ 
برتر و تمامی مسابقات تسری پیدا کند تا عدالت تمام و کمال در 

فوتبال ایران اجرا شود.
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 سفارت جمهوری اسامی ایران در لندن طی بیانیه ای ادعای روزنامه 
تلگراف انگلیس مبنی بر اختاف بین مقامات عالی رتبه کشورمان در 
در  هنیه«  »اسماعیل  ترور  درپی  صهیونیستی  رژیم  از  انتقام  موضوع 

تهران را بی اساس خواند و آن را فاقد هرگونه مدرک و دلیل دانست.
آفتاب  نیوز :

در  انگلیسی  رسانه  این  بر  عاوه  که  را  ادعا  این  کشورمان  سفارت 
رسانه های فارسی زبان خارج از کشور نیز منتشر شده است تاشی برای 

عملیات روانی علیه جمهوری اسامی ایران توصیف کرد.
در بیانیه سفارت جمهوری اسامی ایران در لندن همچنین آمده است: 
ترور اسماعیل هنیه رئیس دفتر سیاسی حماس در تهران، نقض قوانین 
بین المللی بشمار می رود و جمهوری اسامی ایران حق دارد از حاکمیت 
خود دفاع کند و حق هرگونه اقدام در پاسخ به این عمل را مطابق قوانین 

بین المللی دارد.
تروریستی  اقدام  این  به  پاسخ  نحوه  در خصوص  می افزاید:  بیانیه  این 
ایران  تنها مقامات عالی رتبه تصمیم گیرنده در جمهوری اسامی  نه 
با هم متحد هستند، بلکه اجماع قوی در نیاز به یک پاسخ محکم نیز 

وجود دارد.
سفارت کشورمان تصریح کرد: رئیس جمهوری به عنوان رئیس شورای 
با  خود  گفتگو های  در  را  موضوع  این  روشن  به طور  ملی  امنیت  عالی 

مقامات اروپایی بیان کرده است.
اسماعیل هنیه رئیس دفتر سیاسی حماس و مذاکره کننده این جنبش 
برای توافق آتش بس، بامداد چهارشنبه 10 مرداد که برای حضور در 
به تهران آمده بود،  مراسم تحلیف ریاست جمهوری مسعود پزشکیان 

به شهادت رسید.
مسعود پزشکیان رئیس جمهوری در پیامی در واکنش به شهادت هنیه 
گفت: جمهوری اسامی ایران در پاسداری از تمامیت ارضی و حاکمیت 
ملی و عزت و اعتبار خود کوتاهی نخواهد کرد و رژیم صهیونیستی به 

زودی نتایج اقدام بزدلانه و تروریستی خود را خواهد دید.

90 درصد زیرساخت های غزه  اینکه  بیان  با  نوار غزه  سازمان دفاع مدنی 
نابود شده است، اعام کرد که رژیم صهیونیستی تا کنون حدود 85 هزار 

تُن مواد منفجره بر سر مردم در نوار غزه ریخته است.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از الجزیره، سازمان دفاع مدنی نوار غزه 
اجازه  امدادرسانی  تیم های  به  صهیونیستی  اشغالگر  رژیم  که  کرد  اعام 
نمی دهد به مناطق بمباران شده دسترسی داشته باشند تا پیکرهای شهدا 

را از زیر آوار خارج سازند.
این سازمان با صدور بیانیه ای افزود: 82 نفر از نیروهای ما از ابتدای جنگ 
به ضرب گلوله صهیونیست ها به شهادت رسیده اند و مقر و خودروهای ما 
است.  گرفته  قرار  اشغالگر  رژیم  هوایی  و  ای  توپخانه  معرض حمات  در 
بمباران  مناطق  به  ما  نیروهای  دسترسی  برای  هماهنگی  از  اشغالگران 

شده خودداری می کنند.
سازمان دفاع مدنی غزه تأکید کرد: رژیم اشغالگر فلسطینیان را در منطقه 
ای کمتر از 11 درصد از مساحت نوار غزه محاصره کرده است. این رژیم 
تا کنون حدود 85 هزار تن مواد منفجره را بر سر مردم در نوار غزه ریخته 
از  درصد   90 و  شهری  ساختار  از  درصد   80 از  بیش  تخریب  باعث  که 

است. زیرساخت ها شده 
هزار   10 پیکرهای  کرد:  اعام  همچنین  غزه  نوار  در  محلی  نهاد  این 
شهید همچنان زیر آوار هستند و به دلیل جلوگیری رژیم اشغالگر از ورود 
پیکرهای  کنیم.   خارج  آوار  زیر  را  آنها  نتوانسته ایم  هنوز  لازم  تجهیزات 
ممنوعه  های  ساح  از  اشغالگران  استفاده  دلیل  به  هم  شهید   1760
از  هم  شهید   2210 پیکرهای  شده اند.  تجزیه  کامل  طور  به  المللی  بین 

ناپدید شده است. نوار غزه  قبرستان های مختلف 
سازمان دفاع مدنی نوار غزه در بیانیه خود تأمین سوخت لازم و تجهیزات 
جنگ زده  مردم  به  امدادرسانی  ادامه  برای  را  نیاز  مورد  یدکی  قطعات  و 

شد. خواستار  فلسطین 

اختلاف در ایران برسر نحوه پاسخ به 
اسرائیل؟

آمار تکان دهنده از جنگ غزه؛
فرود 85 هزار تنُ بمب بر سر مردم غزه

تجزیه کامل پیکر ۱760 شهید

پزشکیان: دنبال به کارگیری افراد توانمند و نخبه فارغ از هر نوع 
نگرش، مذهب و قومیت هستیم

باید درباره فیلترینگ بازنگری اساسی صورت بگیرد

در کمسیون های مجلس چه گذشت؟

- رئیس جمهور با تاکید بر ضرورت هم افزایی، انسجام و وحدت بین 
جریانات و گروه های داخلی برای غلبه بر چالش های خارجی گفت: در 
شرایطی که کشور درگیر یک جنگ تمام عیار اقتصادی است، هرگونه 
اختال در انسجام داخلی، کشور را در تعامل و کنش با چالش های 

بین المللی با مشکل مواجه می سازد.
به گزارش حوزه دولت ایرنا، مسعود پزشکیان در دیدارهای جداگانه با 
مجمع نمایندگان استان های زنجان و خراسان رضوی، تامین سامت، 
آموزش و معیشت مردم را سه رکن اصلی در برنامه ریزی های دولت 
چهاردهم برشمرد و تصریح کرد: همگرایی، وحدت و تاش صادقانه 
مسئولان، اعتماد عمومی به حاکمیت و مشارکت مردمی را افزایش داده 

و دولت را قادر خواهد ساخت بر بسیاری از مشکات غلبه کند.
رئیس جمهور عدم تمرکز در مدیریت و پراکندگی در تصمیم گیری را از 
جمله چالش ها و مشکات نظام اجرایی کشور برشمرد و تصریح کرد: 
اتکا به خرد جمعی، پرهیز از اقدامات و تصمیمات سلیقه ای و به کارگیری 
روش های علمی و کارشناسی شده بسیاری از روندهای اشتباه و نادرست 

مدیریتی در کشور را اصاح خواهد کرد.
پزشکیان همچنین با تاکید بر ضرورت هم افزایی، انسجام و وحدت بین 
جریانات و گروه های داخلی برای غلبه بر چالش های خارجی گفت: در 
شرایطی که کشور درگیر یک جنگ تمام عیار اقتصادی است، هرگونه 

اختال در انسجام داخلی، کشور را در تعامل و کنش با چالش های 
بین المللی با مشکل مواجه می سازد.

رئیس جمهور در بخش دیگری از سخنان خود با بیان اینکه در فرآیند 
انتخاب وزرای پیشنهادی به مجلس، ماک و معیار نه رویکردهای 
جناحی، سیاسی، قومی و جنسیتی، بلکه شایسته سالاری با شاخص هایی 
همچون توانمندی، کارآمدی، پایبندی به قانون و اجرای سند چشم انداز 
و  سیاست های سختگیرانه  اعمال  افزود:  است  بوده  توسعه  برنامه   و 

حذفی در دوره های گذشته، موجب طرد بسیاری از مدیران دلسوز 
و زحمتکش و محروم شدن نظام اجرایی کشور از خدمت شایستگان 
شده است، از همین روی دولت وفاق ملی به دنبال به کارگیری افراد 

توانمند و نخبه فارغ از هر نوع نگرش، مذهب و قومیت است.
»تاکید بر تعامل و هم اندیشی بیشتر دولت و مجلس در حل مشکات 
کشور«، »ضرورت استفاده از مشاوران کارآزموده و زبده در اجرای 
طرح های توسعه در استان ها«، »لزوم اصاح ساختار بودجه نویسی 
در کشور و ایجاد تعادل میان منابع و مصارف«، »نظارت دقیق بر 
نحوه هزینه کرد منابع و اعتبارات« و »تاکید بر اجرای عدالت و تامین 
رضایتمندی مردم« از دیگر نکات مورد تاکید رئیس جمهور در دیدار با 

نمایندگان استان های زنجان و خراسان رضوی بود.
پیش از سخنان رئیس جمهور اعضای مجمع نمایندگان استان های 
زنجان و خراسان رضوی به بیان برخی از مهمترین مسائل و نیازهای 
حوزه های انتخابیه خود از جمله توسعه و تقویت زیرساخت های حمل و 
نقل و جاده های مواصاتی، احداث مراکز بهداشتی و درمانی، توجه به 
زیر ساخت های فرهنگی، تامین پایدار آب شرب، مساعدت بانک ها در 
پرداخت تسهیات ازدواج و مسکن جوانان و توزیع عادلانه منابع در 

استان ها پرداختند.

 سید ابوالحسن فیروز آبادی رئیس سابق شورایعالی فضای مجازی در 
خصوص وضعیت فعلی فیلترینگ و رفع آن، گفت: به نظرمن دولت 
نقش بسیار برجسته، موثر و فوری میتواند؛ داشته باشد  در رفع مشکل 

فیلترینگ و اشکالاتی که در شبکه وجود دارد.
مجازی  فضای  شورایعالی  سابق  رییس  آبادی  فیروز  سیدابوالحسن 
در گفتگو با خبرنگار تابناک در خصوص وضعیت فعلی فیلترینگ و 
پیامدهای تداوم آن،عنوان کرد:از نظر فیزیکالی اگر بخواهیم بله قابل 
تداوم است. و لی واقعیتش آن است که وضعیت نامناسبی در شبکه 
ایجاد شده است به نظر من باید حتما یک بازنگری اساسی در این حوزه 

صورت بگیرد.
وی افزود:سیاست های ما قبا در شورایعالی فضای مجازی این بود که 
ما به هیچ وجه مردم را از پلتفرم های خارجی محروم نکنیم؛ قرارمان بر 
این بود که ظرفیت پلتفرم های داخلی مشابه را تا حدود پنجاه درصد 
بتوانیم، دایر کنیم ولی خب عما متأسفانه پلتفرم های معتبر دنیا در 
کشور ما دارند مطرح می شوند و این یک مقدار مغایرت دارد و به نظر 

من قاعدتا باید این ریل اصاح شود.
رئیس سابق شورایعالی فضای مجازی با اشاره به اختیارات رئیس جمهور 
برای رفع فیلترینگ، بیان کرد: رئیس جمهور فعلی  اختیارات لازم را 
برای حل مشکل فیلترینگ دارد به دلیل اینکه فیلترینگ عمدتا در 
کار گروه موجود در قوه قضائیه، در حقیقت در کار گروه طرح مصادیق 
دولت  آن  در  که  می شود  تصمیم گیری  مجازی  فضای  در  مجرمانه 

اکثریت آرای را دارد.

فیروز آبادی، تصریح کرد:در کارگروه  یکی از اشکالاتی که الان مطرح 
است که مواردی که انسداد صورت می گیرد به صورت نامحدود است در 
حالیکه منشا انسداد معمولا یک علتی دارد که با گذشت زمان آن علت 
مرتفع می شود ولی این انسداد ادامه پیدا می کند بنابراین دولت می تواند 

از این طریق اقدام کند.
وی اظهار کرد: فیلترینگ واتساپ، اینستاگرام بنابه شرایط خاص بوده 
باز  امنیت کشور صورت گرفته است که  است که توسط شورایعالی 
به  است.  دولت  و  وزیر کشور  بر عهده  آنها  باز شدن  و   آن  ریاست 
نظر من اینستاگرام و واتساپ را رئیس جمهور دولت جدید به سرعت 
می تواند بافاصله خودش نسبت به بازگشایی آن اگر موانع برطرف شده 
باشد، اقدام کند و سایر موارد نیز می تواند در همان کار گروه مصادیق 

مجرمانه نسبت به بازنگری، مرتفع کردن انسدادها و دوره ای کردن آنها  
تصمیم گیری جدی شود.

رئیس سابق شورایعالی فضای مجازی در پاسخ به سوال، اقدام حداقلی 
دولت پزشکیان برای سامان دادن وضعیت اینترنت و حل مشکات 
فیلترینگ چه میتواند باشد، گفت: مشکلی که در حال حاضر به ما برای 
فیلترینگ برخورد کرده است 2 مطلب است. یک مطلب تعدد بالای 
سایت هایی که انسداد برای آنها صورت گرفته است که عما باعث شده 
که تجارت بین الملل، تجارت داخل کشور، بازاریابی داخلی و بسیاری از 

نیازهای اجتماعی، خبری و سیاسی با اختال مواجه شود.
فیروزآبادی اذعان کرد: یک اشکال دیگر برای فیلترینگ و ماموریت آن  
مربوط به اقدامات فنی است که در دولت قبل بر روی شبکه صورت 
گرفته است که در حقیقت باعث شده کیفیت شبکه به شدت پایین 
بیاید. برای اینکه دولت ماموریت فیلترینگ را انجام دهد در حقیقت یک 

مقداری به نظر می آید کاتالیز ورتر از پاپ در بستر سایتها شدند.
وی ادامه داد:  در حقیقت در سیاست اجرای فیلترینگ با افراطی که به 
عمل آمده باعث شده است که کیفیت شبکه به شدت پایین آید این 

موضوع را به نظر من باید بازنگری شود که دست دولت است.
رئیس سابق  شورایعالی فضای مجازی، خاطر نشان کرد: دولت  نقش 
و  فیلترینگ  رفع مشکل   در  فوری می تواند  و  موثر  برجسته،  بسیار 

اشکالاتی که در شبکه وجود دارد، داشته باشد.
سید ابوالحسن فیروزآبادی دبیر شورای عالی فضای مجازی و رئیس 

مرکز ملی فضای مجازی ایران از سال 1394 تا 1401 بوده  است.

به گزارش خبرنگار مهر، چهارمین جلسه بررسی صاحیت وزیران پیشنهادی 
دولت چهاردهم در مجلس شورای اسامی در جلسه نوبت عصر یک شنبه در 

حال برگزاری است.
نمایندگان مجلس در جلسه علنی نوبت صبح، صاحیت حجت الاسام اسماعیل 
خطیب، وزیر پیشنهادی اطاعات و عبدالناصر همتی، وزیر پیشنهادی امور 

اقتصادی و دارایی را بررسی کردند.
همچنین بررسی برنامه ها و صاحیت سید عباس عراقچی، وزیر پیشنهادی امور 

خارجه ناتمام ماند و ادامه رسیدگی به آن در دستورکار قرار گرفت.
روند کامل جلسه علنی روز گذشته در دو نوبت صبح و عصر مجلس و همچنین 
دولت  پیشنهادی  وزیران  صاحیت  بررسی  برای  امروز  صبح  نوبت  جلسه 

چهاردهم را می توانید در خبرگزاری مهر بخوانید.
کمیسیون بهداشت مجلس با صاحیت ظفرقندی موافقت کرد

ماه( گزارش کمیسیون  )یکشنبه 28 مرداد  اسحاقی در جلسه علنی  سلمان 
بهداشت، درمان و آموزش پزشکی مجلس شورای اسامی درباره برنامه ها و 
صاحیت وزیر پیشنهادی بهداشت، درمان و آموزش پزشکی را قرائت کرد.

نماینده مردم قائنات در مجلس شورای اسامی بیان کرد: اعضای کمیسیون 
بهداشت و درمان مجلس شورای اسامی پس از بررسی سابق و برنامه های 
محمدرضا ظفرقندی وی را فردی مناسب برای تصدی وزارت بهداشت، درمان 

و آموزش پزشکی دانستند.
آغاز بررسی صاحیت وزیر پیشنهادی بهداشت درمان و آموزش پزشکی

بررسی صاحیت وزیر پیشنهادی بهداشت درمان و آموزش پزشکی آغاز شد.
عراقچی: ما راه مقاومت و حمایت از فلسطین را گم نخواهیم کرد

بررسی  جلسه  در  امورخارجه  وزارت  پیشنهادی  وزیر  عراقچی  عباس  سید 
صاحیت خود و برنامه هایش برای تصدی وزارت امورخارجه در دولت چهاردهم، 
گفت: 39 سال قبل که به عنوان دانشجویی جوان وارد دانشکده وزارت امور 
خارجه شدم، با خود پیمان بستم که همواره پاسدار ارزش ها و آرمان های انقاب 

اسامی، و حافظ منافع ملی ایران باشم.
وی افزود: وزارت امور خارجه را سنگری جدید دیدم که باید در آن از امنیت و 
منافع این ملت با جان و دل دفاع کنم و در برابر زیاده خواهی های دشمنانی که 
همواره استقال و سعادت این کشور را هدف قرار داده یا می دهند، بایستم. از 
همان زمان با خود و خدای خود، عهد بستم که وارد هیچ دسته و جناحی نشوم، 

و تنها یک دیپلمات وفادار به انقاب و ملتم باقی بمانم.
عراقچی: ما راه مقاومت و حمایت از فلسطین را گم نخواهیم کرد

وزیر پیشنهادی وزارت امورخارجه دولت چهاردهم بیان کرد: مفتخرم که قریب 
به چهار دهه است عضو خانواده شریف وزارت امور خارجه هستم و از متن و 
بطن آن برخاسته ام. جدای از مدارج و مسئولیت هایی که در وزارت امور خارجه 
داشته ام، در درجه اول خود را یک »کارشناس« وزارت امور خارجه می دانم و 
به آن افتخار می کنم؛ و اکنون با کوله باری از دانش و تجربه، و لمس عینیِ 
بسیاری از فراز و نشیب های سیاست خارجی، در معرض اعتماد شما سروران 

گرانقدر قرار دارم.

عراقچی گفت: استقال، خودباوری، نهراسیدن از قدرت های سلطه گر، یاری 
مظلومان، نفی سلطه گری و سلطه پذیری، حسن همجواری با همسایگان، و 
حمایت همه جانبه از محور مقاومت، و خصوصاً ملت مظلوم و ستمدیده فلسطین، 
اساس سیاست خارجی جمهوری اسامی ایران را از ابتدای انقاب تا کنون 

شکل داده و رمز اقتدار و منزلت کشور ما بوده است.
وی افزود: امامین انقاب، روش نوینی را برای تحمیل اراده در محیط بین الملل 
تعریف کردند، و توانستند مفهوم قدرت را متحول سازند، و قدرت معنایی را 
به ادبیات نظام بین الملل وارد کنند. امام راحل و رهبر فرزانه انقاب با کشف 
و معرفی منابع جدید قدرت، مسیری متفاوت برای مقاومت علیه قدرتمندان 
برکت  با  عمر  از  سال  که 46  امروز  زدند.  رقم  جهانی  زورگوی  و  سلطه گر 
انقاب اسامی می گذرد، به پشتوانه این مکتب فکری، و با تکیه بر حمایت ها 
و فداکاری های ملت عزیز، و هدایت های داهیانه رهبر فرزانه انقاب، ایران 

مقتدرتر از گذشته بر بام قدرت در منطقه ایستاده است.
متکی: اسرائیل از بین خواهد رفت

منوچهر متکی در موافقت با برنامه های وزیر پیشنهادی وزیر امور خارجه گفت: 
اسرائیل از بین خواهد رفت.

قوامی: رشد اقتصادی با شعار تحقق پیدا نمی کند
هادی قوامی در موافقت با برنامه های وزیر پیشنهادی امور خارجه گفت: رشد 
اقتصادی با شعار تحقق پیدا نمی کند و آقای عراقچی برای این مهم برنامه دارند.

قوامی: رشد اقتصادی با شعار تحقق پیدا نمی کند
هادی قوامی نماینده موافق برنامه های عباس عراقچی وزیر پیشنهادی امور 
خارجه عصر امروز )یکشنبه( در صحن علنی مجلس اظهار داشت: در برنامه 
آقای عراقچی فقط به بخشی که مربوط به تامین منافع ملی و حفظ و افزایش 
سیاست  اصلی  ماموریت های  از  یکی  که  می کنم  اشاره  هست  ملی  ثروت 
بدون انجام دیپلماسی  خارجی دولت چهاردهم است.وی عنوان کرد: طبیعتاً 
اقتصادی دیگر برنامه ها و ماموریت های وزارت خارجه ما را به دور تسلسل 
خواهد رساند. ما در بسیاری از کشورها قرارداد می بندیم اما رها می شود به این 
دلیل که وزارتخانه های ما لحاظ اقتصادی ندارند. از آقای عراقچی تقاضا دارم 
حتماً موضوع اقتصادی را که در برنامه خود آوردند در سفارتخانه ها حتماً لحاظ 

کنند. ما یک مزیت داریم و به همسایگان زیادی دسترسی داریم و باید بتوانیم 
فرصت های خود را به قوت تبدیل کنیم.

این نماینده مجلس بیان کرد: این تاکید مقام معظم رهبری هم هست که 
دیپلماسی اقتصادی را به یک ضرورت ساختاری و اجتناب ناپذیر تبدیل کرده 
است. طبیعتاً در چارچوب تعامل و اتصال پیوسته و هوشمندانه و منفعت محور 
با بازارهای جهانی می توانیم فضا را به سمت و سویی ببریم که لحاظ اقتصادی 
یک  اتخاذ  انداز  چشم  این  به  دسترسی  کنیم.  برجسته  خارجه  وزارت  در  را 
رویکرد جدید در دیپلماسی اقتصادی طلب می کند و آن این است که حتماً 
در سفارتخانه ها یک فرد با نگاه گسترش بخش خصوصی به کار گرفته شود تا 
سیاست خارجی و اقتصاد را در یک امتداد به سمت دستیابی به اهداف تبیین شده 

در اسناد بالادستی رهنمون کند.
قوامی تصریح کرد: برای رشد هشت درصدی در پنج ساله پیش رو در برنامه 
توسعه نیازمند حتماً 200 میلیارد دلار سرمایه گذاری نیاز داریم که بخشی از آن 
با سرمایه گذاری خارجی محقق می شود که با شعار دادن شدنی نیست. رساندن 
60 هزار میلیارد تومان سرمایه گذاری نیاز به نگاه جدید و اقداماتی دارد که در 

برنامه های دکتر عراقچی با ظرافت به آن اشاره شده است.
وی اضافه کرد: برای اینکه سیاست خارجی را در مسیر پیشرفت اقتصادی قرار 
دهیم حتماً باید مانع زدایی و تسهیل گری و امیدبخشی به فعالان اقتصادی 
می تواند موضوع و اولویت اساسی و مهمی باشد. اولویت بخشی به دیپلماسی 
اقتصادی درون زا و برونگرا مورد توجه مقام معظم رهبری بوده که در برنامه 
دکتر عراقچی به درستی جانمایی شده است و در برنامه کلی دولت هم دیده شده 

است. ما باید به این هم راستایی در مجلس کنیم.
این نماینده مجلس با تاکید بر اینکه پیام رای بالا به دکتر عراقچی این خواهد 
بود که مجلس حتماً کمک کار دولت خواهد بود و زمینه های لازم را برای مانع 
زدایی و دستیابی به سیاست های اقتصاد مقاومتی فراهم خواهد کرد، گفت: باید 
تاش کرد در جهت پیشبرد همه جانبه سیاست حسن همسایگی، از غرب وسیع 
تا شرق وسیع و از شمال بارانی تا جنوب آفتابی باید به فرصت تبدیل کرد. اینکه 
دایم از مرزهای غربی پیام کولبری و فشار روی مرز نشینان مطرح شود یا در 

شرق تهدید داشته باشیم زمینه رشد هشت درصدی را فراهم نخواهد کرد.
قوامی در پایان تاکید کرد: مرز باید به منشأ ورود مطمئن و پایدار ارز تبدیل شود 
تا به بانک مرکزی و وزارت اقتصادی ما کمک کند. تاش می کنیم در حوزه 
دیپلماسی اقتصادی و گسترش میدان دیپلماسی در شرق و آسیا اقدامات لازم 
صورت گیرد. در بحث مهم در خصوص مدیریت تخاصم و مقابله با سیاست های 
خصمانه آمریکا و رژیم صهیونیستی فصل جدیدی در برنامه های دکتر عراقچی 
است و حتماً ایشان برنامه های جدیدی برای ان دارد. از همه همکاران تقاضا 
می کنیم فتیله لحاظ بالای سیاسی را پایین بیاوریم و فتیله لحاظ اقتصادی را در 

بخش های مختلف بالا ببریم. 
آغاز چهارمین جلسه بررسی صاحیت وزرای پیشنهادی دولت چهاردهم

امروز  نوبت عصر  علنی  جلسه  قالیباف،  محمدباقر  اعام  با  و  پیش  دقایقی 
)یکشنبه 28 مرداد ماه( مجلس شورای اسامی آغاز شد.

آغاز شمارش معکوس؛ 
صهیونیست ها درحال ترک 

فلسطین اشغالی هستند

بر اساس آمارهای رسمی که از سوی روزنامه 
منتشر  آحرونوت«  »یدیعوت  صهیونیستی 
شده است، شمار شهرک نشینانی که به دلیل 
افزایش تهدیدها، ادامه جنگ غزه، تنزل سطح 
فلسطین  داخلی،  تنشهای  معیشت و تشدید 
اشغالی را ترک می کنند، افزایش یافته است. 
طبق اطاعات موجود Z که به تأیید تل آویو 
نرسیده است Z تعداد صهیونیست های فراری 
از ابتدای جنگ غزه به یک میلیون نفر رسیده 

است.
العالم - فلسطین اشغالی

به گزارش سما الاخباریه، این روزنامه با اشاره 
به مسائل موجود در فلسطین اشغالی افزایش 
سطح  تنزل  و  غزه  جنگ  ادامه  و  تهدیدها 
معیشت و تشدید تنشهای داخلی، می نویسد: 
»این مسائل بسیاری از اسرائیلی ها را درباره 
ترس از آینده و ماندن در اسرائیل دچار تردید 

کرده است«.
به نقل  احرونوت  این گزارش، یدیعوت  بنابر 
از مرکز آمار مرکزی رژیم اشغالگر می نویسد 
سال  با  مقایسه  در  معکوس  مهاجرت  تعداد 
قبل، به بیش از 20 درصد رسیده است. مضافا 
بر اینکه پدیده ایجاد کلونی برای »اسرائیلی ها« 
در خارج فلسطین اشغالی در دو سال گذشته، 

افزایش یافته است.
این در حالی است که آمارها از افزایش مهاجرت 
معکوس از فلسطین اشغالی پس از جنگ غزه 
و شکل گیری جنبش ها و کمپین هایی با شعار 
» با هم برویم« و جذب ده ها هزار صهیونیست 

در این جنبش ها، حکایت دارند.
پیش از این »نفتالی بنت« نخست وزیر سابق 
رژیم صهیونیستی از شهرک نشینان خواسته 
بود فلسطین اشغالی را ترک نکنند. وی درباره 
و  نگرانی  ابراز  معکوس  مهاجرت  پیامدهای 
دشوارترین  »اسرائیل«  که  بود  کرده  اعام 
مرحله از زمان تأسیس خود را سپری می کند. 
بنت با اشاره به تبعات جنگ غزه و شکست 
بازدارندگی رژیم و اسارت 120 اسرائیلی و... 
گفته که »همه این مشکات وجود دارند اما 
تنها چیزی که مرا نگران کرده است، صحبت 

از ترک کشور است«.
رسانه های عبری گفته اند در 6 ماه اول جنگ، 
نیم میلیون نفر، »اسرائیل« را ترک کرده اند. 
این در حالی است که مهاجرت به فلسطین 
اشغالی، با حدود 2500 نفر مهاجر در ماه، به 
کمترین میزان خود در مقایسه با روزهای قبل 

از جنگ رسیده است.
در فوریه حدود 20 هزار نفر و در ماه مارس 
ترک  را  اشغالی  فلسطین  نفر  هزار   7 حدود 
کرده اند. رسانه های عبری با استناد به آمارهای 
رسمی این رژیم اعام کرده اند با مقایسه تعداد 
کسانی که این رژیم را ترک کرده اند و کسانی 
که به فلسطین اشغالی مهاجرت کرده اند، آمار 
مهاجرت معکوس 550 هزار نفر بیشتر بوده 

است.
عاوه بر این طبق آمارهای سازمان مهاجرت 
در  جنگ  شروع  زمان  از  صهیونیستی  رژیم 
سفر  الاقصی(،  طوفان  )عملیات  اکتبر   7
»اسرائیلیها« به خارج و فعالیت های تجاری 
این رژیم، به شدت کاهش  از  آنها در خارج 

یافته است.
بر همین اساس، نتایج نظرسنجی ها در میان 
حدود  که  است  داده  نشان  شهرک نشینان 
40 درصد از صهیونیست ها به فکر مهاجرت 
معکوس هستند و اغلب عواملی چون وخامت 
اوضاع معیشتی، نابرابری و ناامیدی نسبت به 
را  با فلسطینی ها  شکست مذاکرات سازش 

ذکر کرده اند.
در همین راستا »کالمان لیبسکیند« نویسنده 
روزنامه  در  ای  مقاله  د ر  افراطی  راستگرای 
معاریو نوشت: »ما با پدیده ای رو به رشد در 
جامعه اسرائیل رو به رو هستیم به نام رشد 
میانه ای  اسرائیلی که  از چپگرایان  طبقه ای 
و  پیوند  و  ندارند  اسرائیل  و  صهیونیسم  با 
توجهاتشان نسبت به حکومت یهودی پیوسته 

در حال کاسته شدن است«.
ابتدای  از  رژیم صهیونیستی،  آمارهای  طبق 
نشین  شهرک  هزار   720 حدود   2021
صهیونیست، فلسطین اشغالی را ترک کرده 
اند. در همین سال میزان مهاجرت معکوس 
مهاجران یهودی به شدت افزایش یافته است.

اکنون این سئوال مطرح می شود که آیا کابینه 
رژیم صهیونیستی می تواند با وجود ادامه جنگ 
موج  این  منطقه ای  جنگ  بروز  احتمال  و 

مهاجرت معکوس را متوقف کند؟


